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TA TEDEN / TA TEDEN 

Paleiimm 
o š m m m l ^ m n l 

1 čeprav smo ob koncu prejšnjega tedna doživeli hladen tuš in 
m skoraj jesenski pozdrav, smo še vedno sredi poletja. A namesto 
£ razigranosti in brezsrbnega počitniškega veselja se nas loteva 
f melanholija, nelagodje, ki pogosto prehaja v slabo voljo. Pa ne le 
I zaradi poslabšanja vremena, dežja smo po soparnih dnevih bili 
1 celo veseli. Kar nekaj zadev nas je doletelo, ki nam greni sladkost 
I počitnic in nam teži dušico slovensko. 
i Rezultati žetve so pokazali da bomo v kašče spravili skoraj 
I polovico manj pa tudi slabšega zrnja kot lani. Ob najbolj nepri-
I memem času, ko se večina odpravlja na dopust ali že dopustuje, 
I nas je vlada obdarila z višjimi cenami bencina; mozaik slabega 
i razpoloženja dokaj uspešno popolnjuje medsebojno nagajanje 
^ političnih opcij, kar je postalo že pravi slovenski politični šport; 
; premiera imamo na kliničnem centru zaradi operacije na ledvici, 
i da ne govorim o nerazumnih vzdrževalcih cest, ki se kot kaže iz 

m nas že delajo norca. Taljen izbruh razkopavanja, preurejanja in 
i gradnje cest in ulic, kot ga na višku turistične sezone doživljamo te 
i dni, bi še vrlim Butalcem ne godil kaj prida. 
I Pa tistega kar nam greni sladkost dopustov očitno še ni konec. 
I Sindikati opozarjajo, da je kljub zakonskemu roku, ki se izteče z 
i julijem, še precej delavnih kolektivov ostalo brez tistih sto in nekaj 
i jurjev regresa za letni dopust. Najbolj žalostno od vsega pa je 

zagotovo dejstvo, da je letos na slovenskih cestah umrlo že 182 
I ljudi; sicer pet manj kot lani v tem času, pa vendar smo po lanski 
' majski uvedbi bistveno strožjih kazni novega zakona o varnosti v 

,prometu pričakovali manj črnih številk. Sicer si jamo kopljemo 
' I kar sami, saj je največ človeških življenj ugasnilo zaradi prehitre 
j vožnje in izsiljevanja prednosti. Tu smo Slovenci s svojo 

i i zagamano favšarijo še posebej uspešni. In ob vsem tem ni čudno, 
j da človeku preseda že brenčanje muhe po sobi. Zato prisluhnite 

[ i prijateljskemu nasvetu in izprezite, peljite na dopust tudi živce in 
II vzemite s sabo kakšno dobro knjigo. V dobi mikročipov in pehanja 

za dobrinami je tudi kakšen zatežen Freud pravi obliž. Važno je, 
^^ da ne razmišljate o slabem, o plačah, stečajih, o volilnih sistemih 

^! in slabih politikih, tudi dobre pustite do volitev pri miru. Če vam 
' I bo uspelo ste pravi tip. Pa nikar ne pretiravajte s sončenjem in 
I lenarjenjem, da jeseni, ko bo treba spet zapreči, ne boste imeli 
f prevelikih težav s 

ponovnim uvajanjem v /ManHi, hc^^ 
^ iiare tirnice. ^ " ^^ 

Konec ju l i ja J a k o b o v o v O r m o ž u , v začetku avgusta O ž b a l t o v o v Ptuju. Cas za t rženje! 
Foto : M . Fridl 

U U B U A N A / BRANOST, GLEDANOST, POSLUSANOST 

Radio Ptui med zelo poslušanimi 
Pred kratkim je Inštitut za 
raziskovanje medijev v Slove-
niji predstavil branost, gleda-
nost in poslušanost slovenskih 

medijev v prvem polletju ter 
podatke izdal v Mediani. Med 
radijskimi postajami je radio 
Ptuj obdržal visoko mesto tako 
v slovenskem prostoru, kot na 
telefonskem območju 062 in 
med nekomercialnimi radij-
skimi postajami. 
V slovenskem prostoru je radio 
Ptuj krepko v zgornji tretjini 
vseh radijskih postaj, čeprav 
smo s slišnostjo precej omejeni v 
primerjavi z drugimi. Na 

telefonskem območju 062 je 
najbolj poslušana radijska 
postaja mariborski radio City 
(27,8-odstotni delež), drugi je 
prvi program radia Maribor 
(24,1), tretji pa radio Ptuj (15,5). 
Naslednje radijske postaje 
(RMI, Val 202, Štajerski val. 

SLO 1, Prleški in Murski val ter 
radio Celje) posamično ne 
presegajo 5 - odstotnega deleža. 
Med slovenskimi nekomercia-
lnimi postajami je na prvem 
mestu Štajerski val, drugi je 
Murski val, tretji pa radio Ptuj! 

l.k. 



AKTUALNO 

TEQENSKI |<:OMENTAR IZ lURIKE - BORZNOPOSRED-
NISKE HISE 

Rasf ne pojenja 
Na trg je po štirinajstdnevnem premoru zopet vsto-
pilo prvih šest pooblaščenih investicijskih družb, ki 
med svojim premoženjem nimajo neizkoriščenih 
certifikatov. Majhno število poslov je bila sprva edi-
na značilnost na trgu PIDov, cene so se oblikovale 
približno na enakih nivojih kot pred zaustavitvijo s 
to razliko, da so 10-krat nižje. Razdelitev delnic 
pooblaščenih investicijskih družb na 10 novih je 
povzročilo nemalo težav, posebej pri neob-
veščenih delničarjih. Cena njihovih delnic se je kar 
naenkrat močno znižala, vendar pa so po premisle-
ku lahko ugotovili, da se skupna vrednost njihovih 
delnic ni spremenila. Triglav steber I je tako vreden 
nekaj stotinov manj od 63 tolarjev, Nacionalni fi-
nančni družbi 1 se je nov tečaj oblikoval pri 53 to-
larjih, za Pomursko družbo 1 so kupci ponujali ne-
kaj več kot 57 tolarjev, Zlata moneta 1 in Zvon 1 pa 
sta bila vredna nekaj več kot 44 tolarjev. 
Prav tako kot trg pooblaščenih investicijskih družb 
se je z nizko likvidnostjo spoprijemal tudi uradni 
borzni trg. Čeprav se dnevno sklene manjše število 
poslov, tečaji vrednostnih papirjev rastejo. Sloven-
ski borzni indeks je v tednu dni pridobil 0,8 odstot-
ka, njegova vrednost je prekoračila 1.770 indeks-
nih točk. K porastu indeksa so najbolj prispevale 
delnice Mercatorja in Krke. Mercatorju se je vred-
nost v enem tednu povišala kar za 2 odstotka, 
tečaj delnice pa se naglo približuje devetim 
tisočakom in pol. Podobno rast je v preteklem ted-
nu zabeležila tudi delnica Krke, katere tečaj se je 
dvignil krepko čez 27.000 tolarjev. Negotovost in 
pridobivanje dodatnih glasov pred skupščino del-
ničarjev sta potisnila vrednost delnice celo do 
27.700 tolarjev, vendar se pri tem nivoju ni uspeta 

obdržati. Petkov enotni tečaj se je oblikoval pri 
27.423 tolarih, kar je 1,7 odstotka višje kot teden 
poprej. Tako močnega pozitivnega sunka ni bilo 
zaznati pri drugemu farmacevtu Leku. Vrednost Le-
kove delnice je sicer porasla za 0,3 odstotke, ven-
dar se trenutno noče bistveno oddaljiti od 35.000 
tolarjev. Enako rast smo zapisali tudi delnici po-
morskega velikana Luke Koper. Vrednost Lukine 
delnice se je pretekli teden ustavila pri 3230 tolarj-
ih, nad vrednostjo 2300 tolarjev pa se je obdržala 
delnica Intereurope. Njen tečaj se je v enem tednu 
znižal za odstotek. Dve desetinki odstotka bolje je 
kotirala delnica Petrola. Njen tečaj se ob koncu 
tedna ni uspel obdržati nad 25.000 tolarjev in je pa-
del 40 tolarjev pod to psihološko mejo. V nasprotju 
s Petrolom pa se je lepo popravila vrednost delnice 
njegovega konkurenta Istrabenza. Tečaj se je po 
dolgem času gibanj pod 3000 tolarjev zopet vrnil 
na to vrednost, enotni tečaj pa se je v preteklem 
tednu dvignil za 1,2 odstotka. 
Pomembnejša podjetja prostega trga se v pretek-
lem tednu niso posebej izkazala. Delnica Gorenja 
je malenkostno porasla na 1920 tolarjev, izgubili pa 
sta delnici Fructala in Heliosa. Obema se je vred-
nost znižala za 0,6 odstotka, tečaja sta se oblikova-
la pri 2.237 tolarijh za delnico Fructala in 33.000 to-
larjih za delnico Heliosa, Pozitivno se je obrnila del-
nica Kmetijskaga kombinata Ruj. V enem tednu je 
delnica pridobila dobra 2 odstotka, tečaj pa se je 
dvignil na 342 tolarjev. 
Slovenski borzni indeks že nekaj časa pridobiva na 
svoji vrednosti. Pozitivno razpoloženje borznikov 
vzbuja na trgu določeno zaupanje v rast, vendar ob 
tako nizkem prometu še ne moremo trditi, da je tre-
nutno gibanje tečajev lahko začetek dolgotrajnejše 
rasti. 

Matjaž Bernik, HirikaBPH 

PTUJ / JGOR KRISTL ZA KVALITETNEJŠO PTUJSKO 
TURISTIČNO PONUDBO 

Zabava kot /e še ni bilo 
Igor Kristl je prišel v Ptuj pred dobrim mesecem. V podjetju 
Slovenijaturist so mu zaupali vodenje okrepčevalnice Ostržek 
na ptujski železniški postaji in okrepčevalnice na Prager-
skem. Dobri opazovalci so lahko že hitro zaznali, da se je z 
njegovim prihodom na tem delu Ptuja že marsikaj spremeni-
lo. 

Seveda pa je čez noč težko spre-
meniti imidž, ki ga imajo tovrstni 
postajni objekti. Predvsem pa je 
postal dober opazovalec dogajanj 
v novem okolju, ki jih želi poma-
gati spreminjati, da bi postala 
kvalitetnejša. Železniška postaja 
Ptuj, na kateri se dnevno obrnejo 
potniki s 23 vlakov, si tudi sicer 
zasluži drugačno obravnavo v naj-
starejšem slovenskem mestu, ki 
želi več iztržiti tudi od turizma. 
Zato se je v tem pogledu marsikaj 
spremenilo tudi v sami 
okrepčevalnici, kjer ponujajo ob 

bogatem izboru različnih pijač, 
tudi kvalitetno hrano, pice po re-
ceptu izpred 25 let, ki so jih pekli 
v Kora baru v Ljubljani in so bile 
že v tistem času pojem za kvalite-
to, v kratkem jih bodo pričeli raz-
važati tudi po domovih, od nedav-
nega pa si lahko v postajni 
okrepčevalnici naročite tudi peko 
torte. V tem času se gostje lahko 
pri njih okrepčajo na dveh polet-
nih terasah, ena ima pogled na 
Osojnikovo, ena na železniške 
tire. 

Če bo Igor Kristl uspel tudi s 
predlogom, da se ptujska želez-
niška postaja olepša tudi z veliki-
mi fotografijami ptujskih zanimi-
vosti, bo to nov prispevek k njeni 
lepši podobi. Pa tudi za i^dobo 
WC mu ni vseeno, nekaj objestnih 
onesnaževalcev je že čutilo njego-
vo odločnost. Postajna 
okrepčevalnica, v kateri Igor 
Kristl pogosto tudi sam postreže 
goste, bo, če bo kolektiv nadalje-
val s takšnim tempom, postala 
nova priljubljena točka 
Ptujčanov. 

Igor Kristl je v Slovenijaturistu 
nekaj časa skrbel za stike z jav-
nostmi, mediji, kontrolo in pro-
mocijo. Je pa tudi preizkušen no-
vinar z desedetnim stažem vodi-
telja na televiziji. Predvsem je 
znan kot pripravi j alec oddaj Tu-

ristični kažipot, ki jih kamniška 
lokalna televizija predvaja vsak 
četnek in jo prevzemajo tudi osm-
le slovenske lokalne televizije. Če 
bo šlo vse po načrtih, jo bomo 
kmalu lahko videli tudi na ptujski 
televiziji. Za začetek bio bilo do-
bro, če bi si lahko ogledali najno-
vejšo, torej tisto, ki jo bodo jutri 
snemali na ptujski železniški pos-
taji, kjer bo od glasbe in drugih 
dogajanj odmevalo vse od 17. ure 
do polnoči. Nastopili bodo števil-
ni glasbeniki (Dadi Daz, Sendi, 
tudi nekateri ptujski), pričakujejo 
pa tudi veleposlanike, po vsej ver-
jetnosti bosta prišla makedonski 
in finski. Sodelovala pa bodo tudi 
številna ptujska in slovenska pod-
jetja, ki se bodo predstavila s svojo 
ponudbo. Igor Kristl napoveduje 
še nekatera druga presenečenja. 
Oddaja Turistični kažipot je nje-
gova zamisel, prvo je pripravil 
pred dvema letoma. Predvsem je 
njen cilj kultumo-turistično 
osveščanje ljudi in spoznavanje 
lepot slovenskih krajev. Zelo si 
tudi želi, da bi se mu za snemanje 
pogovorov z veleposlaniki in kon-
zuli, ki so akreditirani v Sloveniji, 
odprl ptujski grad oziroma staro 
mestno jedro. Tudi to bi lahko bil 
prispevek k razvoju turizma v 
našem mestu, ki je po mnenju 
Igorja Kristla edinstveno v Slove-
niji, v desetih minutah lahko z 
železniške in avtobusne postaje 
prideš v staro mestno jedro. Tega 
ni nikjer v Sloveniji. In tudi te 
prednosti se Ptujčani premalo za-
vedajo. 

MG 

Igor Kristl ima veliko idej za oživitev ptujske železniške 
postaje. Foto: Črtomir Goznik 

PTUJ / ODPRLI RENAULT PRODAJNO SERVISNI CENTER 

Pomembno vsako 
novo delovno mesto 
Petkovega odprtja prodajno-servisnega centra Renault Peto-
via avto na Ormoški cesti 23 v Ptuju so se udeležili številni 
prijatelji Renaultovih vozil, Stephane Galoustian, direktor 
Renaulta Slovenije, direktor direkcije prodajne mreže Re-
nault Slovenije Ivo Ban, poslovni partnerji, župani občin s 
Ptujskega in širše, med njimi tudi ptujski Miroslav Luci, čast-
ni konzul Republike Slovenije na Sejšelih Marko Smole in 
številni drugi. 

Odprtje prodajno-servisn^a 
centra Renault Petovia avto pred-
stavlja pomembno naložbo ne 
samo za Ptuj, temveč tudi njegovo 
okolico. Kot je povedal direktor 
direkcije prodajne mreže Renault 
Slovenije Ivo Ban, Renault izbira 
podjetja, ki so sposobna zbrati 
ekipo, zagotoviti prodajo s profi-
tom, od katerega imajo korist tudi 
zaposleni. Direktor Vili Cerovič 
pa je po njihovih ugotovitvah spo-
soben vsega tega, zato so tudi do-
bili koncesijo. Vodstvu podjetja 
Petovia avta in delavcem novega 

centra je veliko uspehov zaželel 
tudi direktor Renaulta Slovenije 
Stephane Galoustian, ki je ob tej 
priložnosti govoril v slovenskem 
jeziku. O pomenu nove naložbe v 
Ptuju je govoril tudi ptujski 
župan Luci, ki je dejal, da je za 
mesto in njegovo okolico dragoce-
no vsako novo delovno mesto, v 
Petovia avtu pa napovedujejo 
odprtje novih desetih delovnih 
mest. Z novim centrom je prido-
bila tudi Ormoška cesta, ki se pos-
lej kaže v novi podobi. V prodaj-
no-servisnem centru Renault Pe-

tovia avto ob osebnih avtomobi-
lih, prodajajo tudi lahka gospo-
darska vozila Renault, uredili pa 
so tudi center rabljenih vozil po 
sistemu Renome. Naložba je vel-
jala 130 milijonov tolarjev. Ob 
odprtju nov^a prodajno-servis-
nega centra Renault velja omeniti 
še nekaj, ognjeni krst nekdanje 
miss Slovenije Ptujčanke Alenke 
Vindiš, ki se je izkazala tudi kot 
povezovalka otvoritvenega cere-
moniala. 

V kulturnem programu so nas-
topili New Swing Quartet, dram-
ski igralec Vlado Novak in plesna 
skupina Lucky lips Ane Žvorc h 
Maribora. 

M 

Direktor direkcije prodajne mreže Renault Slovenije Ivo 
Ban čestita Viliju Ceroviču ob odprtju novega prodajno -
servisnega centra Foto: Črtomir Goznik 

Direktor Renault Slovenija 
Stephane Galoustian je go. 
voril v slovenskem jeziku, 
pozdravil je novega konce-
sionarja, mu zaželel čim več 
uspehov, vsem drugim pa 
lepe počitnice. 

Foto: Črtomir Goznik 

Novi prodajno - servisni center Renault Petovia avto je zgrajen po zadnjih Renaultovî  
standardih. Foto: KoS 

TEDNIKOV! ODM^I NA 
RADIJSKA VPRAŠANJA 
v Tedniku bomo posebej objavljali tudi zanimi-
vejša vprašanja, ki jih poslušalci postavljajo v 
jutranjih oddajah radija Ruj. 
V prejšnjem tednu je eden od poslušalcev vprašal, 
ali lahko nek občan živi v drugi občini, ne da bi se 
v prejšnji odjavil in v novi prijavil. 
Odgovor smo poiskali pri mag. Metodu Grahu, 
načelniku Upravne enote Ptuj. Povedal je, da je 
gibanje občanov in izbira kraja oziroma občine 
prebivanja, svobodno. Vsak občan pa mora imeti 
prijavljeno stalno prebivališče, če želi v Sloveniji 
uresničevati določene pravice. Postopek prijave in 
odjave stalnega prebivališča ureja zakon o eviden-
ci nastanitve občanov in o registru prebivalstva. 
Občan, ki se za stalno naseli v nekem naselju, 
mora pri pristojni upravni enoti v osmih dneh po 
naselitvi prijaviti naslov stalnega prebivališča. Od-

java prejšnjega stalnega prebivališča od leta 199'' 
ni več potrebna. Je pa potrebna odjava stalnega 
prebivališča v primeru, če se občan izseli iz Rep '̂ 
blike Slovenije. Zakon o evidenci nastanitvi 
občanov in o registru prebivalcev ureja samo po '̂ 
topek prijave stalnega prebivališča. Pravice, ki so 
vezane na obstoj stalnega prebivališča pa urejaj'' 
drugi zakoni. Tako na primer zakon o lokalni sa-
moupravi določa, da je član samoupravne lokain® 
skupnosti, to je občan, tista oseba, ki ima ^^ 
območju občine stalno prebivališče. Na stalno p""®' 
bivališče je vezana tudi pravica kandidirati in voH' 
na lokalnih volitvah, zato lahko na primer za župa' 
na kandidira in gre volit samo tisti, ki ima stain 
prebivališče v določeni občini. 

Pripravila:^ 

? TEDHIK le naslednik Ptujske-
ga tednika oziroma Našega 
dela, ki ga je ustanovil Okraj-
ni odtfor OF Ptuj leta 1948. Iz-
daja 
RADIO-TEDNIK, d.o.o., Ptuj. 
Direktor; Franc Lačen. I 
Uredništvo; Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože 
Bračič, Majda Goznik, Viki 
Klemenčič Ivanuša, Martin 
Ozmec (novinarji), Slavko 

^ Ribarič (vodja tehnične 
I redakcije) in Jože Mohorič 
I (grafično-tehnični urednik). 
t Propaganda; Oliver Težak, 
^ n 041-669-509. 
I Naslov; RADIO-TEDNIK, p.p. 
' 95, Raičeva 6, 2250 Ptuj; 

•a (062) 749-34-10, 
749-34-15, 749-34-37; 
faks (062) 749-34-35. 
Celoletna naročnina 
6.360 tolarjev, za tujino 
12.720 tolarjev. 
Žiro račun: 52400-601-47280 
Tisk: MA-TISK, Maribor 
Davek na dodano vrednost je 
vračunan v ceno izvoda in se 
obračunava v skladu s 7. 
točko 25. člena Zakona o 
davku na dodano vrednost, 

- Uradni list 23. 12. 1998, št 89. , 
Nenaročenih fotografij in 
rokopisov ne vračamo. 
Strani na Internetu: 
wvm.radio-tednik.si. 

- E-pošta: 
• nabiralnik^adio-tednik.si 

tednikš)amis.net 



PORO€MllO, KOMEMTIRAMO 

MlAPi lAHKO ZAUSTAVIMO AIP$ 

Pri ministrstvu za zdravstvo Republike Slovenije, Inštitutu za 
varovanje zdravja Republike Slovenije in Zavodu za j 

zdravstveno varstvo Nova Gorica že nekaj časa potekajo 
priprave na prvo slovensko konferenco o preventivi na 
področju aidsa Mladi lahko zaustavimo aids". Konferenca bo i 
3. septembra v Novi Gorici, njen namen pa je seznaniti stro-
kovno in širšo javnost s fenomenom aidsa, ki je multidiscipli-
naren in aktualen v vseh segmentih našega bivanja, doseči 
večje razumevanje te problematike med strokovnjaki in v 
javnosti ter prispevati h kvalitetnejšemu delu z mladimi. Mla-
dim grozi nevarnost okužbe s HIV takoj, ko vstopijo v spolno 
aktivno obdobje svojega življenja ali ob pn/ih stikih z injecira- i 
jočimi ilegalnimi drogami. Izkoristiti moramo vsako priložnost j 
še pred nastankom izpostavljenega tveganja na vseh ravneh j 
našega bivanja. Zavedamo se, da je razvoj epidemije v Slove- j 
niji v veliki meri odvisen od osveščenosti. Zato so Inštitut za va-
rovanje zdravja Slovenije, zavod Republike Slovenije za šolstvo j 
in Zavod za zdravstveno varstvo Nova Gorica razpisali tudi 
slovenski literarni natečaj "Mladi lahko ustavimo aids", ki je 
namenjen osveščanju in utrjevanju varnega spolnega vedenja 
med mladimi. Nekaj prispevkov so že sprejeli, druge pa še 
pričakujejo. Mladi naj bi v obliki proze ali poezije izrazili 
vrednote, prepričanja in stališča povezana z varnim spolnim 
vedenjem. 

SVEČANOST OB ODPRTJU PRENOVUENE 
KOVINE 

¥letu, ko Mercator praznuje svojo 50-letnico, je Mercator 
SVS Ptuj obnovil in posodobil tudi prodajalno Kovina v 

Lackovi ulici v Ptuju, kjer na 400 m2 površine ponuja bogat 
asortiment ponudbe od vodovodnega do vrtnega materiala, 
po novem pa tudi barve, lake in čistila. Svečanost, ki pomeni 
tudi zaključek obnove, je bila včeraj. 

TA KONEC TEDNA NA PTUJSKI TEIEVIZIJI 

tečji del tokratne oddaje ptujske televizije bo posvečen 
srečanju predsednika države Milana Kučana s slovenskimi 

gospodarstveniki na vrhu Triglava. Na programu pa je tudi 
glasbena oddaja "Naj spot" in poljudna oddaja "Kako biti 
zdrav in zmagovati". 

Pripravila: MG 

PTUJ / Z O S M E SEJE SVETA MESTNE O B Č I N E PTUJ 

la gimnazija dvesto milijonov tolarjev 
Dvajset čez sedemnajsto uro so v ponedeljek, 26. julija (sejo 
so pričeli ob 13. uri), ptujski mestni svetniki in svetnice 
končno le izglasovali že dolgo časa pričakovan sklep o sofi-
nanciranju gradnje nove ptujske gimnazije, ki naj bi prve di-
jake sprejela že v šolskem letu 2000/2001. Gre za soudeležbo 
v višini dvesto milijonov tolarjev, ki jih bo mestna občina Ptuj 
zagotovila v okviru proračunov za leti 2000 in 2001. Pri tem 
pa so izglasovali tudi dodaten sklep, da sofinanciranje 
gradnje gimnazije ne bo imelo vpliva na gradnjo nujno 
potrebnega osnovnošolskega prostora v mestni občini Ptuj. 
Potreb na področju šolstva oziroma družbenih dejavnosti naj 
bi bilo v mestni občini za deset proračunov. 

Svetniki in svetnice pa niso na 
novo glasovali o drugi točki po-
godbe o sofinanciranju izgradnje 
ptujske gimnazije, ki je bila po-
dpisana letos 16. marca in se 
nanaša na ureditev potoka Graje-
ne in njenega desnega brega, arhe-
ološka izkopavanja, idejno 
programski načrt in komunalno 
opremo potrebnega zemljišča in 
širšo zunanjo ureditev. Ponedel-
jkove osme seje sveta mestne 
občine Ptuj se je udeležil tudi 
Matjaž Vrčko, državni sekretar za 
investicije v ministrstvu za 
šolstvo in šport, ki je dodatno po-
jasnil številna svetniška vprašanja 
o nujnosti zagotovitve sofinan-
cerskega deleža mestne občine 
Ptuj pri gradnji gimnazije. "Priz-
nam, da investicijo v ptujsko 
gimnazijo prelagamo iz leta v leto. 
Razlogi so povsem preprosti - po-
manjkanje denarja. Projekti, ki pa 
niso začeti, se potem prelagajo. 
Lani se je pokazala možnost 
črpanja sredstev iz pariškega kre-
dita, kar pomeni, da obstaja realna 
možnost za začetek gradnje nove 
ptujske gimnazije še letos, vendar 
ob predpostavki, da lokalna skup-
nost zagotovi 25 odstotkov 
potrebnega denarja. Lahko pa se 
zadolži tudi šola, ki potem kredit 
odplačuje s pomočjo države in lo-
kalne skupnosti. V ministrstvu 
pričakujemo, da bodo pri vseh in-
vesticijah na področju srednjega 
šolstva z določenimi sredstvi so-
delovale tudi lokalne skupnosti. S 
takimi vložki občine tudi prispe-
vajo v razvoj svojega okolja. Delež 

ormoške občine pri investiciji v 
svojo gimnazijo v znesku okrog 
340 milijonov tolarjev, je kar 80 
milijonov," je med drugim pove-
dal Matjaž Vrčko, ko je razlagal, 
zakaj ni mogoče pričeti gradnje 
ptujske gimnazije brez zagotovil, 
da bo mestna občina prispevala 
200 milijonov tolarjev. Razpis za 
izvajalca bo objavljen v kratkem, 
za začetek gradnje pa je letos na 
voljo 60 milijonov tolarjev. Pri 
predstavitvi projekta ptujske 
gimnazije sta sodelovala tudi 
Branko Kumer, direktor ptujske-
ga šolskega centra in Meta Pukla-
vec, ravnateljica gimnazije. Za so-
financiranje gradnje ptujske 
gimnazije se je v ponedeljek po 
izčrpni razpravi, v kateri ni man-
jkalo podatkov o tem, koliko je to 
okolje že doslej prispevalo za 
gradnjo srednješolskega prostora, 
nekateri so hoteli tudi jasno zago-
tovilo, da je teh dvesto milijonov 
tolarjev "zares tudi zadnjih dvesto 
milijonov, ki jih bo morala 
mestna občina prispevati za 
srednje šolstvo, izreklo vseh 25 na 
seji med glasovanjem navzočih 
svetnikov in svetnic. Pred glaso-
vanjem pa je sejo zapustila svetni-
ca SKD Marija Strelec, ki je s 
tem izrazila nezadovoljstvo, ker si 
stroka v Ptuju ni dovolj prizade-
vala za klasično gimnazijo. Meta 
Puklavec je povedala, da si dolgo-
ročno ptujska gimnazija prizadeva 
za kakšen oddelek klasične 
gimnazije. Trenutno sta dva od-
delka klasične gimnazije na pol-
janski gimnaziji v Ljubljani in 

dva na prvi gimnaziji v Mariboru, 
ima pa ga tudi škofijska gimnazi-
ja. Med svetniškimi vprašanji in 
pobudami so najbolj odmevala 
vprašanja in pobude v zvezi z do-
končno ureditvijo statusa kabels-
kega sistema v mestni občini Ptuj, 
ki jo je dal svetnik DeSusa Mi-
roslav Bemharad. S tem vprašan-
jem naj bi se ukvarjala neodvisna 
delovna komisija. Njena naloga 
naj bi bila temeljita analiza dose-
danjega dela kabelskega sistema 
in izdelava bodoče organizacijske 
sheme. Za pomoč prizadetim po 
julijskem neurju v krajevni skup-
nosti Leskovec in občini Podleh-
nik (pobudo je dal svetnik SLS 
Slavko Brglez) pa bodo namenili 
skupaj skromnih sto tisoč tolar-
jev. Iz katerih postavk bodo 
sredstva vzeli, v ponedeljek še 
niso vedeli, svetnikom bo o tem 
ptujski župan poročal na sep-
tembrski seji. Vsekakor pa gre za 
zelo skromen prispevek. Več naj 
bi iz svojih žepov prostovoljno 
prispevali svetniki in svetnice 
sami. Pobude in vprašanja ptujski 
mestni svetniki in svetnice jemlje-
jo zelo resno kljub temu, da neka-
teri pozneje z odgovori, ki jih do-
bijo niso zadovoljni. Ta točka 
dnevnega reda, ki je ponavadi 
druga, po pregledu zapisnika 
prejšnje seje, običajno svetnike 
tudi zelo zaposluje. Kljub temu, 
da naj bi bila razprava omejena na 
pol ure, traja včasih tudi dve uri 
in več. Da bi razpravo vsaj nekoli-
ko omejili, so svetnikom pripo-
ročili, da naj se v glavnem pos-
lužujejo pisnih vprašanj, pa tudi 
to ne prispeva h krajšim razpra-
vam. V ponedeljek se je zgodba 
ponovila, razprava o pobudah in 
vprašanjih se je raztegnila na sko-
raj dve uri. Za osmo sejo je nekaj 
pisnih pobud in vprašanj pripra-
vil svetnik Miroslav Letonja iz 
Slovenske nacionalne stranke. V 

svojih pobudah med drugim pred-
laga, da naj mestna občina Ptuj 
kot bodoče regijsko središče pred-
laga nacionalni televiziji, da orga-
nizira podobno humanitarno 
akcijo kot za begunce s Kosova, 
tudi za slovenske Haloze, ki so ob 
zadnji naravni katastrofi doživele 
veliko škodo in da naj župan 
mestne občine Ptuj imenuje stro-
kovnega delavca v okviru 
županstva z nalogo vodenja vseh 
tistih investicij, pri katerih je in-
vestitor mestna občina. Miroslav 
Letonja pa tudi predlaga, da naj bi 
župan občinsko upravo organizi-
ral v skladu s standardi ISO 9001. 
Zanima pa ga tudi, če se izvajajo 
kakršnekoli ankete o zadovoljstvu 
Ptujčanov s kvaliteto storitev 
občinske uprave in ali župan kot 
vodja te uprave razpolaga z rezul-
tati le-teh. Kljub temu, da je bilo v 
mestu Ptuju uspešno odpravljenih 
že veliko arhiketonskih ovir, obs-
taja še veliko zgrad oziroma ob-
jektov, v katerih so opravljajo za 
ljudi pomembne javne službe, ki 
pa so za invalide na vozičkih ne-
dosegljive. Med nje sodijo tudi 
prostori mestne hiše, upravne en-
ote, davčnega urada, tudi TIC in 
GIZ nista izjemi. Zato svetnica 
ZLSD Anka Ostrman predlaga, 
da mestna občina Ptuj v na-
jkrajšem času omogoči dostop v 
svoje prostore tudi invalidom z 
vozički. Obenem pa naj bi mestna 
občina Ptuj opozorila tudi druge, 
da še v tem letu odstranijo arhi-
tektonske ovire. To so predvsem 
upravna enota, davčni urad, TIC, 
pa tudi gledališče, avtobusna in 
železniška postaja ter še neakteri. 

Več o osmi seji sveta mestne 
občine v prihodnji številki Tedni-
ka, saj so svetniki in svetnice sejo 
prekinili na polovici seje. Razpra-
vo bodo nadaljevali danes ob tri-
najstih. 

MG 

^ f p R I SE... 
^KM se je pod novinarko, ki 

S sej mestnega sveta zlo-
f^stol. Tako so tudi svetniki 
J^ovili, kar v redakciji že 
^to; daje težka. 
I ~.DA so se mestni svetniki ob 
^jstvu, da je z ene zadnjih sej 
Poročal magister obramboslovja 
® strahu vprašali, ali ni morda 
občina v izrednih razmerah. 

- D A je bil ormoški župan v 
otroštvu in mladosti ministrant, 
^nes pa je matematik. Še en 
iokaz, da se da s čudeži in ma-

mitiia^inCLtmtančmstjo kaj 

. ...DA je mestna občina dala 
za Haloze borih 100 tisočakov. 
Če bo še kakšno neurje, naj se že 
zaradi pravičnosti loti vikendov 
mestne gospode. 

...DA se bodo sedaj svetniki in 
župani morda vendarle odpravi-
li na dopust. Občani bodo imeli 
tako nekaj zasluženega miru. 

...DA se mestni funkcionarji 
sprašujejo, kako najti pametne 
ljudi, ki bi jim svetovali, kako 
do denarja za gimnazijo. Naj 
vprašajo v gimnaziji. 

...DA so se župani odločili za 
skupno občinsko upravo. Upa-
jmo, da se ne bo širila po načelu, 
da birokracija zaposluje ljudi 
zato, da si izmišljajo nove nalo-
ge, za kar potrebujejo nove lju-
di. 

VIDI SE... 
...DA je mestni župan oh 

srečanju z lepotico, prejšnjo 
Ptujčanko na prestolu slovesnke 
lepote, glasno pomislil: "Če bi še 
opravljal poklic dohtarja, bi ti 
sedaj lahko pogledal pljuča." 

GORNJA RADGONA/ 
3 7 . KMETIJSKO-ZIVILSKI SEJEM 

Prispelo 770 vzonev vin 
Na sejmišču Pomurskega sejma v Gornji Radgoni se je v 
ponedeljek pričelo jubilejno 25. ocenjvanje slovenskih 
vin v okviru Mednarodnega kmetijsko-živilskega sejma. 

Ocenjevalci bodo v teh dneh v treh komisijah pod predsedstvom 
mag. Antona Vodovnika iz Kmetijskega zavoda v A^riboru, mag. 
Mirana Vodopivca iz Kmetijsko veterinarskega zavoda v Novi Go-
rici in dr. Mojmirja Wondra iz Biotehniške fakultete v Ljubljani, 
ocenili 770 vzorcev vin iz vseh slovenskih vinorodnih okolišev. 
Dnevno naj bi ocenili od 50 do 65 vzorcev, pri svojem delu pa upo-
rabljajo Buxbaumovo 20-točkovno metodo. Slovesna razglasitev in 
podelitev nagrad najboljšim vinarjem bosta na dan vinogradnikov 
in vinarjev, 24. avgusta, v času 37. kmetijsko-živilskega sejma v 
Gornji Radgoni. 

AK 

O D G O V O R NA POROČANJE V TEDNIKU 

''Ogorčenje predstavnikov 
mladega foruma iz Kidričevega'' 

^ sestavku "Mladi za mlade - z rockom proti drogi" objavljenem v 29. 
številki Tednika z dne 22. julija 1999 med drugim lahko preberemo 
trditev "da župan Alojz Šprah po treh obiskih mladih, njihove akcije ni 
pripravljen podpreti." Takšno trditev v popolnosti zavračam z 
zaskrbljenostjo in ogročenjem. Takšno podtikanje v političnem prosto-
ru tega okolja postaja že praksa. Vedno sem imel razumevanje za delo 
mladih, in tudi tokrat podpiram njihova prizadevanja pri projektu. 
Moja podpora sega do tiste meje, katera je zakonsko dovoljena. O 
zavrnitvi prošnje mladih iz Kidričevega za pokroviteljstvo projekta 
"Mladi za mlade - z rockom proti drogi" je potrebno pojasnilo, ki temelji 
na zakonski osnovi.. Kot županu Občine Kidričevo je bilo nedvoumno 
povedano, da prireditev organizira Mladi forum, ki deluje kot podmla-
dek ZLSD. Organizator je torej nedvoumno politična stranka. Tako je 
tudi zapisano v že omenjenem članku, "da so predstavniki Mladega fo-
ruma predstavili program..." V Zakonu o političnih strankah 25. člen 
določa, da organi lokalnih skupnosti, v katere je vložen javni kapital v 
višini najmanj 50 %, ne smejo financirati politične stranke. Še enkrat 
zavračam vse očitke, ki odvračajo mlade od župana. Vedno sem preko 
sponzorstva podpiral kulturne in šponne prireditve, kadar so jih orga-
nizirala kulturna in športna društva in tako bom počel tudi v prihodnje. 

Alojz Šprah, župan Občine Kidričevo 





^IDEM, ZG. LESKOVEC / SANACIJA ŠKODE PO NEURJU 

Posledi€e neurja še ocforctvl /ofo 
l ^ a l u bo tri tedne odkar je v KS Leskovec divjalo močno 
(leurje, ki je najbolj prizadelo območja manjših haloških 
paseiij v dolini Velike Varnice proti sv. Avguštinu in do 
Velike Varnice do Lo^in. V občini Videm ocenjujejo, da je 
$Kode na infrastrukturnih objektih in na kmetijskih 
površinah za 500 milijonov tolarjev, škodo v teh dneh še 
popisujejo in o prvih ocenah so že poročali pristojnim v 
jr^avi, od koder pričakujejo največ denarja za sanacijo 
Škode. 

Župan občine Videm Franc 
iGrbiš je pred dnevi povedal, da 
je neurje občini povzročilo 
precej novih težav, predvsem na 
infrastrukturnih objektih, kjer 
še odpravljajo težave. "Delovni 
stroji so na delu že od samega 
začetka, ko smo pričeli z 
odpravljanjem ovir na cestah, saj 
želimo našim občanom na teh 
območjih zagotoviti nemoteno 
delo in dostop do hiš. Obe 
haloški dolini: Varnica 
Avguštin in Varnica - Ložine sta 
bili po hudem neurju z močnimi 
nalivi tako rekoč odrezani od 
sveta, prevoz do tja ni bil mogoč 
in tam so naši delavci delali kar 
deset dni. Še zmeraj pa 
odstranjujemo blato s cestišč in 
v zadnjih dneh smo na ceste 
navozili nekaj tisoč m' gramoza, 
da smo ljudem vsaj deloma 
lahko zagotovili prevoznost." 
Škodo na prizadetih območjih 
v tem času še prijavljate in 
popisujete. Koliko pa znaša po 
prvih ocenah, tako na področju 
komunalne infrastrukture kot 
tudi v kmetijstvu? 
Župan Franc Kirbiš: "Skupna 

ocena škode je bila okrog 500 
milijonov tolarjev, seveda so ti 
podatki še zmeraj neuradni, saj 
bomo natančnejše podatke o 

oceni škode lahko dobili šele 
takrat, ko bomo skupaj zbrali 
vse prijave škodi. Združili bomo 
škodo, ki je nastala na 

kmetijskih površinah in v cestni 
infrastrukturi, saj nam je neurje 
uničilo kar nekaj kilomterov 
cest. Na pristojne v državi smo 
naslovili prve podatke o oceni 
škode in temu smo dodali tudi 
prve finančne podatke za 
opravljena dela na cestah, skupaj 
pa ta račun znaša 19 milijonov 
tolarjev. Iz države seveda 
pričakujemo, da nam bo 
dodelila nekaj najnujnejših 
sredstev za sanacijo posledic po 
neurju." 
O sanaciji posledic neurja v 
občini Videm je pred lu-atkim 

govoril tudi videmski občinski 
svet. Kaj je občinski svet 
sldenil in morda kakšno 
odločitev je sprejel? 
Župan Franc IGrbiš: "Na seji 

smo podali bolj obširno 
informacijo o stanju na terenu 
po nedavnem neurju in o tem, 
kako smo v občini takaj pričeli z 
intervencijami, saj so bile prve 
ekipe na terenu že isti dan. 
Občinski svet se je seznanil tudi 
o tem, kaj smo v občini do sedaj 
naredili in kdo je opravil 
določena dela, zadnja 
informavija je bila povezana s 

sedanjim delom na terenu. Naš 
občinski svet je zavzel stališče, 
da je občanom na prizadetih 
bmočjih treba zagotoviti 
normalne pogoje za življenje. V 
občinskem proračunu posebnih 
sredstev za reševanje teh 
problemov nimamo na 
razpolago, kajti tisto kolikor 
smo imeli za odpravo posledic, 
smo že izkoristili v prejšnjem 
obdobdju, ko smo se ubadali s 
poplavami. Takrat smo na 
mnoga cestišča navozili gramoz, 
ki pa ga je žal zadnje neurje v 
največji meri odneslo, tako 
imamo na teh območjih zdaj kar 
dvojno škodo. Sicer pa smo v 
občinskem svetu bili enotnega 
mnenja, da posledice saniramo 
čim prej in kar najbolj uspešno, 
kolikor bo pač v naših močeh." 
Koliko sredstev za odpravo 
posledic po nerju pa 
pričakujete od države? 

Župan Franc Kirbiš: "Težko 
je v tem trenutku govoriti o kaki 
posebni višini, ki bi nam jo 
država morala dodeliti za 
sanacijo. Morali bomo opraviti 
še precej dela, da bomo v občini 
pripravili vse sanacijske 
programe in zbrati nanačne 
podatke, kot jih zahteva država. 
Država nam je za lanskoletne 
poplave že dala manjši delež 
sredstev in ta sredstav bomo 
razdelili občanom, torej je naša 
prva izkušnja z državo na tem 
področju kar dobra." 

POSKOVANI SO 
TUDI MOSTOVI,.. 

Tudi v vodstsvu K S Leskovec 
po nerju niso ostali križem rok, 
pravi predsednik Jože Zavec, 
saj je bilo treba ljudem poma-
gati in do hiš odpreti glavne do-
vozne poti. Nekaj je še zasutih, 
do tja še stroji niso prišli, 
vendar pa bodo v KS, kot trdi 
Zavec, tudi to poskušali uredili 
v čim krajšem času. Že nekaj 
dni jim nagaja slabo vreme, zato 
tudi stroji (teh imajo na terenu 
vsak dan vsaj sedem) ne morejo 
delati kot so načrtovali. 

"Posledic po neurju še dolgo 
ne bomo mogli odpraviti, k 
sreči pa smo lahko naredili 
najnujnejše.' Narediti smo 
morali nekaj manjših 
propustov, odstraniti veliko 
ovir na cestah in na najbolj 
prevozne ceste po dolinah pod 
Avguštinom, pod Ložino in v 
"grabo" pri Vindiševih smo 
navozili veliko gramoza. 
Gramoziranih imamo šele 10 
odstotkov vseh poškodovanih 
cest, poleg tega pa nam ostajo še 
poškodovani mostovi, popisati 
pa bomo morali tudi vse ostale 
poškodovane ceste, poti in 
plazove, kajti nekatere bo treba 
nujno sanirati. Na žalost pa v 
KS Leskovec nimamo posebej 
planiranih sredstev za 
omenjena dela, morda le za 
plačilo del, ki so bila opravljena 
z enim strojem na terenu," 
dodaja Jože Zavec. 

T. Mohorko 
Najprej je bilo potrebno zagotovit i prevoznost lokalnih cest , ki so bile na več 
deset krajih zaradi p lazov p o v s e m neprevozne. Foto: JB 



f lil g tj Mi'! mililî  •••• 

Kuharski nasveti 
Cmoki 

Cmoki so manjši pogosto tudi z vzha|alnlm sredstvom nareje-
ni kosi testa, ki jih najpogosteje skuhamo v vreli vodi, slane 
pa bi lahko kuhali tudi v juhah. Po kuhanju nekatere še pre-
pražimo ali popeeemo v ponvi, nekatere pa bi lahko tudi pani-
rali in ocvrti. Pripravimo jih najpogosteje iz moke, drobtin, 
kruha, jajc in dodatkov. 

Če je zmes sestavljena iz suro-
vih beljakovinskih oziroma 
škrobnatih živil, jim za rahljanje 
dodajamo kuhana oziroma to-
plotno že obdelana živila, kot so 
kuhani krompir, kruh, drobtine 
in kuhani pšenični zdrob. V koli-
kor pa v testu prevladujejo kuha-
na beljakovinska in škrobnata 
živila, jim moramo dodati veziv-
no sredstvo, da cmoke veže in da 
pri kuhanju ne razpadejo. Taka 
živila so jajca, moka, surovi zdrob 
in surovi krompir. 

Vsi dobri cmoki se ponašajo z 
rahlostjo, hkrati pa morajo biti 
dovolj čvrsti, da pri kuhanju ne 
razpadejo. Zraven testnih cmo-
kov poznamo še krompirjeve 
cmoke, ki so najpogosteje vezani 
z moko in jajci. Posebej znani so 
italijanski gnocchi di patate, ki 
so narejeni iz mokasto skuhanega 
krompirja, jajc, surovega masla, 
česna in parmezana. Na kot oreh 
velike koščke testa naredimo 
značilni mrežasti vzorec z vilica-
mi. Na tako nabrazdano površino 
se primejo goste omake in tudi 
stopljeno surovo maslo, kar daje 
cmokom še posebej fmi okus. 

Med cmoke iz pšenične moke 
ali zdroba spadajo tudi židovski 
mačeti, ki jih skuhajo v kokošji 
juhi in nato takoj ponudijo. Oku-
sne cmoke pa lahko naredimo 
tudi iz pšeničnega ali koruznega 
zdroba. Posebej okusni so cmoki, 
ki jih naredimo iz zdroba, jajc in 
sira, ki jih najprej skuhamo v 
vodi, potem pa prepečemo še v 
pečici na surovem maslu in potre-
semo s sirom. 

Posebno priljubljeni so cmoki v 
srednji Evropi, predvsem v južno 
- nemški in avstrijski kuhinji, 
kjer jim pravijo knodel. Pripravl-
jajo jih na različne načine, iz 
krompirja, žemelj, s slanino, kva-
som in pecilnim praškom. Med 
najbolj znane posebnosti 
uvrščajo jetrne cmoke, ki jih po-
nujajao v začinjenih mesnih ju-
hah. 

Enako priljubljeni so tudi slad-
ki cmoki, ki jih postrežemo s pre-
praženimi drobtinami, vanilijevo 
kremo ali karamelno kremo. V 
srednji Evropi pripravljajo sladke 
cmoke tudi iz testa za rezance, jih 
napolnijo s sadjem kot so slive, 
marelice, breskve, vendar testu 
dodajo manj jajc in dobijo cmo-
ke, ki jih zelo hitro pripravijo in 
so primerni tudi za zmrzovanje. 
Sladke cmoke pa lahko pripravi-
mo tudi iz krompirjevega ter iz 
skutnega testa. 

Glede na uporabo cmoke 
razvrščamo v tri skupine in sicer 
na cmoke, ki jih uporabimo kot 
jušno zakuho, kot so jetrni cmo-
ki, parmezanovi, zdrobovi in 
mozgovi cmoki. V drugo skupino 
uvrščamo cmoke, ki jih ponudi-
mo kot prilogo h glavnim jedem 
ali kot samostojno jed, kot so 
krompirjevi, skutni, zrdobovi, 
kruhovi, tirolski, bavarski 
žemeljni in podobni cmoki. In v 
tretjo skupino spadajo sladki 
cmoki, ki jih ponudimo kot sladi-
co in so polnjeni z različnimi na-
devi, kot je sadje , mleti orehi in 
lešniki, marcipanom in še 
kakšnim nadevom. Polnila pri 
cmokih ne srečujemo samo pri 
sladkih cmokih, tudi cmoke, ki 
jih ponudimo kot prilogo ali kot 
samostojno jed oziroma slane 
cmoke, bi lahko napolnili. Te 
lahko napolnimo s slanino, si-
rom, zelenjavo in še kakšnim na-
devom. 

V osnovno zmes za pripravo 
cmokov pa lahko zmešamo že do-

datne sestavine kot so riž, koščki 
ribjega mesa in rakov, koščke sla-
nine ali pršuta, grah in drugo po-
dobno zelenjavo. Ribje cmoke na-
redimo tako, da penasto 
umešamo eno žlico masla, mu do-
damo pol žličke sesekljanega pe-
teršilja in tri v mleku namočene, 
naribane in ožete žemlje. Dobro 
premešamo in damo počivat. Po-
sebej penasto umešamo 2 žlici 
masla ali margarine in 2 rumenja-
ka in ko zmes naraste, dodamo 
žemeljno testo, sneg dveh belja-
kov, malo drobtin, eno žlico 
moke, malo soli, 2 do 3 žlici ku-
hanega in na male koščke raztrga-
nega poljubnega ribjega mesa ter 
začinimo še s poprom in muškat-
nim oreščkom. Naredimo za oreh 
velike cmoke, ki jih lahko poval-
jamo v jajcih in drobtinah ter 
ocvremo, ter jih skupaj s poljub-
no hladno omako ponudimo kot 
samostojno jed. Namesto cvrenja 
pa jih lahko zakuhamo v vrelo 
vodo in jih ponudimo skupaj z 
mesno juho. Na isti način pripra-
vimo tudi rakove cmoke, le da 
maslo zamenjamo z rakovim mas-

lom, ribje 
meso pa z 
zrezanim ra-
kovim me-
som. 

Nada 
Pignar, 

učiteljica 
kuhanja 
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Z a k o n , d r u ž i n a i n 

d u š e v n o z d r a v f e 
97. nadaljevatye 
Terapevtski proces 
zakoncev in družine -
na splošno -10. nad, 
Vedeiyska terapija 
zakonskih in družin-
skih konfliktov -
2. nad. 

Starši torej delajo po predhod-
ni instrukciji sami doma z otro-
kom. K temu je potrebno doda-
ti, da se v naprej določenih ob-
dobjih sestajajo s terapevtom in 
skupaj z njim planirajo nas-
lednje korake v terapiji. Poleg 
tega se terapevt sam vWjuči od 
časa do časa v terapijo. 

Drug način terapije uporablja-
mo tedaj ko spoznamo, da je 
nastanek in vzdrževanje nepri-
mernih vedenjskih oblik otroka 
neposredna posledica ravnanja 
staršev. Kot primer se lahko na-
vede, da so agresivno vedenje 
otroka, njegove težave v kontak-
tu z otroki ali odraslimi, težave 
pri učenju, negotovost in drugo 
večkrat okrepljeni prav z ukre-
pi, h katerim se starši zatekajo, 

da bi jih odpravili. Pri tem igra 
še posebno važno vlogo podkre-
pitelja pozornost, ki jo starši po-
svečajo neki obliki vedenja, ali 
pa obseg pozornosti staršev, ki 
jih vzbudi otrok z neko obliko 
vedenja. Diagnostična obdelava 
in sprememba interakcij poteka 
pri tej obliki terapije bodisi v 
posebnih laboratorijih, igralni-
cah ali klubskih prostorih, bo-
disi v družini sami. Pri tem 
skušamo natančno analizirati 
interakcije članov v družini, 
npr. staršev pri neki obliki ve-
denja otroka in nasprotne reak-
cije otroka na vedenje staršev. 
To opravimo običajno v dveh 
tednih, nakar izdelamo na osno-
vi uvida terapevtski plan. Na-
daljni tehnični postopki so se-
veda različni od avtorja do av-
torja. Lahko se da staršem pose-
bej pripravljene, programirane 
priročnike, ki jim omogočajo 
spoznati osnovne principe pod-
laepitve in ugašanja nekega ve-
denja, nadalje opredeljevati 
načine vedenja in jih končno 
tudi beležiti. Temu sledi drugi 
del treninga in sicer morajo 
starši opazovati in beležiti po-

gostnost določenega vedenja 
otroka in lastnih reakcij nanj, 
pa tudi posledice svojega veden-
ja pri otroku. Končno se starše 
uči preko demonstracij ali prak-
se pod nadzorom spremeniti 
svoje reakcije (npr. mater, ki je 
vedno s pozornostjo reagirala 
na agresivno vedenje otroka, 
medtem ko je njegovo nežnost 
in koperativnost spregledala, 
naučimo v terapiji ravnati prav 
nasprotno, torej ignorirati ne-
primerno vedenje otroka in s 
pozornostjo in pohvalami na-
graditi njegovo konstruktivno 
ravnanje). 

Rezultati take terapije so 
spodbudni, saj pride v devetih 
od desetih primerov do vidnih 
sprememb otrokovega vedenja. 
Tako tehniko se lahko s pridom 
uporablja tudi pri terapiji za-
konskih parov. 

Terapijo lahko vodimo indivi-
dualno ali skupinsko (npr. štiri 
do deset staršev hkrati), traja pa 
običajno deset seans. Naslednjič 
pa še nekaj o terapiji širše soci-
alne skupnosti. 

Planinski kotiiek 
Izleti v mesetu tnrgustu: 

1. avgust Aiangrt - vodi Janez Vertič, 
7. do 8. avgust Km - vodi Hermina Siiak; 
13. 15. avgust Kriški podi - vodi Uroš Vidovič; 
21. 22. avgust Jalovec - vodi Marjan Sok; 
28. avgust Krim - vodi Vika Dabič. 

Izlet na Mangrt (2679 m) 
v organizaciji PD Ptuj, bo dne (31.07), 01.08.1999 potekal 

izlet na Mangrt. Na pot se bomo odpravili z osebnimi avto-
mobili, vodila pa bo preko Rateč in državne meje z Italijo čez 
prelaz Predel ter po vojaški gorski cesti do parkirišča pod 
Mangrtom. Od tod sta še dve uri do vrha nakar sledi vrnitev 
do koče na Mangrtskem sedlu (1906 m). V popoldanskih urah 
si bomo ogledali Učni center v Bavšici. Oprema planinska za 
visokogorje, zaželena uporaba varovalnega kompleta in čela-
de. Hrana in pijača iz nahrbtnika. Stroški prevoza bodo pred-
vidoma 3000 tolarjev na udeleženca. Prijave na sedežu 
društva zaradi uskladitve števila vodnikov in osebnih avto-
mobilov. Izlet vodi Janez Vertič, tel.: 75 44 000. 

Vabilo na prireditev 
Gorski praznik brez meja 

Planinsko društvo Ptuj je prejelo od Mariborske razvojne 
agencije (MRA) vabilo na prireditev Gorski praznik brez 
meja, ki bo v nedeljo, 1. avgusta 1999 na Remschnigg Alm-u 
(avstrijska stran Remšnika). Na prireditvi bodo uradno 
odprli Obmejno panoramsko pot, ki so jo oblikovali v prete-
klih dveh letih. Na novo markirana daljinska pohodniška 
pot, dolžine 130 km, vodi izmenično po avstrijskem in slo-
venskem državnem ozemlju od Soboth-a do Gornje Radgo-
ne. Vzdolž poti so vključene številne tematske poti enodnev-

ni pohodniški izleti, oblikovani v sodelovanju s posameznimi 
občinami. V pričakovanju, da bodo s prireditvijo ponudili 
nekaj novih pohodniških užitkov, vljudno vabijo na skupni 
gorski praznik. Torej, če se še niste odločili, kaj bi počeli ož. 
kam bi šli v nedeljo, imate tukaj še en predlog da preživite ne-
deljo v prijetni družbi slovenskih in avstrijskih planincev. 

Izlet na Km (2245 m) 
V soboto in nedeljo, 7. in 8. avgusta bo izlet na Krn. Odhod 

iz avtobusne postaje Ptuj bo ob 6.00 uri. Pot nas bo vodila čez 
Vršič v Trento in naprej v dolino Lepena do Doma dr. Kle-
men ta Juga. Od tam sledi 2 uri vzpona po stari vojaški cesti v 
prijetni senci do Planinskega doma pri Krnskih jezerih (1370 
m). Deset minut od doma leži Krnsko ali Veliko jezero, naj-
večje slovensko visokogorsko jezero. Po prenočevanju v pla-
ninskem domu sledi naslednje jutro v:^on na vrh Krna, za 
kar je potrebno tri ure hoda. Pot vodi mimo jezera do Planine 
na Polju ter po kamnitem svetu do škrbine vzhodno od 
Krnovega vrha. Od škrbine vodi pot čez vzhodni greben do 
vrha in naprej do tik pod vrhom stoječega Gomiščkovega za-
vetišča (2200 m), ki je bilo nekoč vojaška stavba. Ob jasnih 
dneh je razgled z vrha Krna izreden. Na jugu je Jadransko 
morje, na severu in zahodu pa nešteti vrhovi Julijcev. S Krna 
sledi spust nazaj do Planinskega doma pri Krnskih jezerih, 
ter naprej v Lepeno do avtobusa. Na Ptuj se vrnemo okrog 
21.00 ure. Oprema planinska za visokogorje, hrana in pijača 
iz nahrbtnika in v koči. Cena izleta je 5000 tolarjev za mladi-
no in 5500 tolarjev za odrasle. S seboj morate imeti planinske 
izkaznice s plačano članarino za to leto. Cena zajema: prevoz, 
nočitev in vodenje. Prijave s plačilom na sedežu društva do 
zasedbe mest (25) oz. torka, 03. 08. 1999. Zaradi omejenega 
števila mest, rezervacije in plačila akontacije prenočevanja, 
vam svetujemo, da pohitite z prijavami. Izlet vodi Hermina 
Šilak, tel.: 783 585. 

H.Š. (Odbor za informiranje in 
propagando PD Ruj) 

KRVODAIALCI 
13. JULIJ - Ibrahim Ekič, Ul. 5. Prekomorske 9, 
Ptuj, Milena Toplak, Dragovič 47, Monika Plohi, 
Kraigherjeva 25, Kidričevo, Marija Petek, Volk-
merjeva 5, Ptuj, Maks Plohi, Kraigherjeva 25, 
Ptuj, Jože Cafuta, Sp. Velovlek 48, Danlel Jeza, 
Vlahivičeva 3, Kidričevo, Stanko Jus, Rujska 
Gora 2, Zlatko Hojnik, Zamušani 22/b. 
15. JULIJ - Avgust Kodrič, Čermožiše 98, Danijel 
Letič, Popovci 21. Daniel Bec, Sakušak 24, Janez 
Pernek, Dravinjski vrh 8/a, Kari Furek, Draženci 
87/a, Valentin Turnšek, Spuhlja 68/b, Marija Le-
tonja, Žetaie 87, Ivan Bezjak, Prvenci 5/d, Renata 
Plohi, Stojnci 57/a, Snežana Vigali, UI.B. Kraig-
herja 25, Kidričevo,, Anton Medved, Pobrežje 24, 
Dragica Molnar, Volkmerjeva 5, Alojz Geč, Po-
brežje 39, Alojz Vrbnjak, Podgorci 59/a, Stanko 
Zagoršek, Bukovci 72, Ivan Kukovič, Suha veja 7, 
Jože Kelc, Brstje 27/b, Bojan Vidovič, Barislovci 
11/a, Jožef Murko, Lovrenc na Dravskem polju 1, 
Leonida Ozimek, Anželova 11, Andrej Vidovič, 
Mezgovci 46/c, Milan Marinič, Kicar 111/a, Anton 
Kelenc, Gorišnica 47, Branko Kos, Praprotnikova 
12, Ptuj, Zdenko Molnar, Volkmerjeva 5, Ptuj, 
Dušan CizerI, Destrnik 26, Milan Zajšek, Dobrina 
69, Branko Čeh, Podvinci 73, Ludvik Kokol, Drav-
ska 8, Dejan Kvas, Čobečeva 33, Hoče, Dušan 
Dodlek, Apače 296, Miran trantura. Savinjsko 22, 
Saša ŠauperI, Štanetova 30, Maribor, Slavko Ar-
klinič, Markovci 67/f, Jože Vidovič, Lancovavas 
53/a, Andrej Petek, Mariborska 10, Ptuj. 

PIŠE: ING. MIRAN GLUŠIČ . 

v vrtu se že iuti duh poletia 
V VRTU ^ V VRTU * V VRTU ^ V VRTU ^ V VRTU ^ V VRTU M V VRTL 

Zaradi stanovitnejšega poletnega vremena v drugi polovici julija se tudi 
na vrtnem rastlinju kaže, da bo kmalu nadomeščeno, kar je bilo zamu-
jenega V rasti in razvoju. Sicer pa je že od zdavnaj bilo vreme ob jako-
bovem (goduje 25. julijaj zanesljiv napovednik kmetom in vrtnarjem o 
letini in prihodnji zimi. "Ce je Jakob lep, bo božič mrzel, a obilna jesen, 

to je znano ljudem, če pa bo na Jakobovo grdo, se bo leto končalo slabo." Pa še ta ljud-
ski pregovor precej pove: "Na nebu megla 25-tega dne, hudo zima napove!" 

v SADNEM VRTU se drevesa iz dneva v dan bolj 
šibijo pod težo obilne letine. Veje, ki bi se utegnile v 
viharnem vremenu, vetru in dežju polomiti, z opora-
mi ali vezjo ob oporo učvrstimo in zavarujemo. Za-
varovanje vej pred lomom je v sadovnjaku nujen 
ukrep, ker lahko že neznatno neurje povzroči dreve-
su trajno in nepopravljivo škodo. Čeprav sadno 
drevje z zorenjem lesa mladih poganjkov po glavni 
vegetaciji postaja proti jeseni vse odpornejše na 
rastlinske bolezni in škodljivce, sredi poletja kljub 
temu ne smemo zmanjšati pozornosti pri varstvu 
sadnih rastlin pred boleznimi in škodljivci. Še pose-
bej na mladem, še nerodnem sadnem drevju in ne-
katerih občutljivejših sadnih vrstah in sortah, se v 
tem času pojavljajo nekatere vrste rastlinskih bolez-

ni, pa tudi škodljivcev, ki lahko močno posežejo v 
zdravje rastlin in kakovost pridelka. Na jablanah so 
ob ugodni vlagi in toploti pogoji za sekundarne 
okužbe z jablanovim škrlupom. Pred okužbo s to 
nevarno glivično boleznijo drevesa zavarujemo z 
enim izmed dotikalnih fungicidov - kaptanom, mer-
panom, euparenom ali podobnimi v 14-dnevnih 
presledkih. Če škropivo takoj po škropljenju izpere 
dež, škropljenje ponovimo. Napoved je, da se lahko 
pojavi druga generacija jabolčnega zavijača, 
škodljivca, ki s črvivostjo sadja povzroča neizmerno 
škodo kakovosti in trpežnosti sadja. Zatiramo ga ž 
enim od pripravkov, kot so zolon, basudin, diazol ali 
podobni dotikalni insekticidi v predpisani koncen-
traciji. S temi pripravki uničimo tudi ameriškega ka-

parja, ki se v zadnjih letih in na nekaterih sadnih 
vrstah in sortah še posebej močno širi. Niso pa ti pri-
pravki primerni za uničevanje rdeče sadne pršice. 
Proti njej uporabimo demilan, pinuran ali keltan. 
Proti listnim ušem, ki se prav tako lahko pojavijo po-
nekod na mladih poganjkih, pa uporabljamo le sis-
temične insekticide pirimor, folimat ali konfidor. Vsi 
so strupeni s krajšo ali daljšo karenčno dobo, zato 
jih uporabimo skrajno skrbno le na ogroženih dreve-
sih, na katerih pridelek še ne zori. 

V OKRASNEM VRTU je konec julija najprimer-
nejši čas za razsajanje perunik ali irisov. Naju-
spešnejše razmnoževanje perunik je z delitvijo kore-
ninske grude z razraslimi korenikami. Dobimo jih 
tako, da z vilasto lopato izkopljemo grm, ga raztrga-
mo na kose korenik s steblom tako, da bo sadika 
imela pol korenike in pol olistanega stebla. Sadimo 
jih v dobro pripravljeno in s kompostovko pognoje-
no zemljo. Sadimo plitvo, tako da bo zgornja stran 
korenike posajena tik pod površino tal. Sadike se 
bodo zagotovo prijele, če jih ob sajenju obilno zali-
jemo in prst stisnemo tesno h koreninam. Koncem 
julija ali v začektu avgusta divjaki šipka kot podlage 
za vrtnice že prehajajo v muževno stanje, dozoreli 

pa so tudi poganjki žlahtnih vrtnic, kar je pogoj, da 
se bo lahko pričelo cepljenje vrtnic na način očes-
lanja ali okulacije. 

V ZELENJAVNEM VRTU je koncem julija in v 
začetku avgusta čas za setev tistega motovilca, ki bi 
ga radi nabirali v zgodnji jeseni, v septembru pa ga 
bomo sejali za zimsko rabo. Pri prezgodnji setvi mo-
tovileč rad uhaja v cvet, zato ga sejemo šele v dru-
gem polletju, ko se dan prične že občutno krčiti-
Cas rasti motovilca je od setve do pobiranja 70 do 
180 dni, zato ga je primerno sejati v več časovnih 
presledkih, vsakih 10 do 14 dni koncem poletja in ^̂  
jeseni, da bo na voljo za nabiranje vso jesensko in 
zimsko obdobje do začetka pomladi. Po prehramb-
ni vrednosti je motovileč izvrstna solatnica s pre-
cejšnjo vsebnostjo vitaminov A in C ter rudninskih 
snovi, njegova dragocenost pa je toliko večja, ker 
ga lahko nabiramo, ko drugih solatnic primanjkuje-
Motovileč ni zahteven na pridelovalne pogoje, zato 
ga lahko sejemo v vsako vrtno zemljišče, le da ni za* 
pleveljeno. Uspeva tudi v senci. Tudi na predposev-
ke ni občutljiv, ne prenaša pa sveže, s hlevskim 
gnojem pognojene zemlje. Za njegovo rast je ugod-
na pognojena zemlja s presajeno sprstenelo kom-
postovko, in na kvadratni meter površine potrošene-
ga za pest vrednosti nitrofoskala 15-15. Dobro kalji-
vost ima dve ali tri leta staro seme, zato sejemo le 
starejše seme 

Miran Glušič, ing-agC' 



KULTURA, IMOBRAZMVANSM 
c T R O K O V N J A K I ENERGETSKOSVETOVALNE PISARNE SVETUJEJO / 
VARČEVANJE Z VODO 

Uporaba deževnhe 
nadaljevanje iz prejšnje 
številke 

0TEMI ZA 
UPORABO 
DEŽEVNICE 

1. Elementi sistema 
peževnico, ki odteka s strehe, 

fodimo po zbiralnih ceveh oziro-
j,a žlebovih do vertikalne cevi, ki 
fodi v glavni hranilnik. Od tu jo 
^amo v dnevni hranilnik (pri 
jianjših sistemih lahko odpade), 
jato pa po omrežju do posamez-
jih potrošnikov. 
Glavni deli sistema so: 
. lovilna površina, 
. zbiralna cev, 
. dovodna cev v hranilnik, 
. preliv hranilnika, 
. (dnevni hranilnik, ki ni ob-

vezen), 
. dovod pitne (vodovodne) vode 

v hranilnik, 
- sesalna cev, 
. tlačna črpalka, 
- razdelilno omrežje, 
- iztočne armature. 
Lovilna površina (streha) 
Najugodnejše so gladke 

površine, torej glineni strešniki, 
iimetne snovi ali skrilavci. Nepri-
merne so strehe z grobimi be-
tonskim strešniki, bitumenskimi 
strešniki in t.i. zelene strehe 
j)oložne, pokrite s travo). V teh 
strehah se zadržujejo prah in dru-
^ nesnaga. Če imamo kovinsko 
krite strehe, moramo računati z 
večjo vsebnostjo kovin v vodi, ki 
iezato manj primerna za zalivanje 
vrta. 
Zbiralne in dovodne cevi 
Pri izbiri materiala in izvedbi 

cevi moramo upoštevati tehnične 
predpise, veljavne za odvodnja-
'inje meteornih vod z objektov in 
aena. Upoštevati moramo prav 
io veliko spremenljivost preto-
fe ter nevarnosti zamašitve in 
zmrzovanja. 
Minimalni premer mora biti 

lOO mm, če potekajo v zemlji, mo-
"sjo biti pod globino zmrzovanja 
najmanj 80 cm globoko). 
Filter 
V vertikalnem žlebu, ki vodi s 

itrehe, imamo dva filtra. Najprej 
i-i. zbiralnik listja, ki ima obliko 
iita in je vstavljen v žleb ter se v 
liem ustavljajo večji delci, kot so 
listje in vejice. Čistimo ga ročno. 
Drugi filter, t.i. separator, je 

nameščen pred vstopom v hranil-
nik. Voda, ki vstopa v hranilnik, 

lahko samo skozi mrežo v 
êbu, ostala voda s smetmi pa gre 

^̂ Prej v odtok. 
Pred vstopom v razdelilno 

"Orežje potuje voda še skozi fini 
®ter z aktivnim ogljem. Tako se 
'odi oporečnost močno zmanjša, 

moramo z napisi in drugimi 

ukrepi preprečiti zamenjavo s pit-
no vodo. To je pomembno tam, 
kjer imajo do iztočnih mest dos-
top otroci. 

Brez vgrajenega grobega filtra se 
voda v hranilniku hitro umaže in 
nasiti fini filter, kar povzroči pa-
dec tlak v omrežju. Fini filter 
mora biti zanesljiv in enostaven 
za čiščenje ("patrone za zamenja-
vo"). Brez vgrajenega finega filtra 
se ponavadi pojavijo obloge v 
omrežju, zato ga je priporočljivo 
vgraditi. 

Hranilnik 
Nalogo hranilnikov lahko op-

ravljajo: 
- opuščene jame za odpadno 

vodo po predhodnem čiščenju in 
higiensko ustrezni notranji 
prevleki, 

- v zemljo vkopane cisterne iz 
plastike, 

- opuščene cisterne za kurilno 
olje (po izvedenem čiščenju in z 
notranjo prevleko iz plastike), 

- plastične cisterne, nameščene 
v kleti, 

- betonske cisterne, 
- razni drugi rezervoarji. 
Pri novogradnjah so pripo-

ročljivi hranilniki, vkopani v 
zemljo, ki so tako zaščiteni pred 
sončno svetlobo in toploto, voda 
pa ima ustrezno nizko temperatu-
ro, kar zavira razmnoževanje le-
gionel in drugih mikroorganiz-
mov. 

V obstoječih objektih 
nameščamo hranilnike iz plastike 
velikokrat v klet, kar je ugodneje 
kot v različne lope ali garaže, ker 
je v kleti manjša nevarnost 
zmrznjenja in vode preko zime ni 
potrebno izpuščati. Priporočljivo 
je, da so hranilniki prebarvani s 
temno barvo. 

Redkeje nameščamo pri indivi-

dualnih objektih hranilnike na 
podstrešja (razen pri velikih ob-
jektih), ker obstaja nevarnost vi-
sokih temperatur poleti in zmrzo-
vanja pozimi. Prav tako lahko 
nastanejo pri slabi nosilnosti 
stropne plošče statični problemi v 
objektu. 

Konstrukcijske zahteve: 
- dovodna cev do hranilnika 

mora biti speljana tako, da lahko 
brez težav odstranimo vse večje 
delce iz vode, 

- odvodna cev mora biti vsaj 100 
mm nad dnom hranilnika, 

vse hranilnike moramo 
občasno čistiti, to mora omogočiti 
že sama izvedba, 

- stene in cevi ne smejo pre-
puščati svetlobe, da ne nastanejo 
alge, 

- prelivna cev mora biti izvede-
na tako, da ni možno nekontroli-
rano iztekanje deževnice (premer 
prelivne cevi mora bit večji kot 
premer dovodne cevi), 

- pri v zemljo vkopanih in klet-
nih hranilnikih mora biti pre-
livna cev priključena nad zastojno 
gladino kanalizacije, 

- pri priključku prelivne cevi na 
kanalizacijo mora biti vmes 
smradna zapora, 

- na iztočnih mestih moramo 
zagotoviti kontinuiran dovod 
vode, kar je lahko v daljših sušnih 
obdobjih problematično; zato 
moramo obvezno zagotoviti do-
vod pitne vode v hranilnik (di-
rektna povezava ni dopustna), 

- prosti iztok pitne vode se mora 
izvesti tako, da se dovodna cev za 
pitno vodo konča nad lijakom 
cevi, ki vodi v hranilnik (razdalja 
med dovodno vodovodno cevjo in 
najvišjo možno gladino v hranil-
niku mora biti najmanj 20 mm), 

- priporočljivo je, da je iztok vo-
dovodne vode opremljen z mag-
netnim ventilom, ki ga vodi plov-
no oziroma nivojno stikalo v hra-
nilniku (vklopi se takrat, ko nivo 
vode hranilniku doseže mini-
mum). 

Za 3 do 4 člansko družino je 
hranilnik, manjši od 4 m3, pre-
majhen. Priporočljiv je z volum-
nom 5 m^ 

Sesalna cev in tlačna črpalka 
Sesalna cev (lahko je toga ali 

gibljiva) povezuje hranilnik s 
tlačno črpalko oziroma napravo 
za povečanje tlaka. Ker deževnica 
v hranilniku ni pod tlakom, mora-
mo imeti sistem za povišanje tla-
ka, ki je potreben, da deževnico 
lahko dovajamo do posameznih 
iztokov. Obstajajo kompletni ag-
regati, sestavljeni iz centrifugalne 
črpalke, gnane z elektromotorjem, 
tlačnim rezervoarjem in tlačnim 
regulatorjem. Sestavni deli so iz 
plastike ali nerjavnega jekla. Med 
črpalko in hranilnikom mora biti 
vgrajena protipovratna loputa. 

Pomembno je, da je celotna 
naprava pravilni dimenzionirana, 
da se črpalka ne vključuje pogosto 
in da tlačni rezervoar ni prevelik. 

Cevno omrežje 
Dimenzioniranje omrežja je 

enako kot omrežja za pitno vodo. 
Omrežje mora biti označeno, da se 
loči od omrežja za pitno vodo. Kot 
material za cevi je najbolj pripo-
ročljiva plastika. 

Iztočna mesta 
Najmanj, kar je potrebno, je 

vidno označevanje iztočnih mest 
za deževnico z opozorilom, da 
voda ni pitna. Če so pipe dostopne 
otrokom, je priporočljivo, da je 
možno sneti zgornji del pipe, s ka-
terim odpremo iztok. 

2. Vrste sistemov 
Sistem za individualne objekte 

je prikazan na priloženi shemi. V 
žlebu, ki vodi deževnico s strehe, 
sta nameščena dva filtra: najprej 
zbiralnik listja, nato še separator. 
Hranilnik je v kleti (baterija, ses-
tavljena iz dveh plastičnih hranil-
nikov). Postavimo ga po možnosti 
ob severni steni, da zagotovimo 
vodi čim nižjo temperaturo. Hra-
nilnik ima dve odvodni cevi. Prva 
je speljana v kanalizacijo in zago-
tavlja, da ob nalivih ne pride do 
poplave, obenem ima tudi 
smradno zaporo. Tudi odtok 
mora biti pravilno dimenzioniran 
glede na intenzivnost padavin. 
Deževnici mora biti preprečen po-
novni povratek v hranilnik. Dru-
ga odvodna cev vodi do črpalke, ki 
se vklopi, ko membransko stikalo 
zazna padec tlaka, ki je posledica 
odvzema vode iz sistema. Mem-
bransko stikalo je sestavni del 
naprave za povišanje tlaka. V hra-
nilnik je speljan tudi dovod pitne 
vode, kar je potrebno v dolgotra-
jnejšem sušnem obdobju. Nato 
gre voda skozi fini filter iz ak-
tivnega oglja v omrežje. 

Sistem za večje objekte ima tri 
hranilnike (zbiralnike) vode. Za-
radi varčevanja s prostorom in da 
bi shranili čim vejo količino 
deževnice, je največji oziroma 
glavni hranilnik zunaj. Da ni 
izpostavljen sončnemu sevanju in 
da bi voda imela v njem čim nižjo 
temperaturo, je vkopan v zemljo. 
V njega ne dovajamo (nado-
mestne) pitne vode. Najugodneje 
je, če je iz armiranega za vodo 
neprepustnega betona. Deževnico 
vodimo v objekt do dnevnega hra-
nilnika s pomočjo potopne črpal-
ke. Med obema hranilnikoma sta 
fini filter iz aktivnega oglja in 
membransko stikalo. Ventil s pla-
vačem je nastavljen tako, da daje 
prednost deževnici. Ko deževnice 
zmanjka, v dnevni hranilnik dote-
ka pitna voda. 

Ko nivo deževnice v dnevnem 
hranilniku pade pod določen 
nivo, se preko membranskega sti-
kala vklopi potopna črpalka in 
črpa vodo iz prvega hranilnika v 
dnevni hranilnik. V sušnem 
obdobju se po potrebi odpre ven-
til za dovod pitne vode v dnevni 
hranilnik. Tretji hranilnik se na-
haja v najvišji etaži (ali na pod-
strešju), iz njega s pomočjo črpal-
ke črpamo vodo iz dnevnega hra-
nilnika. Poleg črpalke ima sistem 
vgrajeno še tlačno posodo z mem-
brano in membransko stikalo. 

Hranilnik vode, ki je v najvišji 
etaži, preprečuje prepogosto 
vključevanje črpalke, s tem ji po-
daljšuje življenjsko dobo. Vsi po-
rabniki deževnice so tako oskrbo-
vani iz tega hranilnika po princi-
pu prostega pada. Hranilnik naj 
ne bi bil prevelik zaradi statičnih 
problemov, zadoščal naj bi za po-
vprečno dvodnevno porabo 
deževnice. 

Razen teh dveh opisanih siste-
mov imamo še druge možnosti in 
kombinacije. Če deževnico upo-
rabljamo le za zalivanje vrta, 
zadošča postavitev hranilnika pod 
odtokom strehe, ki se tako samo-
dejno polni. Koristno je, da je 
takšen hranilnik na podstavku, da 
preprečimo prelivanje vode po 
okolici. 

Bo/on Grobovsek, 
univ. dipL ing. str. 

Energetskosvetovaina pisarna 
na Ptuju, Mestni trgi, tel. 778-
516, je odprta za brezplačno sve-
tovanje občanom vsak ponedel-
jek in sredo od 16. do 1830. Sve-
tovanje je namenjeno učinkovi-
ti rabi energije v gospodinjstvih. 
To je pomoč vsem, ki namera-
vajo oplemenititi svoj denar z 
vlaganjem v učinkovito rabo 
energije. Z izboljšanjem toplot-
ne zaščite zgradb, uporabo so-
dobnejših ogrevalnih naprav in 
večjo uporabo obnovljivih virov 
energije prispevate k varovanju 
okolja, zmanjševanju stroškov 
za ener^jo in izboljšanju bival-
nih razmer. 

Svetovalec vas lahko tudi 
obišče na objektu in po sveto-
vanju vam pošljemo domov 
poročilo o nasvetu. V pisarnah 
ENSVET si lahko občani ogle-
dajo tudi razpoložljivo strokov-
no literaturo. 

Nove zgodbe o Fran€u 
Franc je priljubljen literarni in 

bralni junak, ki si ga je duhovito 
zamislila avstrijska pisateljica 
Christine Nostlinger - dobitnica 
številnih nagrad za mladinsko li-
teraturo in nosilka najvišjega 
mednarodnega priznanja za to 
področje: M^a l je Hansa Chris-
tiana Andersena. Pisateljica, ro-
jena leta 1936 r>a Dunaju in tam 
tudi živeča, je dobro znana tudi 
slovenskim bralcem, saj je bilo 
doslej prevedenih precej knjig 
Izpod peresa pisateljice, ki je 
prejela tudi častno nagrado za 
strpnost v mišljenju in ravnanju. 

Učenci od petega razreda dal-
je navdušeno segajo po nas-
lednjih knjigah Christine 
Nostlinger: Fant za zamenja-
vo,Požvižgamo se na kuma-
ričnega kralja, Debela Nela in 
zavaljeni Jani, TV Karel, Pes gre 
v Širni svet. Za najmlajše bralce 
je pisateljica oživita dva literarna 
lika v dveh knjižnih serijah : 
deklico Mini ( Mini sreča 
Božička, Mini mora na 
smučanje, Mini razreši kriminal-
ni primer, Mini in muca Maca, 
Mini gre v šolo) in dečka Franca 
( Zgodbe o Francu, Franceve 
ljubezenske zgodbe, Franceve 
šolske zgodbe). 

Knjige z Mini in Francem so 
odlično in bogato ilustrirano 
branje za najmlajše. Junaka se 
spopadata z vsakdanjimi 
težavami odraščanja, 
družinskega življenja In 
vključevanja v novo okolje. 
Tako so zgodbe Nosttingerjeve 
zabavno, prijetno In hkrati srčno 
in vzgojno odlično branje in 
navdušuje vse, ki se tako a!i 
drugače ukvarjajo z nrtladimi. 

FRANCEVE ŠOLSKE 
ZGODBE so najnovejša izdaja 
za slovenske bralce in Je izšla s 

podporo Ministrstva za kulturo 
Republike Slovenije pri Mohor-
jevi družbi v Celovcu v prevodu 
Lučke Jenčič-Kandus. Mlademu 
bralcu prijazno bralno in likovno 
oblikovana knjiga ima 
enainšestdeset strani z dvema 
zgodbama. Prva je naslovna, 
Franceve šolske zgodbe, in za-
bavno opisuje trpljenje sedmlet-
nega Franca v prvem razredu, 
saj ga marsikaj moti. Učitelj 
samo avtoritativno ukazuje in 
Franceva najboljša prijateljica 
soseda Gabi ni v istem razredu, 
čeprav je bilo tako dogovorjeno. 
Na obisku pri babici v domu os-
tarelih Franc zaupa svoje šolske 
težave babici. Ta Je brez dlake 
na Jeziku in se o vsem pogovori 
s Francevim učiteljem, ki ima 
mamo v isti ustanovi. OJeJ, Fran-
cu se zdi, da bo pri učitelju, ki 
mu je nepredvidljiva babica bra-
la levite, oplel. A zgodi se ravno 
nasprotno: učitelj postane prija-
zen in tovariški s prvošolčki. 

KAKO JE FRANC IZGUBIL 
SOVRAŽNIKA je druga zgodba 
v pričujoči knjigi. Je zelo aktual-
na, saj govori o ustrahovanju in 
nasilju v šoli. Ernest Mohar je 
največji, najdebelejši in n^bol j 
močan prvošolček, kar dokazu-
je na vsakem koraku, z beseda-
mi in s pestmi. Še posebej ne 
prenese Franca, ki Je najmanjši 
in najbolj droban v razredu In Je 
tak najpogosteje deležen Ernes-
tove trde roke. Franceva 
varuška, študentka Lili čudežno 
spremeni Francevega ustraho-
valca v njegovega zaščitnika. 

Knjigo FRANCEVE ŠOLSKE 
ZGODBE, kakor tudi MINI 
MORA V ŠOLO, toplo pripo-
ročam vsem staršem in njihovim 
prvošolčkom. Gotovo bo branje 
teh zgodb Christine Nostlinger 
pomagalo pregnati morebitni 
strah in odpor pred šolo ter 
vzpodbudilo pozitiven odnos do 
vključevanja v šolo. Vse naštete 
knjige današnje Tednikove knji-
garnice si lahko Izposodite v 
mladinskem oddelku Knjižnice 
Ivana Potrča, Mali grad, Prešer-
nova 35, kjer lahko izbirate tudi 
strokovno literaturo s področja 
psihologije, vzgoje in šolstva na 
Polici za starše. 

Knjižnica je odprta od osme 
do petnajste ure ter ob sobotah 
do dvanajstih. Vsak dan, razen 
sobote pripravljamo Počitniške 
urice ob deseti uri. 

£ll/«fia fffemenčlč 

FILMSKI KOTIČEK 

Skrivnost yli€e 
Arlington 

(Ariington Road) 
Navaden dan v nakupovalnem središču. Gospo-
dinje z vozički hitijo po trgovini, v mislih že kuha-
jo kosilo. Njihovi malčki se trudijo med nakupe 
uvrstiti priljubljeno čokolado. Toda v hipu je pri-
zora konec, vse se spremeni v ruševine in trupla. 
Teroristi so glavna tema današnjega filma. 
Ovdoveli univerzitetni profesor Michael Faraday 
(Jeff Bridges) živi sam z desetletnim sinom. Gro-
zen dogodek poveže Michaela z novimi sosedi 
Langovimi, ko vendar Michaelu postane Lang 
sčasoma sumljiv. Vedno bolj je prepričan, da v 
sosedovi hiši ni vse tako, kot se zdi na pn/i pogled. 
Ali pa so to le Michaelovi neosnovani strahovi. 
Koliko v resnici vemo o teroristih? Ne prav dosti. 
To spozna tudi Michael, čeprav se z njihovo mi-
selnostjo in motivi ukvarja preko svojih preda-
vanj že vse življenje. Toda v ključnih trenutkih se 
njegovo znanje izkaže za zelo pomanjkljivo... 
Druga tema, ki jo obravnava film, so 
medčloveški odnosi. Koliko v resnici poznate 
svoje sosede? Ne prav dobro? Morda bi tudi oni 
lahko bili tema za film o skrivnostih neke ulice... 
Triler boste najprej zamenjali za dolgočasno dra-
mo, ki se ji malo kasneje pridružijo še paranoje 
nekega profesorja. Toda dolgčasa se ne bojte, 
vsebina je osnovana na resničnem dogodku iz 
Oklahome leta 1996 in gotovo vas bo pritegnila 
ter še dolgo držala v napetosti in s tem dajala 
delo vašim sivim celicam. Po vsem tem ko bos-
te izmučeni od težke vsebine in pretreseni 
zapuščali kino, se boste šele resnično zamislili. 
Skrivnost ulice Ariington namreč ostaja... 

Nataša Žuran 



POSLOVNA SPOHOeilA 



IZ MASIH KRAJEV 
^ U J / POL STOLETJA GRADISA - GRADENJ 

lani 1.9 miliian/e prihodka 
Poročali smo, daje 13. julija minilo natanko 50 let od ustano-

gradbenega podjetja Gradis-Gradnje Ptuj, ki se je iz male 
^dbene obrtne delavnice ob Ormoški cesti v petih desetletjih 
^vilo v sodobno gradbeno podjetje, ki uspešno gradi stano-
ĝnja, industrijske objekte, šole, vrtce, poslovno stavbe in 

pfoiẑ ôdne prostore. O začetkih in razvoju podjetja smo v Ted-
îKu že pisali, tokrat pa smo se z direktoijem Ljubom Cimer-

^anom, ki vodi podjetje od leta 1986 pogovaijali predvsem o 
^našnjih razmerah in razvojni viziji. 

2nano je, da Gradiš kot podjetje 
je obstaja več, ime pa se je ohrani-
lo le kot blagovna znamka, ki prek 
gospodarskega interesnega 
^druženja danes združje 14 sa-
jiostojnih podjetij za sodelovanje 
pri makro projektih, kot so 
gradnje avtocest, energetike, 
železnice in podobno. Njihov 
gradbeni prostor v glavnem zaje-
dla širši prostor bivše občine Ptuj, 
Lenart, Ljutomer in Maribor. 
Gospod Cimerman, 50 -letnico 

podjetja obeležujete na višku 
^dbene sezone; kar precej 
^dbišč imate odprtih, kaj in 
lije te dni gradite? 
"Res je pol stoletja firme smo 

(iočakali delovno, saj je sezona na 
nšku in precej gradbišč imamo 
odprtih. Recimo prizidek k OŠ 
Domava, ki je bil zaradi fi-
nančnih težav zreduciran le na iz-
gradnjo telovadnice, potem pos-
lovno-trgovski objekt Kmetijske 
zadruge v Cirkiulanah, poslovni 
objekt Tenzorja na J*^iborski 
cesti, za trg gradimo v Ptuju 
iTstne hiše, po 10 letni gradnji bo 

letos zaključena investicija v mali 
grad. Začeli smo z gradnjo meha-
ničnih delavnic Žiher v 
Moškajncih, precej delamo za 
Savo Kranj na objektu bivšega 
Tama, gradimo novi vodnjak v 
Skorbi, pričenjamo z gradnjo 

mansarde OS Videm,^navljamo 
poslovne prostore banke v Lacko-
vi ulici, začeli pa bomo tudi z 
gradnjo poslovnega objekta na 
Potrčevi cesti. 

Pričakujemo, da bomo še v 
letošnjem letu pričeli graditi tudi 
novo železniško postajo s carinsko 
upravo v Hodošu - ta objekt nam 
nekako pripada po razrezu, ven-
dar še nismo podpisali pogodbe, 
ker je preveliko cenovno nesoraz-
merje. Dogovarjamo se za ceno, ki 
nam bi omogočila vsaj enostavno 
reprodukcijo." 

Zagotovo je po grenkih 
izkušnjah vizija razvoja vašega 
podjetja obetajoča? 

"Vsekakor, čeprav podjetja ne 
mislimo širiti. Nameravamo osta-
ti na sedanjem številu zaposlenih, 
to je okoli 150 oseb. Ob večjih 
gradbiščih bomo po potrebi najeli 
morda še kakšno dodatno delovno 
silo. Sicer pa je naš cilj posodobiti 
tehnologijo. Do sedaj nam je 
uspelo posodobiti celotni asorti-
ment opažev, posodobiti pa je po-
trebno še celotno železo^ivnico, 
ter dopolniti asortiment drobne 
mehanizacije. Trenutno ne raz-
mišljamo o nabavi težke mehanit-
zacije in kamionov, saj je tega tre-
nutno na tržišču kar dovolj. Seve-
da ob vsem tem pridno uspo-
sabljamo svoj kader." 

Ste s kadrovsko strukturo za-
dovoljni? 

"Glede na razmere mislim, da je 
kar zadovoljiva. Od 150 zaposle-

nih imamo enega diplomiranega 
inženirja, 5 inženirjev, od katerih 
so trije tik pred diplomo druge 
stopnje; 10 tehnikov, od katerih 
se bodo jeseni 4 vpisali v študij na 
prvi stopnji, ter 8 delovodij, ki 
nam jih sicer primanjkuje, čeprav 
smo jih vsa leta šolali." 

Kriza v gradbeništvu je v glav-
nem mimo, se to že čuti t u ^ na 
ugodnejših poslovnih rezulta-
tih? 

"Zagotovo. Lansko leto smo 
zaključili že dokaj usp^no, prav-
zaprav je bilo eno od izjemnih, saj 
smo napram letu 87 celotno reali-
zacijo povečali za okoli 70 odsto-
kov, tako, da je bil naš skupni pri-
hodek okoli 1,9 milijarde tolarjev. 
Po statističnih podatkih nas to 
uvršča na peto mesto v občini 
Ptuj. Seveda se zavedamo, da ta-
kega rezultata letos ni možno po-
noviti, saj niti ni toliko investicij. 
Naš plan je 1,5 milijarde, od tega 
imamo pogodbe že sklenjene za 
1,1 milijarde, če ne upoštevamo 
del za železniško gospodarstvo. 
Zato pričakujemo, da ga bomo iz-
polnili. Lani smo dosegli tudi 28 
milijonov čistega dobička in vsaj 
toliko ga pričakujemo tudi v 
letošnjem letu. 

Torej lahko delničarji letos že 
pričakujejo dividende? 

"Do sedaj dividend še nismo de-
lili, ker smo dobičke predhodnih 
let uporabljali za pokrivanje sta-
rih izgub. Letošnjega pa bomo 
pustili nerazporejenega 
skupščino imamo namreč v av-
gustu. Če pa bomo letošnje leto 
zaključili uspešno, pa predvideva-
mo, da bi lahko prihodnje leto že 
lahko pričeli z delitvijo dividend. 
Gradbeniki smo taki, da za sabo 
vedno puščamo spomenike, ki 
stojijo in ostajajo. To so zgradbe, 
ki so vidne in nanje smo ponosni, 
saj je v njih del življenja vseh za-
poslenih. Zato ob 50-letnici še en-
krat iskreno čestitam vsem zapos-
lenih in bivšim sodelavcem, 
vsem, ki so v tem obdobju z nami 
sodelovali, posebej pa se zahvalju-
jem vsem stalnim in občasnim 
investirorjem, ki jih nimalo, tako 
v občini Ptuj, kot po vsej Sloveni-
ji." 

Zapisali smo že, pa vendar po-
novimo. Glede na to, da je sedaj 
višek gradbene sezone, bodo v 
Gradisu - Gradnjah Ftuj, svoj 
50-letni jubilej proslavili šele v 
novembru, ko se gradbena sezo-
na končuje. 

M.Ozmec 

Ljubo Cimerman, direktor 
Gradisa-Gradenj Ruj. 

PTUJ / ZACELI SO SE TURISTIČNI DNEVI 

Skrb za urejeno 
»Irol/e se povečv/e 
Idošnji turistični dnevi Turističnega društva Ptuj bodo trajali 
0 ( 1 2 6 . julija do 15. avgusta. S programom turističnih dnevov se 
Iiiristično društvo Ptuj tudi letos vključuje v program prazno-
ninja letošnjega praznika mestne občine Ptuj. 

V mestni hiši so 26. julija odprli 
razstavo fotografij z mednarodne-
a tekmovanja Narodi v razcvetu 
ID razstavo fotografij najlepše ure-
lenih in ocvetličenih hiš na 
območju Pmja. Sedmega avgusta 
?a bo na Novem trgu svečana pri-
reditev s podelitvijo priznanj last-
lil̂ om najlepše urejenih in ocvet-
ličenih hiš na območju mestne 
občine Ptuj, združena z odprtjem 
razstave slik likovne sekcije Štef-
ke Cobelj DPD Svoboda Ptuj, ki 
lobodo kasneje prenesli v prosto-
^ nekdanje kavarne Evropa na 
•testnem trgu, kjer bo na ogled do 

avgusta. Priznanja s fotografi-
^ svojih ocvetličenih hiš in 
^ejene okolice bo prejelo 40 last-
"il̂ ov hiš. 
V letošnjem letu so se pri urejan-
okolja in ocvetličenju posebej 

Potrudili Ljudmila in Maks Re-
'̂ 'iiak iz Gajzerjeve ulice 11, Ma-

Stanko Peklar iz Zavčeve 6, 
*ana in Viktor Kekec iz Zavčeve 
Zlata in Stanko Zavec iz Čufar-

^^ 3, Sonja Berger iz Gajzerjeve 
^ Marija in Marjan Vauda iz 
Carjeve 24, Milena in Franc 

Hadler iz Grtkove 2, Angela in 
Franc Kranj c iz Črtkove 11, Mar-
jana in Andrej Frangež iz Os-
terčeve 7, Amalija in Ignac Krajnc 
iz Ulice Anice Kolarič 1, Majda 
Žižek z Domavske ceste 15 a, Ma-
rija in Dušan Janša Na Tratah 20, 
Majda in M ^ a n Rola iz Mlinske 
ulice 7, Marija in Alojz Turnšek iz 
Brstja 27 a, i ^ i j a in Jožef Meglič 
iz Spuhlje 61, Majda in Jože Hor-
vat iz Spuhlje 66 b, Ana in Feliks 
Kramberger z Ormoške ceste 69, 
Elizabeta in Janez Krajnčič iz 
Belšakove ulice 55, Cirila in Sta-
nislav Zupanič iz Gubčeve 13, 
Antonija in Martin Klaneček iz 
Tavčarjeve ulice 19, Silva in Jožef 
Žimkovič iz Mežanove ulice 2, 
Jožefa in Vincencij Klasinc iz 
Mežanove 15, dnižina Grego-
rinčič z Mariborske 13, Miran 
Vrabl z Mariborske 11, Anica in 
Jožef Vidovič iz Selške ceste 26, 
Zlatka in Marija Vrtič z Dražen-
ske ceste 14, Rozalija in Julij 
Ošlovnik s Poljske ceste 11, Ida in 
Jože Kozel s Poljske ceste 13, Va-
lerija in Emil Tomašič iz O^ešja 
144, Marija in Konrad Jiu-gec iz 
Krčevine pri Vurbergu 80 b, Ma-

rija in Ivan i^ jcen z Grajenščaka 
6, Marija in Štefan Malek z Graje-
ne 53, Barbara in Franc Veit iz 
Štukov 32, Nada Veršič iz 
Slomškove 18, Tanja in Miran 
Senčar iz Peršonove ulice 3, Dra-
gica in Zeljko Vajda iz Dravske 
ulice 19, Upravna enota Ptuj, 
Slomškova 10, Manj a in Aleksan-
der Lepenik z Zagrebške ceste 
114, Vlasta in Peter Ftuman z 
Rogaške ceste 11 ter Vlasta in Ro-
bert Krajnc z Rogaške 10. 
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ijf̂ ^̂ tni hiši odprli razstavo fotografij iz Emiratov in najlepše 
in ocvetličenih hiš Foto: Črtomir Goznik 

ORMOŽ / O R M O Š K O POLETJE JE SE 
VEDNO VROČE 

Oimvana ljubezen 
Tudi v mesecu juliju so bile kulturne prireditve festivala 
"Ormoško poletje" dobro obiskane. Oči organizatorjev so bile 
resda prejšnjo soboto obrnjene proti nebu. Toda kljub gro-
zečim oblakom se je "Večer ljubezenskih pesmi in podoknic" 
tako kot ostale prireditve uspešno zaključil na ormoškem graj-
skem dvorišču. "Če bi oblaki prihajali "od Tomaža" bi priredi-
tev prestavili v ormoški kulturni dom, ker pa prihajajo iz 
hrvaške strani se bodo na meji ustavili so dejali domačini in 
tako se je tudi zgodilo. 

Vreme organizatorjem festivala 
služi veliko bolje kot lansko leto. 
Do sedaj je bil zaradi nevarnosti 
dežja v Dom kultiure Ormož pres-
tavljen samo Koncert popularnih 
opernih arij orkestra Akord iz 
Celja. Prav tako so organizatorji 
zelo zadovoljni z odzivom obisko-
valcev. Vse prireditve do sedaj so 
bile dobro obiskane. 

Sobotni koncert z naslovom 
"Nocoj, pa oh nocoj" je potekal v 
organizacija Sklada Republike 
Slovenije za ljubiteljske kulturne 
dejavnosti - območne izpostave 
Ormož. Ljubiteljski pevski zbori 
in vokalne skupine iz ormoške 
občine, ki so se prijavili na razpis 
so poslušalce z ljudsko pesmijo 
popeljali v čase, ko se je ob toplih 
poletnih večerih ljubezen izpove-
dovala tudi skozi pesem. Okoli 70 
nastopajočih pevcev in pevk vseh 
starosti priča, da slovenska ljud-
ska pesem na ormoškem koncu še 
živi in verjetno ne bo odšla tako 
kmalu v pozabo. Prireditev se je 
pričela z nastopom Dekliškega 

kvarteta s Koga, ki deluje pod 
tmietniškim vodstvom Darje Hor-
vat. Zapele so naslovno pesem 
"Nocoj, pa oh nocoj" ter "Da bi jaz 
znala", pesem na ljudsko besedilo 
iz Cerovca. Sledil je nastop None-
ta KD Simon Gregorčič iz Velike 
Nedelje. Njihov imietniški vodja 
je Franc Štuhec. Zapeli so dve na-
rodni pesmi - Dober večer lubo 
dekle ter Nocoj je pa en lep večer. 
Branko Fifiija je zborovodja 
Moškega pevskega zbora Pevske-
ga društva Ivanjkovci. Predstavili 
so se z istrsko Sijaj mi sončece ter 
pesmijo Cirila Preglja, Dekle 

moje. Sledil je nastop Mešanega 
pevskega zbora Društva upoko-
jencev Ivanjkovci, ki so pod 
vodstvom zborovodje Jožeta Ba-
rin-Tiu-ice zapeli slovensko ljud-
sko Odpiraj dekle kamrico ter pe-
sem Ivana N. Resmana, Zdaj sam 
le sem zahajam. Predstavil se je 
tudi Moški pevski zbor KD D ^ 
brava pod vodstvom Franca Mag-
diča z dvema narodnima - Sem 
pod vokencem ter Vasovalec. Kot 
zadnji so dve ljudski zapeli člani 
Miklavževskega okteta: Kako 
bom ljubila ter koroško ljudsko, 
Dečva pa v hartelcu. Delujejo pod 
umetniškim vodstvom Leona 
Laha. 

Program sta povezovala Anita 
Kosec in Dejan Hanžekovič. Med 
posameznimi nastopi sta prebira-
la ljubezensko poezijo Ivana Mi-
nattija, Jacka Prevera ter Gabriele 
Mistral, ki jo je izbral Tomaž Bol-
car. 

Na sobotni prireditvi smo se 
lahko še enkrat prepričali, da so 
besedila naše otožne ljudske lju-
bezenske pesmi zares taka, da 
lahko še enkrat ponovimo kar je 
bilo Slovencem že povedano - lju-
bezen nam je vsem v pogubo. Nič 
kaj bolše pa ni na drugem koncu 
sveta. Ta večer smo slišali tudi 
poezijo Indijskega pesnika iz 3. 
stoletja n. št. Bhartriharija, ki je 
zapisal: 

Dekle, ki vedno nanjo mislim, 
sovraži me in ljubi drugega. 
A tisti drugi ljubi neko drugo. 
Spet neka druga ženska mene 

obožuje. 
Vrag vzemi oni dve in njega in tisto 

drugo z mano vred 
in še LJUBEZEN! 

Majda Fridl 

Ljubka : Kako bom ljubila 
Kako bom ljubila me srce boli, 
saj lanski moj IjtMek pozc^ljen 
še ni. 
PmMjen bi bU ko b'tak hištkan 
mbU, 
pa je luštkan tako, da pozabljen 
nebo. 

V okviru Ormoškega polet-
ja sledi: 

V soboto 31. julija se bo ob 
20.30 na dvorišču ormoškega 
gradu pričel "Koncert Etno 
glasbe". V prvem delu koncer-
ta bodo nastopile domače fol-
klorne skupine: folklorna 
skupina Rožmarin iz Dolene, 
Sestre Nedeljko, Dekliška 
tamburaška skupina iz 
Ormoža, Pevski s Himia, Fol-
klorna skupina Podgorci in 
drugi. V drugem delu pa se 
bodo predstavili udeleženci 
mednarodnega glasbenega ta-
bora "Musica Experience", ki 
poteka na Svetinjah. Sledila 
bo predstavitev nove 
zgoščenke nastopajočih glas-
benih skupin. V primeru 
dežja bo prireditev v Domu 
kulture Ormož. Naslednja 
prireditev bo nekaj posebne-
ga. Potekala bo v petek, 6. av-
gusta ob 20.30 v <xrkvi pri Sv. 
Tomažu. Prevoz za obiskoval-
ce bo organiziran. Poseben 
avtobus bo odpeljal izpred 
gradu ob 20. uri. Na svoj 
račun bodo tokrat prišli ljubi-
telji orgelske glasbe. Na kon-
certu, ki ga bo izvajala Štu-
dentih 4. letnika Glasbene 
akademije v Ljubljani iz raz-
reda profesorice Renate Bauer 
Klavdija Zorjan Škorjanec 
bodo zazvenele koncertne 
skladbe priznanih orgelskih 
mojstrov raznih obdobij. So-
delovali bosta tudi sopranist-
ki Lucija Florjanič in Zlatka 
Puklavec, dijakinji oddelka za 
solopetje mariborske SGBŠ. V 
mesecu avgustu bodo sledile 
še tri prireditve, dva koncerta 
ter gledališka predstava. 

POBREŽIE / BLAGOSLOVILI OBNOVUENI KRIŽ 

NUtdmmv 
k m a 

l e h t m i 
Potem ko je rodbina Merčevih v 

Pobrežju iztunrla, je posestvo ku-
pU sosed Jakob Mlakar, ki je 
domačijo prenovil in pred kratkim 
poskrbel tudi za Merčev - zdaj 
Mlakarjev križ. Ta v vasi stoji že 
od leta 1861, sedaj ob promemi re-
gionalki Pobrežje - Videm in prav 
tam je bila minulo nedeljo tudi 
krajša slovesnost. 

Kot je povedal predsednik KS 
Pobrežje Branko Marinič, so v 
vasi še kako ponosni, da so v tako 
kratkem času obnovili Murkovo 
kapelo in sedaj še Mlakarjev križ. 
Stroške obnove je v celoti pokril 
lastnik - Jakob Mlakar, pom^ali 
so mu še nekateri domači mojstri 
in sosedje, na zaključni slovesnosti 
pa je pomaga še KS Pobrežje. 
Vaško prireditev so s pesmijo obo-
gatile pobreške ljudske pevke, bla-
goslov obnovljene^ križa pa je 
opravil farni župnik pater E n ^ 
Križan, ki se je krajanom tudi za-
hvalil za dobro opravljeno delo in 
za njihovo veliko skrb za obcestna 
znamenja. 

T. Mohorko V Pobrežju so obnovili tudi vaški križ. 



OD roo I N M M 
PTUJ / SE D O TORKA PO ZNIZANIH CENAH 

Cene n i i ^ pcf 20 pci 
fvcfl do 70 ocCstoMrev 
V začetku julija so cene znižali v trgovinah s čevlji, 20. julija pa 
so cene izdelkom znižali v trgovinah s tekstilom. Posezonske 
razprodaje blaga bodo skladno z dobrimi poslovnimi običaji v 
glavnem trajale 14 dni. 

V tem času bodo v vseh Merca-
torjevih trgovinah s tekstilom 
sezonski izdelki cenejši do 40 
odstotkov, razen v poslovalni-
cah Elegant, Florjan in Metka v 
Ptuju, kjer so cene nižje za 30 
odstotkov. Cenam sedaj 
znižanega sezonskega blaga so v 
Mercatorju prvega julija pripi-
sali davek na dodano vrednost 
in sicer je pri otroški konfekciji 
bil prej prometni davek pet od-
stotkov, davek na dodano vred-

nost pa je 19 odstoten, pri drugi 
konfekciji se je stopnja davka 
povišala od deset na devetnajst 
odstotkov. V ptujski Emoni 
Merkur blagu, ki so ga namenili 
za sezonsko razprodajo, zaradi 
DDV niso zvišali cen. Cene so 
znižali od 20 do 30 odstotkov, 
pri čevljih pa so popusti med 50 
in 70 odstotki. Z različnimi od-
stotki pa so cene sezonskega bla-
ga znižali tudi v drugih trgovi-
nah s tekstilom. V prodajalni 

Naf Naf, ki je pred kratkim 
praznovala tretjo obletnico 
odprtja, so cene tekstilnim iz-
delkom in obutvi znižali od 20 
do 50 odstotkov. Prodajalka 
Marjana Korošec je povedala, 
da prodaja teče dobro, pozna pa 
se, da kupci kupujejo po teht-
nem premisleku. Nakup s po-
pustom pa so kupcem omogočili 
tudi ob svoji tretji obletnici. V 
Belvi šport centru so cene tek-
stilnim izdelkom nižje do 30 od-
stotkov, v Svitku od 20 do 30, v 
LaDonni 30 in podobno. 
Večina prodajaln s tekstilom bo 
po nižjih cenah prodajala do 3. 
avgusta, nekateri do 30. julija. 
Poslovni običaji pa trgovcem 
omogočajo, da lahko posezon-
sko razprodajo podaljšajo še za 
teden dni in cene blagu še do-
datno znižajo. To pa morajo 
tudi posebej označiti. Ugodni 
nakupi bodo trajali še do torka, 
3. avgusta. V tem času naj bi se 
tudi spraznile police s pomla-
dansko-poletno konfekcijo. 
Trgovci si seveda želijo dobro 
prodajo, za večino kupcev pa so 
razprodaje v nepravem času, saj 
sovpadajo s sezono dopustov. 
Šele s prihodom nove kolekcije 
na police se bo tudi pokazalo, 
koliko so se zaradi davka na do-
dano vrednost v resnici 
povečale cene tekstilnim izdel-
kom in čevljem. 
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Marjana Korošec, prodajalka v Naf Nafu: "Prodaja Izdelkov po 
znižanih cenah gre dobro. Pozna pa se, da ljudje nakupujejo po 
tehtnem premisleku." Foto: Črtomir Goznik 

Nagradno turistiino vprašanje 
Ptujske poletne prireditve so v 

polnem zagonu, organizatorje-
ma Društvu umetnikov in ust-
varjalcev Ptuj ter GIZ Poetovio 
vivat, se je v ponedeljek pri-
družilo tudi Turistično društvo 
Ptuj. V mestni hiši je na ogled 
postavilo fotografije iz 
Združenih arabskih emiratov -
Al Aina - kjer je mesto letos 
skupaj s TD in prebivalci slavi-
lo. Osvojilo dve prvi mesti, v ab-
solutni kategoriji in v kategoriji 
varovanja in ohranjanja kultur-
ne dediščine. Ob tem pa so na 
ogled tudi fotografije letošnjih 
prejemnikov priznanj za naj-
lepše urejene in ocveličene hiše. 
Skupaj jih je štirideset. 

Na fotografiji izpred štirinaj-
stih dni je bila boginja Junona. 
Nagrado bo prejela Aleksandra 
Jagarinec iz Spuhlje 63, 2250 
Ptuj. Čestitamo! 

Boginja na današnji fotografiji 
je bila rimska boginja modrosti, 
podobno kot pri Grkih Atena. 
Ljudi je naučila različnih veščin 
in obrti. Kot boginjo modrosti 
so jo častili tudi učitelji, ki so na 
njen praznik^ 19. marec, dobili 
letno plačo. Se posebej je ta bo-
ginja znana kot zaščitnica zdra-
vilstva, zaradi tega so njenemu 
imenu dodajali tudi naziv Me-
dica. V našem mestu po napisih 
ni poznana, s širšega mestnega 
območja Poetovione pa je znan 
njen tempelj v Varaždinskih to-
plicah (Aquae lasse). Tempelj je 
bil v toplicah postavljen z name-
nom, da so se bolniki boginji 
priporočali za ozdravljenje. 

Pokrajinski muzej Ptuj hrani 
bronasto plastiko te boginje, ki 
si jo lahko ogledate v zbirki 
drobnega arheološkega gradiva. 
(Vir: Brane Lamut, Nataša Ko-
lar: Bogovi antične Poetovione, 
fotografija: fototeka Pokrajin-
skega muzeja Ptuj) 

Vprašujemo, katera boginja je 
na fotografiji. Nagrada za pravi-
len odgovor so majica, katalog 
turistične ponudbe Ptuja in 
okolice in spominek Ptuja v 
obliki razglednic. Odgovore 
pričakujemo v uredništvu Ted-
nika, Raičeva ulica 6, Ptuj, do 6. 
avgusta. 

Naj spoštovani bralci Tedni-
ka to priložnost izkoristimo 
tudi, da vas povabimo na ogled 
arheoloških zbirk ptujskega 
muezja. Zbirke v Dominikan-
skem samostanu so odprte 
vsak dan, od ponedeljka do 
petka od 10. do 16. ure, ob so-
botah, nedeljah in praznikih 
pa od 10. do 17. ure. Ogled je 
možen z vodstvom vsako polno 
uro. Informacije dobite na te-
lefonski številki 778-878. Na 
tej številki se lahko dogovorite 

tudi za voden ogled III, mitreji 
na Bregu, kmalu pa tudi za o| 
led I. mitreja na Spodnji Haj 
dini, ki se trenutno še obna\4 
ja. Vodstvo po Povodnovei 
muzeju (Mestni stolp) in 
jevem spomeniku je prav taid 
možno. Letošnje leto je s 
naše mesto še prav posebtt, 
saj praznujemo velike jubileje 
Zato upamo, da se bost 
odzvali vabilu in spoznali tiJ 
starejšo zgodovino svojef 
mesta. 

Katera boginja je na fotografiji? 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE 
Katera boginja je na fotografiji? 

Ime in priimek: 
Naslov: 

PREJELI SMO 
Javno objavljanje 
glasovanja 

Pridružujem se tistim državljanom in državljan-
kam, ki se jim zdi prav, da naši časopisi v prime-
rih, ko gre za sprejemanje važnih zakonov ali od-
lokov, objavijo, kako so glasovali posamezniki. 
Osvežimo si spomin na eno tako glasovanje v 
državnem zboru in na seji sveta mestne občine 
Ptuj. 9. junija 1999 je 41 poslancev in poslank (v 
nadaljevanju bom uporabljal le besedo poslanci) 
proti 25 (9 prisotnih ni glasovalo) izglasovalo no-
velo zakona o poslancih. Z njo je določeno, da se 
bodo poslanci lahko, če ne bodo ponovno izvolje-
ni, upokojili s 30 leti delovne dobe, če bodo hkrati 
dopolnili starost 58 let (moški) in 53 let (ženske). 
Za vsako leto, ko je bil poslanec v parlamentu, bi 
se mu starostna meja znižala za eno leto. Za pos-
lance, ki so bili v parlamentu ta mandat (4 leta), bi 
zadoščala starost 54 let (moški) ali 49 let (ženske). 
Opozorim, da je za navadne državljane v pripravl-
jajočem se zakonu predvidena za upokojitev sta-
rost 65 let (za moške) in 63 let (za ženske). Novi-
nar g. Peter Jančič je v Večeru dne 10A'̂ L1999 gle-
de na vsebino zgoraj omenjene novele še dodal 
(citiram iz Večera): "Ker lahko poslanci po koncu 
mandata po poslanskem zakonu še največ dve leti 
prejemajo poslansko plačo in se ta čas šteje v de-
lovno dobo, to, če seštejemo pomeni, da bi se 
večina poslancev lahko upokojila, če bo imela 
naslednje leto (ob koncu mandata) najmanj 28 let 
delovne dobe in starost 52 let (moški) ali 47 let 
(ženske). Del nove ureditve je, da privilegij velja, 
ne glede na to kdaj se je poslancem mandat 
končal. Mlajši poslanci se bodo po tem členu, če 
ne bodo ponovno izvoljeni, lahko še za nekaj let 
zaposlili in se privilegirano upokojili kasneje, ko 
bodo izpolnili pogoje. Čeprav se bodo poslanci 
upokojili predčasno, jim bo moral sklad za pokoj-
ninsko zavarovanje odmeriti pokojnino brez od-
bitkov za predčasnost. Poslanski privilegij bo po-
kojninskemu zavodu plačal državni proračun." V 
Večeru dne IOA^I.1999 so z imenom in priimkom 
navedeni poslanci, ki so glasovali za novelo kot 
tudi poslanci, ki so glasovali proti ter poslanci, ki 
so bili na seji, vendar niso glasovali. 

Reakcija 
Kako so reagirali na sprejetje zgoraj omenjene 

novele zakona o poslancih sindikalne organizacije 
nekateri politiki, vlada, mnogi državljani s svoji-
mi pismi časopisom itd. o tem v tem članku ne 
bom pisal, ker vem, da so tusti občani, ki se zani-
majo za delo parlamenta že seznanjeni o zgoraj 
omenjenih reakcijah in da sedaj tako, kot tudi pi-

sec tega članka, čakajo na nadaljno usodo omenje-
ne novele. Pojavljajo pa se sledeča vprašanja: Ali 
poslanci, ki se zavestno sami uzakonjajo boljše 
materialne pogoje (plače, pogoji za upokojitev 
itd.), kot jih imajo drugi državljani, ne izgubljajo 
zaupanja volivcev? Utemeljeno lahko zapišem, da 
izguljajo zaupanje, in da izgovori nekaterih pos-
lancev, češ, po prenehanju poslanskega mandata 
ne bodo dobili primerne službe, niso prepričljivi. 
V očeh ljudstva je vsak, ki si brez ozira na druge 
neupravičeno ustvarja privilegije, egoist. Marsik-
do takega človeka čeprav je vsestransko sposoben, 
ne bo volil za poslanca zaradi njegovih egois-
tičnih lastnosti. 

Ali poslanci iste stranke lahko glasujejo raz-
lično? 

Vsaka politična stranka ima svoj program, s ka-
terim pridobiva svoje volivce. Ima pa tudi svoj 
status v katerem so zapisane tudi pravice in 
dolžnosti njenih članov. Volivci zasledujejo delo 
poslancev v parlamentu in ni jim vse eno ali v 
konkretni zadevi glasujejo drugače kot je zapisa-
no v straninem programu. Zato so n.pr. glede gla-
sovanja nekaterih poslancev pri sprejemanju zgo-
raj omenjene novele zakona o poslancih, bili 
mnogi razočarani, ker so si njihovi poslanci uza-
konili privilegije, razočarani pa so bili tudi nad 
vodstvom stranke, ki ima polna usta o borbi za 
pravno in socialno državo, proti privilegijem itd. 
ni pa se hotelo oziroma znalo pogovoriti kako naj 
njeni poslanci glasujejo, da ne bodo kršili stranki-
nega programa. Oglejmo si tozadevno poročilo v 
glasovanju objavljeno v Večeru 1WI.1999. Za 
novelo zakona o poslancih oziroma proti je glaso-
valo: iz LDS 18 poslancev za, 3 proti, iz SLS 14 
poslancev za, 2 proti, iz DESUS 1 poslanec za 3 
proti, iz SDS nobeden poslanec za 11 proti iz 
ZLSD 1 poslanec za 5 proti, iz SKD 4 poslanci za 
nobeden proti, iz SNS 3 poslanci za 1 proti. Koli-
kor je meni znano, vodstva političnih strank ra-
zen vodstva Desusa niso grajala in podvzela nekih 
ukrepov proti tistim svojim poslancem, ki so gla-
sovali za novelo, ker so verjetno smatrala, da vsak 
poslanec v tej zadevi lahko glasuje po lastnem 
prepričanju, kot je to načelno določeno v 82. 
členu Ustave RS. Po mojem mnenju v nekaterih 
primeirh pa poslance veže tkz. strankarska disci-
plina, v drugih pa se vodstvo n.pr. opozicijske 
stranke ne bi smelo prestrogo vmešaviti in strikt-
no zahtevati, da njeni poslanci glasujejo proti do-
bremu in koristnemu zakona samo zato, ker ga je 
predlagala neka vladna stranka. 

Ali se smejo poslanci po svoji volji in vesti 
vzdržati glasovanja? 

Praksa kaže da ja. Pridružujem pa se kritiki tis-
tih volivcev in državljanov, da si taki poslanci, ki 

se ne morejo odločiti niti za niti proti nekemu 
predlogu, oz. zasledujejo z svojim neglasovanjem 
cilj, da se nikomur ne zamerijo, ne zaslužijo po-
hvale, temveč grajo. 

Glasovanje na seji dne 31A .̂ 1999 sveta mestne 
občine Ptuj. 

Najprej zapišem, da zgoraj odgovorjeno na pos-
tavljena vprašanja glede poslancev in poslank, 
smiselno velja tudi glede občinskih oz. mestnih 
svetnikov in svetnic (v nadaljevanju bom upo-
rabljal le besedo svetniki). Iz javnega glasila 
Ptujčan št. 5 iz leta 1999 povzamem sledeče: Na 
seji sveta mestne občine Ptuj so svetniki poleg 
drugih zadev obravnavali tudi osnutek pravilnika 
o plačah občinskih funkcionarjev, med katere se 
štejejo tudi sami. Najdaljša in najbolj zavzeta raz-
prava je tekla o tistem členu osnutka pravilnika, 
ki vsebuje predlog, da plača ptujskega mestnega 
svetnika znaša največ 10 % plače, ki bi jo po zako-
ni^ imel ptujski župan, če bi župansko funkcijo 
opravljal poklicno. V takem primeru bi župan 
imel mesečno 569.580 sit plače bruto. Ker pa 
župansko funkcijo opravlja nepoklicno ima le 50 
% od omenjenega zneska. Predsednik komisije za 
mandatna vprašanja volitve in imenovanja pa je 
predlagal, da naj bi znašale plače ptujskih svetni-
kov 15 % od plače župana, če bi opravljal župan-
sko funkcijo poklicno. Čeprav je bilo opozorjeno, 
da je osnova za izplačilo plače ptujskim svetni-
kom v višini 10 % plače ptujskega župana, če bi 
opravljal župansko funkcijo poklicno, že sprejeti 
proračun MO Ptuj za leto 1999 in da za plače svet-
nikov v višini 15 % od plače župana, če bi poklic-
no opravjal funkcijo, sredstva niso predvidena ter 
bo potreben rebalans proračuna, je bil predlog 
predsednika zgoraj omenjene komisije, z večino 
glasov svetnikov sprejt. Iz poročila o seji v glasilu 
Ptujčan ni razvidno kako so v svojih plačah glaso-
vali posamezni svetniki. Iz zgoraj omenjene šte-
vilke glasila Ptujčan pa citiram, da stranka SLS 
skupaj z stranko SKD podpirata predlog župana, 
da plače svetnikov ne bi presegle 10 % županove 

plače (po mojem je mišljena plača poklicneg 
župana). V smislu tega dogovora omenjeni' 
strank so, tako vsaj mislim, svetniki - člani SLi 
SKD in SDS tudi glasovali na zgoraj omenjei 
seji, kar volivci in davkoplačevalci ne bodo poa 
bili. 

Dodatek k članku: Potem ko je bil zgoraj omei 
jeni članek že napisan in poslan v objavo je prî l 
zaradi odložilnega veta državnega sveta do ponoi 
nega glasovanja v državnem zboru o v cit. člani 
prikazani noveli zakona o poslancih. Novela sedi 
ni bila sprejeta, ker so za njo glasovali le štiil 
poslanci (glej "Večer", 9A^II.1999). Tudi v člani 
prikazano glasovanje o osnutku pravilnika 
plačah funkcionarjev Mestne občine Ptuj, je I* 
sprejemu predloga cit. pravilnika bilo drugačiK 
Tudi sedanji tekst cit. pravilnika se razlikuje« 
teksta osnutka. Tako je n.pr. v osnutku cit. pravt 
nika bilo predvideno, da bi plača člana oz. člani' 
mestnega sveta Mestne občine Ptuj znašala najvj 
do 15 % plače, ki bi jo prejemal ptujski županij 
bi župansko funkcijo opravjal poklicno. V pra^ 
niku pa je sedaj določeno, da del plače za opravi 
no funkcijo člana mestnega sveta znaša največ ' 
% plače poklicnega župana. V okviru tega znes' 
se članu mestnega sveta določi del plače za P®̂  
mezni mesec glede na delo, ki ga je opravil, 
cer za: 

- udeležbo na redni seji mestnega sveta - 50 "Z" 
- udeležbo na izredni seji mestnega sveta -
- predsedovanje seji delovnega telesa mesto«! 

sveta -14 % 
- udeležbo, na seji delovnega telesa, kate^ 

član je - 7 % 
- za članstvo v mestnem svetu -10 %. 
Pravilnik o plačah funkcionarjev Mestne ob^ 

Ptuj in v nagradah članov delovnih teles 
ga sveta ter članov drugih občinskih o r g a n o v ^ 
povročenih stroških, je objavljen v U r a d n e m ^ 
niku Mestne občine Ptuj št. 6/99. 

Mirko Kostani^ 















IFTA/ NA A N I N O NEDELJO 

jlagoslov obnovljene 
lerkve sv. Družine 
^ Anino nedeljo je bilo na 
l̂ lih že po tradiciji slovesno, 
^ošnje praznovanje pa so 
Ifiižili z blagoslovom obnov-
l̂ tie podružnične cerkve sv. 
IfUŽine in s ponovitvijo sre-
^e maše farnega župnika -
gorita patra Emila 
j^žana. 
fa je v svoji pridigi spomnil na 
jjljenje in dobra dela sv. Ane, ki 
(častijo po vsem svetu in tej 
etnici je posvečenih mnogo cer-
fl in kapel tudi na Slovenskem. 

tem pa je govoril tudi o veli-
|ji in pomenu duhovniškega po-
ĉa. Ob praznovanju srebrnega 

^aiškega jubileja so mu česti-
^ tudi selski župljani, se mu s 
ivaležnostjo zahvalili za njegova 
îbra dela, odločnost in dobro-

^erno kritičnost, pa tudi za 
ibnovo cerkva v župniji sv. Vida. 
Srebrnomašnik pater Emil je 
t5.1etnico duhovniškega poklica 
pznoval že prejšnjo nedeljo v 
irni cerkvi sv. Vida, kamor je 
|rišel pred dobrimi devetimi leti 
ji od takrat najprej uspešno in 
Jobro vodi veliko vidovsko faro. 
{anjegov trud in dobra dejanja so 
trnu zahvalili mnogi v župniji, 
iko župljani, župnijska Karitas, 
tančiškovi otroci, zakonska sku-
na, liturgična skupina, pevci 
ffkvenega zbora in seveda tudi 
idovski župan Franc Kirbiš, ki s 
atri pri sv. Vidu dobro sodeluje, 
ia Selih je bila na Anino nedeljo 
I ponovitev srebrne maše in sko-
ti ni bilo vernika, ki slavljencu 
lebi stisnil roke in mu iz srca 
isiital, ob tem pa mu zaželel 
Bjsšnega vodenja župnije, zado-
FoJ/siva med ljudmi in predvsem 
ihvja. V duhu prijateljstva in 
iiiTega sodelovanja bo, tako je 
Jlrdil pater Emil, lahko nadalje-
val svoje delo in duhovniško 
foslanstvo, kajti le s prijatelji bo 
'iegova pot rodila sadove in bo v 
adovoljstvo vseh v župniji. 
Selška cerkev sv. Družine, ki bo 
ttz dve leti dopolnila okroglih 

100 let (posvečena je bila šele 
1904. leta) je sedaj lepša kot kdaj 
koli, menijo domačini. V juliju so 
jo na zunaj temeljito obnovili, 
zamenjali manjši del ostrešja in 
popravili najnujnejše, novi sta 
tudi podobi svetnikov Cirila in 
Metoda na pročelju cerkve, nov in 
nekoliko drugačen pa je tudi križ 
pred cerkvijo. Z molitvijo in 
krajšo slovesnostjo je pater Emil 
blagoslovil obnovljeno cerkev, ob 
tem pa se zahvalil vsem domačim 
mojstrom, gradbenikom, 
pleskarjem in drugim, ki so 
pripomogli, da je bila cerkev v 
tako kratkem času obnovljena. Za 

obnovo so si še posebej 
prizadevali domačini, ki so po 
vaseh že zbrali nekaj denarja, 
obnovitvena dela pa so po prvih 
ocenah stala dober milijon 
tolarjev. Sedaj ko je obnovljena 
tudi podružnična cerkev na Selih, 
bodo v vidovski župniji kmalu 
pričeli še z obnovo cerkve sv. 
Janža v Dravinjskem Vrhu, ki je 
ena izmed najstarejših cerkva na 
Slovenskem in zato je njena 
obnova še toliko bolj pomembna. 

Tatjana Mohorko 

Na Anino nedeljo je bil tudi blagoslov obnovljene cerkve sv. 
Družine in križa. 

r̂ni župnik pater Emil Križan je na Selih praznoval srebrni 
•̂ šniški jubilej. 

ORMOŽ / SREČANJE FRAJTONARJEV PRLEKIJE 

PoslušaUe so srbele pete 

v nedeljo, 18. julija se je na Hardeku pri Gasilskem domu 
zbralo 22 frajtonaijev, udeležencev 1. srečanja frajtonarjev 
Priekije. Večina nastopajočih so bili občani Ormoža, dva sta 
prišla iz Makol ter eden celo iz Maribora. 

Zbrane je pozdravil predsednik 
PGD Hardek Jože Šterman, ki je 
udeležencem zaželel uspešno igra-
nje ter izrazil željo, da bi se srečali 
tudi naslednje leto. Pred navdu-
šeno publiko so nastopili frajto-
narji vseh starosti. Najstarejši je 
bil 87 letni Mirko Kuharič s 
Koga, najmlajši pa devet letni 
Uroš Rotar iz Lešnice. V vrsti 
muzikantov se je znašla tudi edi-
na ženska, 25 letna Simona Koser 
iz Središča ob Dravi, največ pa je 
bilo seveda osnovnošolcev. Umet-
nosti igranja na frajtonacico se 
nekateri učijo v glasbeni šoli 
Ormož, ki je ena redkih glasbenih 
šol, ki ima organiziran pouk 
tovrstnega instrumenta, ki jih ga 
že štiri leta poučuje Franc Štuhec. 
Vsak udeleženec se je na prire-
ditvi predstavil z dvema najljub-
šima skladbama, ki si ju je sam 
izbral, na koncu pa so vsi frajto-
narji skupaj zaigrali pesem narod-
no zabavnega ansambla Avsenik 
Iz Bohinja ter pesem Ta sosedov 

Francelj Lojzeta Slaka. Vsak nas-
topajoči je dobil priznanje ter spo-
minski krožnik s sliko frajtona-
rice, delo Milana Belca iz Želez-
nih dveri pri Ljutomeru. Pogova-
rjali smo se z Alešem Prapotni-

kom, vodjo ansambla Kompro-
mis, ki je skupaj z PGD Hardek 
organiziral srečanje. Povedal je, 
da je bila prireditev letos orga-
nizirana prvič, upajo pa, da bo 
postala tradicionalna^. Ob zaklju-
čku so se dogovorili, da bo tudi 
naslednje leto Srečanje frajtona-
rjev Priekije potekalo na Harde-
ku, prav tako v mesecu juliju. 

Majda Friai 

Na Hardeku so se zbrali frajtonarji vseh starosti Foto: Hozjan 

MARIBOR /ZDRUZENJE KAM 
ZAKLJUČILO PROJEKT 

Ko korenin se zavedmo 
Ko korenin se zavemo je naslov projekta, ki kaže, da so še 
mladi, ki jim slovenske korenine in slovenska beseda še kaj 
pomeni. Tako je Združenje katoliške mladine organiziralo 
obširen projekt, katerega namen je bil spoznati zgodovino 
Slovencev, spodbuditi mlade k literarnemu in glasbenemu 
ustvaijanju, obenem pa spoznati tudi življenje našega 
rodoljuba, škofa,... A.M. Slomška. 

škofa Slomška je združenje KAM 
zaključilo svoj doslej največji 
projekt, ki pa zagotovo ne bo 
zadnji, saj bodo že v kratkem 
povabili vse nogometne navdu-
šence, da se udeležijo turnirja v 
nogometu, ki bo meseca avgusta 
na nogometnem igrišču na Selih. 

Z.H. 

Projekt je bil razdeljen tako, da 
so dejavnosti potekale v mesecu 
marcu, ko je zgodovinar Stanko 
Granda mladim spregovoril o 
različnosti in podobnosti Slom-
škovega in našega časa. Aprila so 
srečanje oblikovali mladi iz Ruš 
pri Mariboru, ki so pripravili re-
cital, mladi literati so prebirali 
utrinke iz svojih literarnih ustva-
rjanj, pevske in glasbene skupine 
iz Ptuja in okolice so skrbele za 
glasbo, pripravili pa so tudi kviz 
in predavanje na temo Slomškova 
pot do svetosti Maja pa so se 
mladi podali po stopinjah A.M. 
Slomška. Najprej so v Mariboru 
obiskali Slomškov grob in prislu-
hnili predavanju z naslovom 
Slomšek in ekumenizem, nato pa 
so se podali še v Vuzenico, Št. 
Pavel in v Št. Andraž v Labodski 
dolini. Z ekskurzijo po poteh 

LOVftENC NA DRAVSKEM POLJU 
/SREČANJE UPOKOJENCEV 

Šesto sreianie upokoiemev 
podravske regije 
Pričetek bo v soboto ob 10. uri s kulturnim programom, 
ki ga pripravljajo domača društva. Slavnostni govornik 
bo predsednik Zveze društev upokojencev Slovenije Vin-
ko Gobec. Na srečanje so vabljeni upokojenci Ljutomera, 
Ormoža, Slovenske Bistrice, Lenarta in Maribora. 

Srečanje pripravlja Območna zveza društev upokojencev Ptuj v 
organizaciji Društva upokojencev Lovrenc na Dravskem polju. 
Upokojenike in upokojenci se prijavijo na sedežih svojih društev, 
kjer bodo prejeli vse nadaljne informacije. Šesto tradicionalno 
srečanje upokojencev podravske regije bo potekalo pod 
pokroviteljstvom občine Kidričevo. 

OflC 



OD TOD f i f TAM 
PTUJ / PRVA KAGER H ISA 

Vabilo na ogled 
Podjetje Kager Hiša iz Ptu-
ja, ki zaposluje 35 redno za-
poslenih gradbenih delav-
cev, je od ustanovitve leta 
1992 pa do danes izdelalo in 
postavilo blizu 250 najraz-
ličnejših montažnih stano-
vanjskih hiš. Bralci Tednika 
se zagotovo spominjajo hu-
mane poteze Kager hiše, ki 
je brezplačno zgradila novo 
streho Tončki Vidovič z Rod-
nega vrha v Halozah, ki se ji 
je stara streha skoraj sesula 
nad glavo. 

Večino Kager hiš so zaradi 
povpraševanja postavili v tujini, 
le nekaj jih stoji v Sloveniji. Te 
dni pa ekipa projektantov, grad-
benih inženirjev, tehnikov in 
gradbenih delavcev Kager hiše, 
pridno montira prvo Kager hišo 
tudi v Ptuju. Sodobno projekti-
rano enodružinsko nadstropno 

hišo, z okoli 150 kvadratnimi 
metri stanovanjske površine, 
postavljajo družini Širec v Novi 
vasi, v neposredni bližini cerkve 
Leopolda Mandiča. Družina 

Sirec m Kager hiša vas vabita na 
ogled ene najsodobnejših in ce-
novno dostopnih montažnih hiš 
iz njihovega programa. 

-OM 

Prva Kager hiša v Ruju raste ob cerkvi Leopolda Mandiča v 
Novi vasi. Foto: M.Ozmec 

PTUJ / ODPRTJE RAZSTAVE VILME MAVRIC 

Ptrtenti JmmMO Pvhi mi steklu 
V ponedeljek, 2. avgusta 1999 bo ob 19. uri v Galeriji Drava 
na Ptuju, odprtje razstave Vilme Mavric iz Celja. Razstavila 
bo 25 slik na steklo na temo Patenti Janeza Puha. 

Vilma Mavrič je po izobrazbi 
in po zaposlitvi zdravstvena de-
lavka. Ukvarja se z otroci, ki 
imajo probleme z vidom. S sli-
kanjem je pričela pred nekaj 
leti. Motivi na steklu kažejo nje-
no veliko poznavanje tako zdra-
vilnih rastlin, kot človeške duše 
v kontekstu astrologije, in tudi 
področje tehnike ji ni tuje. Za-
radi širokoplastne vsebinske 
usmeritve, znanja in zaradi na-
klonjenosti se je lotila slikanja 
izumov Janeza Puha. Patenti, 
oziroma izdelki tega našega ve-
likega rojaka so ji bili več kot le 
slikarski izziv. V nekaj dneh je 
nastalo to, kar bomo videli v 
Galeriji Drava. Ideje Janeza 
Puha ji sicer niso bile neznane, 
spremljala je projekt Zgodovin-
skega arhiva na Ptuju, ne da bi 
vedeli zato in potem, ko je bila 
dana pobuda za razstavo je bil. 
odprt ventil skozi katerega je v 

nekaj dneh bruhnilo 25 slik. 
Skratka Janez Puh in Vilma 
Mavrič sta se našla. Tako so pre-
ko Vilme Mavrič zaživele ideje 
pomembnosti ustvarjalnega na-
boja našega domačina Janeza 
Puha tudi v barvah, na krhkem 
materialu - steklu in na forma-
tih, primernih prostorskim 
zmogljivostim Galerije Drava. 
O Vilminih slikah je mag. Ivan-
ka Zaje Cizelj zapisala, da 
"osnovni motiv deluje dekora-
tivno - je nekoliko odmaknjen, 
upodobljen rahlo stilizirano in 
se staplja s površinsko dekoraci-
jo, za katero uporablja Vilma zo-
diakalne znake in simbole. Vil-
mini motivi raziskujejo prostor 
med resničnostjo in domišljijo -
oči opazovalca potujejo skozi 
vrsto povezanih podob in napi-
sanih fragmentov, ki so razpore-
jeni s prefinjenim poetičnim 
občutkom in smislom za lepo-

to". Za upodobitve Puhovih pa-
tentov pa lahko rečemo, da je 
osnovni motiv koles in motoci-
klov resničen, včasih celo prici-
zen, ozadje pa je figuralno zabri-
sano, menjavajo se stilizirane 
podobe hiš, rastlin, živali v pre-
livajočih barvah najširšega 
barvnega spektra. Razstavo Vil-
me Mavrič posvečamo letošnje-
mu občinskemu prazniku in 
hkrati najavljamo večjo razstavo 
o Janezu Puhu - Johannu Pu-
chu, ki je svet obrnil na glavo. 
Razstava bo v Dominu na Ptuju, 
in sicer od 25. septembra do 25. 
novembra 1999. Razstava je 
vseslovenska z mednarodno 
udeležbo avtorjev in eksponatov 
ter predstavlja drugo fazo pro-
jekta, ki ga o Janezu Puhu pelje 
Zgodovinski arhiv na Ptuju s 
sodelovanjem kulturnih institu-
cij doma in v tujini, ter številni-
mi zvestimi sodelavci. 

Zgodovinski arhiv Ptuj 
Krist ina Šamper I Purg 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI 

Kdit /e padel 
Te dni sta zaznamovala dva 

šolska dogodka - razglasitev 
rezultatov mature in premierov 
predlog za novega ministra za 
šolstvo in šport. Oba dogodka 
sta pomembna za velik del 
slovenske populacije, zato 
oba posebej odmevata. 

KAJ JE SLABO -
IGRANJE Z 
MLADIMI 

Vsakoletna razglasitev rezulta-
tov mature je tudi priložnost za 
(iskreno ali namišljeno?) analizi-
ranje izkušenj z maturo. 
Letošnje preverjanje "načel" in 
"prakse" poteka v znamenju, pri-
prav na (prvo) sprejemanje za-
kona o maturi. Čeprav je pogla-
vitna ocena (predvsem) aktual-
nih šolskih oblasti, da s eje ma-
tura "prijela" in potrdila, kar za-
deva njeno temeljno funkcijo, to 
še ne pomeni, da je z njo vse v 
najtx)ljšem redu. Predvsem se 
zdi, da se s pripravljanjem zako-
na o maturi ukvarjajo preveč 
predvsem njeni idejni tvorci, pre-
malo papraktiki in dijaki. Ali v 
množici najrazličnejših javnom-

nenjskih raziskav o (ne)popular-
nosti posameznih politikov ne bi 
kazalo opraviti tudi bolj repre-
zentativne raziskave o tem, 
kakšni so pozitivni in negativni 
vidiki mature v očeh nekdanjih 
dijakov, profesorjev in predvsem 
tudi staršev. V luči razprav o za-
konu o maturi bi bilo nujno po-
vedati tudi, koliko in kako so se 
pri tem upoštevala dosedanja 
kritična spoznanja posameznih 
parcialnih raziskav o vplivih ma-
turitetne psihoze na splošno 
znanje šolajočih in predvsem 
tudi na njihovo splošno razpo-
loženje in zdravje. Kar nekaj 
takšnih raziskav je namreč po-
kazalo razmeroma porazno 
zdravstveno sliko med 
srednješolci, še zlasti tudi med 
maturanti zaradi njihove dom-
nevne preobremenjenosti in živl-
jenja v nekakšnih stalnih stre-
snih razmerah. Bolj kvalificiranje 
jasen odgovor bi zaslužile tudi 
številne pripombe o prezahtev-
nosti mature oziroma o marsik-
daj preveč zaznavnem vztrajan-
ju maturitetnega vodstva, da bi 
bile maturitetne naloge čimbolj 
zapletene in zahtevne, skratka 
dlakocepske, kot da bi se le na 

ta način lahko zares preverjalo 
pravo znanje. Da je glede tega 
res nekaj narobe je letos najbolj 
prepričljivo dokazala tudi sama 
republiška nnaturitetna komisija. 
Med maturitetnimi vprašanji sta 
se namreč znašli tudi dve 
vprašanji iz matematike (iz ver-
jetnostnega in procentnega 
računa), za kateri je komisija 
pozneje ugotovila, da sta bili 
"prezahtevni" in jih je zaradi tega 
izvzela tudi iz ocenjevanja. Se 
dobro, da je to storila, bi lahko 
rekli. Vendar pa tudi ne bi smeli 
pozabiti na vse neprijetnosti, ki 
so jih ob "neprimernih" vprašanj-
ih doživljali dijaki na maturi. Ali ni 
takšno igranje z mladimi vendar-
le prehudo in preveč neodgo-
vorno? Kaj ko bi kdaj rekli, daje 
zaradi takšnih vprašanj (in po-
dobnih spodrsljajev) na maturi 
padla tudi maturitetna komisija?! 
Večer ugotavlja, da bo očitno 
matura prej postala "normalen 
del srednješolskega izo-
braževanja, preden jo bo parla-
ment uspel spraviti v zakon." 
Večer pripominja, da je tik pred 
peto maturo poslancem uspelo 
opraviti šele prvo branje predlo-
ga zakona o maturi. Zaradi krog 
razprav o maturi je navrgel nnar-
sikaj. Dijaki naj bi bili zaradi ma-
ture preobremenjeni, matura naj 
bi jih usmerjala prej v meha-
nično pomnenje kot logično raz-

mišljanje, preveč naj bi bilo ob-
veznih maturitetnih predmetov, 
slovenska matura n^ bi bolj kot 
druge evropske podčrtovala zu-
nanje preverjanje znanja, zaradi 
hitre konkurence in selekcije se 
na fakultete prebijajo samo tisti z 
dovoljšnim številom točk, te pa 
niso vedno garancija, da z njimi 
pridejo tudi bodoči odlični štu-
denti... Kljub kritikom je zakon 
brez težav preživel prvo bran-
je..." Ljubljanski Dnevnik piše, 
da je matura doslej nedvomno 
močno vplivala na šolsko delo in 
'V zavzetost povezala dijake in 
učitelje. Učitelji maturitetnih 
predmetov se namreč zelo do-
bro zavedajo, da se bodo rezul-
tati njihovega (ne)dela odrazili 
na maturi in tako postali vidni in 
javni, nič manj niso za uspeh 
zainteresirani ravnatelji..." Dnev-
nik misli, da matura prispeva k 
boljši pripravljenosti dijakov za 
študij na univerzah in drugih vi-
sokih šolah, kar naj bi potrjevali 
tudi podatki, da se na le-teh pre-
hodnost iz prvega v drugi letnik 
vsako leto izboljšuje. "Da pa so 
posledice mature morebiti tudi 
negativne pa je dala slutiti razi-
skava, ki so jo o ohranjenosti 
gimnazijcev z delom za šolo 
opravili na zavodu za šolstvo 
leta 1997... Kar 70 odstotkov 
učiteljev je takrat menilo, da so 

dijaki preobremenjeni z delom 
za šolo, 80 odstotkov dijakov je 
odgovorilo, da se boji katerega 
od predmetov, najbolj slo-
venščine in metematike. Vse po-
zornosti je (bila) vredna tudi 
ugotovitev, da dobra tretjina 
staršev meni, da so otroci preo-
bremenjeni z delom za šolo, da 
jih tri četrtine pri otrocih opaža 
potrtost zaradi šole in da (po na-
vedbah staršev) tretjina otrok 
potrebuje stalno pomoč pri ma-
tematiki, nekaj manj pri fiziki in 
tujem jeziku..." 

P O GABRU 
GABER 

Ministra za šolstvo in šport v 
odstopu dr. Slavka Gabra bo za-
menjal dr. Pavle zgaga, sedanji 
državni sekretar za visoko šolst-
vo, ki ga imajo mnogi za Gabro-
vo "desnor oko". Tako bi lahko 
dejali, da ostaja po Gabru na 
šolskem ministrstvu Gaber. To 
pa naj bitudi pomenilo, da se 
šolska politika pod novim mini-
strom ne bo spreminjala. Vedeti 
je treba, da je dr. Gaber premie-
ru svetoval, kdo naj bi ga za-
menjal, in med možnimi kandi-
dati je bil tudi dr. Zgaga. Seveda 
pa se ob tem pojavlja vprašanje, 
zakaj je potem dr. Gaber sploh 
odstopil? Delo je zapisalo, da dr. 

Zgaga "po svojih strokovij 
sposobnostih in pogledih vs^ 
kor ustreza merilom za poitd 
vodilnega človeka v šolsW 
Ustreza pa po svoji naravnano! 
tudi zahtevam, ki jih bo posta 
jala predenj vizija prenove šote 
va dozdajšnjega ministra..." 
slovenskih političnih strankahs 
različno komentirali novico 
tem, kdo naj bi zamenjal dos 
danjega ministra dr. Gabra 
mu komentatorji pripisujejo 2 
luge za "mobiliziranje energij 
šolstvu". V LDS menijo, daje^ 
Zgaga "optimalna rešitev za' 
peljavo vseh zastavljenih nalO 
V SLS pravijo, da bodo 
jetneje" podprli kandidata za (J 
vega ministra. V SDS 
pričakujejo bistvenih sprerr^ 
v delu šolskega ministrs" 
ZLSD upa, da bo dr. Zgagi 
lo zavarovati šolski sistem'F 
nekoristnim politiziranjem"-^ 
bolj celovito "oceno" dr. Z^ 
je podal predsednik SNS ^ 
go Jelinčič: "Dr. Zgaga je ^ 
vomno kompetenten stroK̂ ^ 
jak s šolskega področja-
pa še eno dobro lastnosti: 
prisluhniti dobrim idejam... 
glede na to iz katere 
sfere prihajajo, le da so ^̂  P 
šolstvu ali športu..." 

Jak Kop'" 

OD TOD IN TAM 
LENART e Jeseni lokalna 
turisHina organizailja 

Na občini Lenart že oblikujejo temelje nove lo-
kalne turistične or^nizacije, ki naj bi jeseni 
združila različne turistične subljekte novonasta-
lih občin v tem delu Slovenskih goric. Novo 
možnost povezovanja so doslej ugodno sprjeli 
že v štirih občinah. Sicer pa to poletje v Lenartu 
beležijo nekoliko nižji obisk donnačih in tujih 
gostov od pričakovanega. Gostje v novem turis-
tično informativnem centru v hotelu Črni les, 
odprtem le dober mesec, najpogosteje pov-
pr^ujejo po možnostih krajših izletov, obiskih 
vinotočev in turističnih kmetij. (Al^ 

BENEDIKT m 
8, seja obiisnkega sveta 

v Benediktu v Slovenskih goricah je bila včergg 
popoldan, 8. seja občinskega sveta, na kateri so 
svetniki tokrat že drugič razpravljali o predlogu 
odloka o ustanovitvi javnega vzgojno-izo-
braževalnega zavoda osnovne šole Benedikt. 
Na dnevnem redu pa so imeli še razpravo o 
predlogu odloka o občinskih cestah, predlogu 
odloka o nadomestilu za uporabo stavbnega 
zemljišča, sprejeli pa naj bi tudi sklep o določitvi 
javne infrastrukture na področju kulture. Svetniki 
so govorili še o dogovoru o ustanovitvi regional-
nega razvojnega partnerstva in prodaji ter naku-
pu nekaterih nepremičnin v Benediktu in Drvan-
ji. (ak) 

ORMOŽ e 
10. seja obiinskega sveta 

v petek, 30. julija bo v ormoškem gradu pote-
kala 10. seja občinskega sveta Ormož. Svetniki 
se bodo tokrat pogovarjali o predlogu Poslovni-
ka občinskega sveta, predlogu statuta občine 
Ormož, predlogu Odloka o pokopališki in po-
grebni dejavnosti, urejanju pokopališč ter po-
grebnih svečanostih ter predlogu odloka o spre-
membi odloka o gospodarskih javnih službah v 
občini Ormož. Obravnavali bodo tudi osnutek 
Odloka o spremembi odloka o koncesiji za 
vzdrževanje in varstvo lokalnega cestnega 
omrežja v občini Orrrraž.Odbor za varstvo okolja 
in urbanizem bo podal predlog glede vog za 
izločitev iz organiziranega odvoza odpadkov. V 
odbor za družbene dejavnosti in finance pa 
bodo imenovali dva nova člana. Svetniki bodo 
tudi tokrat d^ali pobude, predloge in vprašanja, 
na tista postavljena na prejšnjih sejah pa bodo 
prejeli odgovore. (MF) 

Žamemi • Gobanki praznik 
v Žamencih in okolici zelo rade rastejo gobe. 

Zaradi letošnjega obilnega deževja ni tako do-
bra letina toda v Žamencih pravijo, da jih bo tudi 
letos dovolj. Tamkajšnjo prostovoljno gasilsko 
društvo tudi letos prireja gobarski praznik, ki bo 
v nedeljo na igrišču v Žamencih. Ob 15. uri se 
bo pričel program, v katerem bodo nastopili 
člani folklorne skupine OŠ Dornava, člani konje-
niškega društva Ruj in padalci Aerokluba Ruj. 
Ogledali si boste lahko razstavo gob, poskrblje-
no pa bo tudi za gobje specialitete in druge do-
brote. Za zabavo pa bodo poskrtDeli ansambel 
Nagelj s humoristom Podokničarjem. (ms) 

ORMOŽ • Predstavitev knjige 
"Poziv za domovino" 

Združenje veteranov vojne za Slovenijo 
območni odbor OrrTX)ž vabi na predstavitev knjj.' 
ge Milana Bolkoviča "Poziv za dortravino", ki bjj 
v četrtek, 29. julija ob 19.30 v dvorani gasilskega 
doma Ormož. Avtor opisuje lastne bojn̂ ^ 
izkušnje, ki jih je prepletel z občutki odgovor: 
nosti, skrbi, strahu in veselja teritorialcev, ki so 
svoje domoljubje potrdili v bojih leta 1991. 2a 
njegovo pisanje je značilno realno opisovanje 
dogodkov ter ljudi. Knjigo bo predstavil avtor Mj. 
lan Bolkovič sam. Predstavil nam bo tudi svojo 
poklicno pot od rezervista v Občinskem štabu 
TO Ljutonner do poklicnega podčastnika Sla 
venske vojske. (MF̂  

CIRKOVCE, SICILIJA e 
Svetovni festival folklore 

Mednarodno združenje tradicionalnih follornih 
in etnografskih skupin ClOFF pripravlja od 3. do 
9. avgusta enega največjih festivalov folklore na 
svetu, ki bo tokrat potekaj v mestu Cantanzaro 
na Siciliji. Med okoli 50 skupinami iz 22 držav 
sveta se ga bo iz Slovenije prvič po letu 1972 to-
krat udeležila tudi folklorna skupina Vinko Korže 
prosvetnega društva Cirkovce. Kar 35 plesalcev, 
ljudskih pevcev in godcev ter skupina Vesele 
Polanke bo konec tedna s posebnim avtomobu-
som odpotovalo na Sicilijo. Prijetno potovanje, 
prijetno bivanje in srečno vrnitev v domovino 
vam želimo dragi Crikovčanil (-0M) 

MOŠKANJCI • 
Velika tombola to nedeljo 

Društvo podeželjske mladine Lovrenc na 
Dravskem polju je za minulo nedeljo napoveda-
no veliko tombolo v Moškajncih zaradi dežja od-
povedalo in prireditev prestavilo na to nedeljo, 
1. avgusta. V sodelovanju s kava barom Pepi iz 
Lovrenca in generalnim sponzorjem Paam avto 
iz Zavrča bo tombola potekala na športnem leta-
lišču v Moškajncih od 13. ure dalje. Kot je pove-
dal glavni organizator Jože Klajnšek čaka 
srečne dobitnike več glavnih tombolskih na-
grad. Med njimi 4 avtomobili KIA-Pride, pa cis-, 
terna za olje, vrtni sedeži, avtogume, in podob-
no. Tombolske karte po 500 tolarjev so še na-
prej na prodaj po vseh večjih mestih v SV Slove-
niji, lahko pa jih naročite tudi po telefonu 041 
574 733. Za prijetno razpoloženje v Mošk^ncihi 
pa bo tokrat skrbel ansambeli: Stajer expres iz 
Celja, Sendi in City Band, pa morda še kdo. (-
OM) 

PTUJ • Sedmii z ramami po Dravi 
Brodasrko društvo ranča iz Ruja se že pri-

pravlja na tradicionalno, letos že 7. tekmo z ran-
cami po Dravi v Ruju. Ekipe, ki jih sestavljajo 
štirje veslači in krmar bodo v tradicionalnih lese-
nih dravskih čolnih startale posamezno; pričeli 
bodo ob 16. uri pred restavracijo Ribič, cilj pa bo 
pred čolnarno Ranče v Budini. Prijave sprejema-, 
jo do 5. avgusta na BD Ranča PP. 90 Ruj in do 
6. avgusta po telefonu 062 787 5018 (Mitija Kra-j 
pec). Startnina je 1000 sit po članu posadke. 
Vse ekipe lahko trenirajo na čolnarni Ranča vsak 
dan po 15. uri, teknnovanje bodo izvedli ob vsa; 
kem vrennenu, najbolje uvrščene čakajo pokali 
in denarne nagrade. (-0M) 



PO MASIH KRAJIH 
^ R L / O B 4. PRAZNIKU OBČINE GORISNICA 

ta prijatelja in 0osta 
imaio kruh in vino 
^tiri leta od ustanovitve občine Gorišnica so za nami. Minil je 

poln dogodkov, poln pričakovanj in začrtanih ciljev. Delo 
lliriletnega obdobja je pustilo kar nekaj pridobitev za našo 
j^iipnost. Poskušali smo obdržati trezne glave in z dogovoije-
^ politiko izpeljati naloge, ki so skupnega pomena - danes za 
fgs, jutri za tiste, ki prihajajo.« Tako je začel svoj slavnostni 
^ovor ob prazniku občine Gorišnica njen župan Slavko Vi-
ĵ njak, osrednja prireditev pa je bila minuli petek med zidovi 
jtjirodavnega borlskega gradu. 

praznično, slovesno in veselo 
jj bilo v občini Gorišnica kar 
štirinajst dni, kajti prireditveni 
j;oledar je bil zapolnjen s števil-
jimi praznovanji, srečanji in 
lelcmovanji. Povsod je bilo vese-
lo, povsod so nazdravljali uspe-
liom in zadovoljstvu, in domala 
v vsako vas je občinski praznik 
prinesel nekaj dobrega za ljudi, 
prejšnjo sredo so se v gostišču 
gotra srečali občinski vinograd-
jiki na prireditvi Mi in vino, v 
četrtek je bilo gradu Borlu 
srečanje članov občinskega sve-
ta s predsedniki vaških odborov 
in vsemi tisti, ki so v občini še 

posebej aktivni in pomembni, 
petek, 23. julija, pa je bil os-
rednji dan letošnjega prazno-
vanja. V vetru sta plapolali 
občinska in državna zastava, 
slišale so se fanfare, prišli so 
predstavniki gasilcev, lovcev in 
civilne zaščite, na velikem graj-
skem dvorišču so bili zbrani 
župani in predstavniki so-
sednjih občin, domačini ter 
drugi gostje. 

Komisija za kulturo v občini 
Gorišnica pod vodstvom Slavi-
ce Cvitanič je letos še posebej 
skrbno pripravila kulturni pro-
gram, v katerem so nastopili: 

domači zborovski pevci, ljudske 
pevke iz Male vasi, tamburaši iz 
Cirkulan, recitatorka Tanja Ma-
roh, o kruhu in vinu sta pripo-
vedovala Lojze Matjašič in 
Miro Lesjak, o prazniku svete 
Ane je govorila Nada Jerenec, v 
ritmu poletja pa so plesale mla-
denke iz plesne skupine Pyra-
midke. 

V dneh praznovanja v občini 
pripravili tudi mednarodno li-

kovno kolonijo, ki je letos pri-
tegnila peščico priznanih aka-
demskih slikarjev in kiparjev. 
Na Borlu so tokrat ustvarjali: 
Karel Pečko iz Slovenj Grad-
ca, David Gašparič s Ptuja, 
Renata Bovhan iz Ljubljane, 
Peter Beus iz Ljubljane, Franz 
Politzer iz Avstrije, Bart Keer 
iz Nizozemske, Nevenka Mik-
leniae iz Hrvaške in Jože Foltin 
s Ptuja. V grajski galerijskih so-
banah so v nedeljo ob zaključku 
likovne kolonije pripravili še 
nadvse zanimivo razstavo, ki jo 
bodo kmalu ponovili še v 
ljubljanski Mestni galeriji. Za 
prijetno vzdušje je poskrbela 
pianistka Simona Guzej iz Cel-
ja, glavni organizator likovnega 
srečanja Bošjan Rihtar pa je bil 
ob koncu kolonije zadovoljen in 
navdušen, saj je le-ta letos gosti-
la resnično mojstre slikanja in 
kiparjenja, kar je za gorišniško 
občino še posebnega pomena. 

In ker je Anino praznik občine 
Gorišnica, je bilo ob koncu ted-
na še posebej praznično pri cer-
kvi sv. Ane v Dolanah, kjer so v 
soboto že po tradiciji pripravili 
križev pot, na Anino nedeljo pa 
so se tja zgrinjali številni romar-
ji. Od ponedeljka je v občini 
spet vse po starem in vse svoje 
aktivnosti je sedaj ravninsko -
haloška občina usmerila v boljši 
in lepši jutri, kajti tega si prav 
vsi v občini želijo na pragu no-
vega tisočletja. 

Tatjana Mohorko 

Najvišja občinska priz-
nanja v občini Gorišnica 
so letos prejeli: plaketi 
občine dekan dekanije 
Zavrč Emil Drev in upo-
kojena učiteljica ter vneta 
kulturna ustvarjalka Hed-
viga Fric, listini občine pa 
KPD Francka Kozeia Cir-
kulane in uspešno podjet-
|e Žiher z Moškanjcev. 

.\a praznovanje gorišniškega praznika so prišli tudi nekateri 
iipani sosednjih in bližnjih občin na Ptujskem. 

^bitniki najvišjih občinskih priznanj za dobro in uspešno delo 
"a vseh področjih. 

JURSINCI / 4 . GOSPODINJSKI PRAZNIK 

letos vonj po praznikih 
Društvo gospodinj iz Juršinc je preteklo nedeljo kljub nena-
klonjenemu deževnemu vremeno uspešno izpeljalo svoj 4. go-
spodinjski praznik. Gospodinje so tokrat predstavile tradicio-
nalne praznične jedi ter pripravile pester kultumo-zabavni 
program. 

Čeprav se izza temnih oblakov 
nad Juršinci v nedeljo ni in ni 
hotelo pokazati sonce, se tam-
kajšnje gospodnje tudi tokrat 
niso vdale. Praznovati so pričele 
že v dopoldanskih urah. Po poz-
dravnih nagovorih je o napred-
ku gospodinjstva najprej spre-
govorila predsednica Marta To-
plak, nato pa je zbranih o praz-
novanju nasploh govorila dr. 
Cilka Kren iz Maribora. Nadvse 
zanimiva tema je le dopolnjeva-
la razstavo kulinaričnih dobrot 
v lovskem domu, ki so jo juršin-
ske gospodinje letos posvetile 
različnim praznikom v letu. Na 
mizah so se ponujale slastne do-
brote iz časa pred in po božiču, 
vključno s slovesnimi jedmi za 
božič in novo leto. Posebnmo 
mesto so zavzemale jedi za 
mastno nedeljo in pust ter s pi-
sanicami obložene mize jedi za 
veliko noč. Gospodinje pa so se-
veda poskrbele za primerne de-
korativne dodatke, tako, da je 
razstava obiskovalcu dobesedno 
pričarala praznične dni. Juršin-
ske gospodinje so ob svojem 
četrtem prazniku predstavile 
tudi spominsko knjigo društva, 
ki jo je napisala predsednica 
Marta Toplak, pripavile pa tudi 
nadvse zabavni porgram, v kate-
rem so nastopile pevek iz Cir-
kovc, Apač, Smarij pri Jelšah, 
Vitomarcev in Gornje Radgone. 
Svoj program e ob tej priložnos-
ti pripravilo tudi društvo za 
ohranjanje in razvijanje 
dediščine Juršinci. Nadvse za-
bavno pa je bilo v Juršincih tudi 
po uradnem delu, ko so obisko-
valce zabavale še Mlade frajle. 

AK 

Vabljive praznične jedi juršinskih gospodinj na razstavi.. 

...in pogače v prodaji. 

f^HEJELi SMO 
moramo 

močati o 
^^ločenem? 
podpisana Marija Strelec, sem 
^ek za objavo poslala Ptujčanu 
tasilo MO Ptuj. Iz nemi nezna-

razlogov Ptujčan članka v 
J^ji številki ni objavil, zato 

da bo to storil Tednik. 
sy. svet je obravnaval na 

sedmi seji, dne 28. junija 
g^) Poročilo o pripravah na 
Po ptujske obvoznice. 
Jočevalca sta bila župan MO 

' in podžupan Milan Čuček. 
^razprave sem razumela, da se 
(ĵ  d̂a obvoznica zamenja z bese-
^̂ ^Koridor. Eden izmed svetni-
ški^ obrazložil kaj pomeni be-
ti. "koridor. To mi je dalo misli-
Vo^^.^^sikaj. Traso ptujske ob-
i^j ki bi naj potekala od 

Zagrebške ceste ob ptuj-
iezeru do Markovec, je 

potrdil MS v letu 1997 in niislim, 
da bi naš župan moral vztrajati na 
tem, da Ptuj dobi obvoznico ob 
južnem delu jezera. Ta koridor 
bo prizadel MČ Jezero in Breg. 
Pretežni del krajanov MČ Jezero 
je ogoročen nad odločitvijo 
našega župana. Na tem mestu 
moram jasno povedati, da večlet-
ni program izgradnje cestne in-
frastrukture SKD na Ptuju te-
melji na treh točkah: 1. izgradnja 
podvoza, kar se je tudi vu-esničilo, 
2. izgradnja obvoznice mesta Ptu-
ja, 3. izgradnja novega severnega 
mostu preko Drave. 

SKD na Ptuju smo prepričani, 
da si Ptujčani zaslužimo obvozni-
co in severni most, ki bo služil 
Ptujčanom. To sta dva povsem 
ločena projekta. Na seji MS sem 
vprašala župana MO: "Kdo je 
sprejel odločitev o koridorju?" 
Odgovor župana je bil jasen: 
"Poslanci Luci, Vesenjak, Trofe-
nik v parlamentu." Meni, svetnici 
MS Mariji Strelec je povsem ja-
sno, da nimamo o tem kaj 
odločati, če so že odločili naši 

poslanci v Ljubljani. Razumem 
gospoda Vesenjaka, še posebej go-
spoda Trofenika, saj sta oba ure-
dila obvoznico, eden mimo 
Ormoža, drugi mimo Gorišnice, 
samo gospod Luci s svojo idejo o 
koridorju se bo odrekel Ptujski 
obvoznici, ki bi naj potekala po 
južni strani ptujskega jezera. V 
skladu s 35. členom statuta MO 
Ptuj predlagam županu MO Ptuj, 
da skliče zbor občanov v MČ Je-
zero in krajane seznani s proble-
matiko, če se bodo krajani 
odločili za ta koridor, potem bom 
tako tudi glasovala. 
Marija Strelec 

Ugodno prodam lokal 
na dobri lokaciji, cca 
1CX) mP za večnamen-
sko dejavnost. Infomia-
dje na 'S 776-597 od 7. 
do 8. ure zjutr^. 

DESENCI / PRAZNOVALI S O GASILCI 

Qb iubllmlv novo 
tasf lslre ¥9xl la 
v Desencih v destmiški občini so konec tedna s praznovanjem 
70-letnice tamkajšnjega prostovoljnega gasilskega društva 
končale slovesnosti v počastitev letošnjega praznika občine 
Destmik. 

Prvi občinski praznik na 
Destrniku sta letos zaznamovala 
kar dva vidnejša jubileja gasil-
cev. Najprej so praznovali 30. 
obletnico destrniški gasilci, ki 
so ob tej priložnosti namenu 
predali prenovljeni gasilski 
dom, minulo nedeljo pa je bilo 
slovesno še v Desencih. Tam-
kajšnji gasilci so namreč v 
družbi predstavnikov sosednjih 
gasilskih društev in zvez iz do-
mala celotne bivše ptujske 
občine ter gostov, tudi iz so-
sednje Hrvaške, proslavili svoj 
70-letni jubilej. Visoki jubilej so 
obeležili s predajo novega gasil-
skega vozila Peugot boxer. 
Ključe novega gasilskega vozila 
je poveljniku Branku Horvatu 
predal župan Franc Pukšič. Vo-

zilo je blagoslovil destrniški 
župnik Mihael Valdhuber, slo-
vesnosti v Desencih pa se je 
udeležil tudi Stanko Meglič, di-
rektor ptujske uprave za obram-
bo. Nakup vozila, vrednega več 
kot 3 milijone tolarjev, so omo-
gočili občina Destrnik, Mi-
nistrstvo za obrambo Republike 
Slovenije, sredstva pa je prispe-
valo tudi društvo samo. Botri 
vozila, skupaj s prikolico za pre-
voz orodja, so postali Zinka Ko-
sec, Ljubica Krbiš-Rodež, Haiz 
Krbiš-Rodeš, Marija Žampa, 
Srečko Kramberger, Anton Po-
lanec in Igo Smrke. 

Začetki prostovovoljnega ga-
silskega društva Desenci segajo 
v leto 1929. Na pobudo župnika 
Ivana Razbornika ga skupaj s 

somišljeniki ustanovil domačin 
Franc Čeh. Že leto kasneje je 
kraj dobil tudi svoj prvi gasilski 
dom. Leta 1975 pa so v Desen-
cih na novi lokaciji izgradili 
novi gasilski dom, ki pa ga kra-
jani danes uporabljajo tudi za 
kulturne in zabavne prireditve. 
Gasilsko društvo v Desencih je 
^o besedah predsednika Antona 
Žampa, pravo gonilo razvoja 
kraja. V društvu dajejo pouda-
rek na preventivni požarni var-
nosti, s čimer žanjejo lepe uspe-
he. V kraju že 13 let ne pomnijo 
požara, in nadejajo se, da bo po-
dobno na področju požarne var-
nosti tudi v bodoče. Gasilsko 
društvo Desenci danes šteje 114 
članov, od pionirjev do vetera-
nov. Premore šest tekmovalnih 
destin, ki se uspešno preiz-
kušajo na številnih gasilskih te-
komovanjih. Poleg preventiv-
nih aktivnosti pa v društvu 
skrbijo tudi za redno izo-
braževanje članstva. V Desencih 
pa že nastaja tudi zbornik od 
delu gasilcev v preteklih sedmih 
desetletjih, ki ga bodo predsta-
vili proti koncu leta na svojem 
rednem letnem občnem zboru. 
Smelo kot doslej pa si zastavlja-
jo tudi cilje za v naprej. Prvi so 
poleg preventivnih aktivnosti 
usmerjeni v dokončanje garaž 
ob gasilskem domu, drugi v iz-
boraževanje čalnstva, ki ba kot 
povsod drugod tudi na področju 
požarne varnosti ni nikoli pre-
več. 

AK 



gp TOD IN TAM 
KORACICE / 28 . DAN GASILCEV OBČINE O R M O Ž 

Barvili gasilski prapor 
v nedelo , 25. julija so se pred gasilskim domom v Koračicah 
pri Sv. Tomažu zbrali številni predstavniki ormoških prosto-
voUnih gasilskih društev ter skupaj proslavili 28. dan gasilcev 
občine Ormož in 50. letnico PGD Koračice. 

Kljub grožnji z neba, da se bodo 
oblaki odprli so se ob 15. uri orga-
nizatorji odločili, da prireditev 
bo. Navsezadnje pa je voda tista, 
ki gasilcem še kako prav pride. 
Organizacijo vsakoleme tradicio-
nalne prireditve so ormoški gasil-
ci tokrat zaupali PGD Koračice, 
predvsem zaradi njihove okrogle 
oblemice. Slavili so namreč 50 let-
nico ustanovitve. 

Prireditev se je pričela z gasilsko 
koračnico članov Pihalnega orke-
stra Ormož s katero so pozdravili 

množični prihod predstavnikov 
vseh 22-tih PGD Ormoške Gasil-
ske zveze. Sledilo je svečano raz-
vitje novega praporja PGD 
Koračice. Pozdravni nagovor je 
imel predsednik domačega 
društva Janko Vrbančič. Sledil je 
pozdrav predstavnika Krajevne 
skupnosti Mirka Cvetka, ter pred-
sednika gasilske zveze Ormož Mi-
rana Fišerja. Zbrane je pozdravil 
tudi ormoški župan Vili Trofenik, 
ki je bil mdi ^avni boter novo 
razvitega prapora. Sledili so poz-
dravi gostov gasilskih društev iz 

Gorišnice, Ptuja, Ljutomera in 
Lenarta. Na prapor so pripeli 20 
trakov ter 50 zlatih žebljičkov z 
imeni darovalcev. Domači župnik 
Stanko Matjašec je nato prapor 
blagoslovil. Po razvitju in spreje-
mu novega praporja v družbo os-
talih je sledila podelitev odliko-
vanj in praiznanj mnogim članom 
gasilskih društev za celolemo 
uspešno delo. Podeljenih je bilo 
okoli 130 republiških in občin-
skih priznanj. Gasilci praznujejo 
letos poseben jubilej - 130 lemica 
gasilstva na Slovenskem 

Na ogled je bila postavljena mdi 
gasilski telmika s katero razpola-
gajo v PGD Ormoža. Ker prostor 
ni omogočal gasilske povorke oz. 

svečanega mimohoda so tehniko 
razstavili na dvoriščih sosednjih 
hiš, kamor so postavili velike sta-
re gasilske avtomobile ter novejše 
najsodobnejše avtomobile ter os-
tala manjša vozila, ki razpolagajo 
s sodobno gasilsko tehniko in 
opremo. Člani PGD Ormož so 
postavili na ogled mdi vozilo za 
tehnično reševanje na cestah, tako 
imenovane "škarje". Podjetje 

Webo iz Maribora pa je predstavi-
lo svojo opremo za gasilce in de-
monstriralo uporabo dihalnih 
aparatov. Na prireditvi je bilo 
prisotnih tudi pet še živečih čla-
nov pred petdesetimi leti usta-
novljenega PGD Koračice, ki so 
jim posvetili posebno pozornost. 
Marija Kranjc, Vidovič Angela, 
Stanko Magdič, Jože Pevec in Ma-
tija Belšak so prejeli spominska 
d ^ a . Predsednik domačega 
društva je v svojem govoru pouda-

ril ter opisal vlogo vsakega od nji| 
ob ustanovitvi d ^ t v a . Podatfcs, 
bili vzeti iz stare gasilske kronik 
Slavnostnemu ešalonu prosij 
voljnih gasilcev občine Ormož j 
poveljevd poveljnik Gasilske zve 
ze Ivan Vajda. V skladu s 130 
no tradicijo se je prireditev razvi 
v pravo ^ i l s k o veselico. Ob zali 
jučku prireditve so domače gasi] 
ke pripravile za oko prijeten nai 
top v ritmičnem plesu. 

Majda Frii 

Predsednik gasilske zveze Ormož Miran Flšer je v svojem na-
^voni med drugim povedal, da slovensld gasilci praaiujejo 130 
let3iico obstoja Na območju ormoške občine so prostovdijna ga-
silska društva organizirana že več kot 110 let G^ilska organiza-
cija je preživela eno cesarstvo, eno kraljestvo, dve svetovni v<qni 
ter povojno Jugoslavijo. V tem času je oiganizacija, ki združuje 
mlado in staro v duhu humane idej^ poma^ti sočloveku v nes-
reči, zrasla vsebinsko ter se tudi oiganizacijsko okrepila. V tem 
času so gasilci opravi ogromen tehnolog napredek v vrsti in 
stopnji oiH^mljenosti ter taktiki nastopanja zoper ogenj in druge 
ujme. Poudaril je, da gasilstva na Slovenskem niso ustano\^ 
oUastniki temveč ^samezniki, ki so organizacijo tudi finančno 
po<^irali ter se vključevali v njene vrste. 

Zavetnik gasilcev je Sveti Florjan. Leganda pravi, da se je rodil 
Uizu Dunaja ter bil krščen in kiičansko vzgojen. Po nekaj letih 
častniškega dela v rimski vojski je postal v^ja pisarne cesarje-
vega namestnika v rimskem mestu Lavriaku v današnji Zgornji 
Avstriji. V začetku 4. stoletja za časa vladavine cesarja Diokleci-
jana so silovito preganjali ^stjane. Florjana so {»rijeU, ko jim je 
poskušal pomagati pobegniti iz ječe. Ker se ni bil pripravljen o ^ 
povedati svoji veri so ga grcKEOvito mučUi. Okoli vratu so mu nato 
privezali mlinski kamen ter vrgli v reko Enns. Florjana častijo 
kot javnega zavetnika proti požarom šele od 15. stoletja dalje, 
verjetno zato, ker je našel smrt v vodi in z vodo gasimo (^enj. Po-
navadi je up(^bljen kot rimski vojak s sulico in zastavo v roki, 
kako z vodo gasi i^rečo hišo. Utrinek s slovesnosti v Koračicah. Foto: Hozyai 

LENART / SEJA OBČINSKEGA SVETA PO HITREM POSTOPKU 

V bodoie brez mobilnih 
telefonov in vreče krvi 
Lenarški svetniki so torkovo, 6. sejo občinskega sveta in zadnjo pred poletnimi počitnica-
mi, končali v izredno hitrem času. IVajdlje so se ustavili pri točki potrditev sklepov prejšnje 
seje, kjer je skupina poslancev podvomila v sprejem proračuna občine Lenart za letošnje 
leto, sprejetega junya letos, kajti od 22 prisotnih svetnikov je zanj takrat glasovalo le 10. 

Pri točki potrditev sklepov 5. seje občinskega 
sveta se je t ^ o oglasilo kar nekaj svetnikov, zato 
je župan na osnovi poslovnika o delovanju sveta 
podal tudi ustrezno obrazložitev. Nekateri so me-
nili, da je razprava o že sprejetih sklepih le korak 
nazaj, mnogi, najgjasnej^ sta bila D^ko Fras in 
Majda Zlodej, pa so bili mnenja, da bi morala tako 
pomemeben občinski akt potrati večina svetni-
kov. Župan Ivan Vo^in je zato ob koncu razprave 
dodal, da bo sprejetje proračuna in poslovnik, ki 
govori o glasovanju pregledala še statutarna komi-
sija, ki bo o tem mdi obvestila svet. Povejmo še, da 
je razpravi o tej točki vladala precejšnja nediscipli-
na, zato je župan prisotoe večkrat opozarjal na 
obnašanje, prebral pa tudi osnove o obnašanju iz 
pravilnika. Pri točla pobude in vprašanja lenarški 
svemiki tokrat niso imeli ne vpašanj in ne pobud. 
Oglasil se je le svetnik Miroslav Bauman. Kolege v 
sejni dvorani je opozoril na neprimernost uporabe 
mobilnih telefonov v času sestankovanja kakor 
mdi na nedisciplino in izgublajanje časa po nepo-

trebnem Po tej točki je bilo v dvorani manj vroče 
krvi in svemiki so po hitrem postopku sprejeli vse 
predlagane sklepe in predloge. Kot prvega, skupaj 
z amandmaji skupine svemikov, la jih je svetu 
predstavil E)arko Fras, predlog odloka o nadomes-
tilu za uporabo stavbnega zemljišča v občini, do-
polnjeni predlog sklepa o predstavnikih občine v 
svetih javnih zavodov in imenovanju upravnega in 
nadzornega odbora Stanovanjskega sklada občine 
Lenart, l ^ o r tudi program priprave dopolnitev 
prostorskih sestavin srednjeročnega družbenega 
plana občine za obdobje od leta 1986 do leta 19^, 
ki govori o čistilni napravi v Lenartu in tamkjašnji 
industrijski coni. Brez posebnih pomislekov pa so 
lenarški svemiki složno dali soglasje mdi k stamtu 
Javnega zavoda zdravstvenega doma Lenart. Glede 
na potrebe novonastalih občin je bila podana po-
buda za ustanovitev medobčinskega javnega zavo-
da, s čimer je soglašal mdi župan Vogrin ter dodal, 
da razgovori o tem že tečejo. 

AK 

SVETINJE/ 3. MEDNARODNI G ^ S B E N I TABOR 

Ko s e rojeva pesem 
v majhni vasici Svetline, med Jeruzalemskimi griči v stari 
šoli, k i je sicer nekoliko zapuščena, poteka letos že tretji glas-
beni tabor. Tudi letos so prišli glasbenice in glasbeniki iz raz-
ličnih držav; Danske, Belgije, Nizozemske, Irske, Španije, 
Švice, Bosne, Češke, Francke in držav nekdanje Jugoslav^e. 

V tem času raziskujejo ljudske 
pesmi. Letos se posvečajo legen-
dam in življenju svemikov ter lju-
bezenskim ljudskim pesmim. 
Glasbeniki bodo muzicirali in 
ustvarjali v tem okolju štirinajst 
dni tako kot lani bodo na koncu 
izdali zgoščenko. Mednarodni 
glasbeni tabor v prvi vrsti pomeni 
ohranjevanje kiitiune d^šč ine 
in spodbujanje prostovoljnega 
dela, prostovoljci pa imajo pri-
ložnost, da da spoznajo mdi dnige 
širin^ ki jih prinaša glasba. O 
glasbi namreč lahko govorimo 
tudi kot metodi mirnega reševan-
ja konfliktov ali kot metodi za 
animacijo ljudi s posebnimi po-
trebami ali metodo za s^dbujan-
je socialne bližine med ljudmi, saj 
že od leta 1997 sodelujejo mdi z 
mednarodnim društvom MOST, 
v katerem sodelujejo prostovoljci. 

Tako kot lansko leto bodo tudi 
letos skupaj z odborom za obno-
vo gradu v Domavi pripravili 
zaključni koncert, ki bo danes 
ob 20. uri v baročni dvorani gra-
du v Domavi. 

MS 
V snemalnem študiju v Svetinjah nastajajo svojevrstne 
priredbe ljudskih pesmi, ki jih bodo izdali na zgoščenki. 

PFUJ / Z ZDRAVKOM GERŽINO O LETOŠNJEM IZBORU ZA 
MISS SLOVENIJE 

NovajpHložnost z« 
ptuiska cTelrlefa 

Letošnje priprave za izbor miss Slovenije za miss sveta so se 
pričele že takoj po novem letu, je povedal lastnik licence 
Zdravko Geržina. Sklenili so dogovore z medijskimi in drugi-
mi sponzoiji, objavili razpise za udeležbo na posameznih re-
gionalnih izborih. Danes bodo izbirali miss Gorenjske, v pe-
tek, 6. avgusta pa bo regionalni izbor v Ptuju pred Mestno 
hišo, na katerem bodo izbrali letošnjo miss Štajerske. Zadnji 
tak izbor je bil v Ptuju leta 1996, na katerem je bila kasnejša 
miss Slovenije Alenka Vindiš izbrana na prvo spremljevalko. 
Zmagala je Tatjana Tutan iz Velenja. 

Dosedanji letošnji regionalni iz-
bori so pokazali, da se prijavlja vse 
več deldet, ki so na takšna tekmo-
vanja tudi m n o p bolj pripravlje-
na kot v prejšnjih letih. Zelo pa je 
tudi razveseljivo, da se povečuje 
izobrazbena raven prijavljenih 
kandidatk, vedno več je študentk, 
skoraj že polovica. 

Polfinalno tekmovanje, na kate-
rem bodo izbrali 12 finalistk, bo 
konec avgusta. Veliki finale pa 11. 
septembra v Cankarjevem domu v 
Ljubljani. Sestavljen bo iz treh iz-
hodov, v četrtem pa bodo razglasi-
li najlepše. 

Te čakajo lepe nagrade, miss 
Slovenije pa avto Peugeot, kom-
plema oprema za svetovno tekmo-
vanje, ki jo bo izbrana miss po 
tekmovanju zadržala, in udeležba 
na svetovnem izboru novembra 
na Sejšelih. 

"Napovedi za svetovno tekmo-
vanje so zelo nehvaležne, mi se 
trudimo, da izbrano kandidatko 
kar najlHjlje pripravimo in opre-
mimo, po potrebi zagotovimo tudi 
dodamo izobrazbo. Tudi oprema 
je vsako leto na svetovni ravni, 
potem pa čakamo, veliko pa je od-
visno od sreče, da slovensko miss 
opazijo med okrog 90 najlepšimi 
dekleti s celega sveta," je o dose-
danjem poteku letošnjega izbora 
za miss Slovenije za miss sveta po-
vedal lastnik licence Zdravko 
Geržina. 

Priložnost se letos znova ponuja 
mdi pmjskim dekletom, ki so 
zadnja leta močno mešale štrene 
dekletom iz drugih krajev Slove-
nije. Tudi malo statistike, ki jo 
bomo navedli, naj bo spodbuda 
dekletom, da se prijavijo. Leta 
19% smo imeli tri polfinalistke 
tekmovanja miss Slovenije: Bar-
baro Cenčič, Gordano Ogrizek in 
Alenko Vindiš. V finale sta se uvr-
stili dve: zmagala je Alenka Vin-
diš, Barbara Cenčič pa je bila 
četrta. 

V lem 1997 so bile Ptujčanke 
prav tako dobro uvrščene. V polfi-
nale so se uvrstile Darja Koren, 
Tamara Radolič (Kidričevo) in 
Suzana Toplak. Finalistki sta bili 
Darja Koren in Suzana Toplak, 
na koncu je bila Darja Koren peta 
med šestimi superfinalistkami. 

Lansko leto smo Pmjčani znova 
slavili v velikem slogu. V polfina-
lu smo imeli znova tri dekleta: 
Manjo Gojkovič, Majo Lešnik in 
Mišo Novak. Finalistki sta bili 
Manja Gojkovič in Miša Novak, 
ki je postala miss Slovenije za leto 
1998. 

K vsem tem uspehom pa je p 
trebno prišteti še naslova kralji 
Slovenije in miss Hawaiin Trop 
Barbare Cenčič ter tudi njel 
drugo mesto za naslov najleji 
Slovenke in nekatere druge z i 
gionalnih tekmovanj. Lansko Is 
sta bih finalistki tekmovanja; 
najlepšo Slovensko Gorda 
O ^ z e k in Maja Lešnik, na koo 
je bila Gordana Ogrizek tretja 
se je uspešno udeležila mdi te 
movanja za miss Eurocity 
Varaždinu ob koncu lanskfl 
let^ kjer so nastopale lepotic^ 
naj stih držav. Gordani je pr ip 
naslov miss fotogeničnosti. 

Kandidatke za izbor miss SI«" 
nije morajo biti visoke najn^ 
165 cm, stare med 17 in 241' 
skladne ^stave, komunikatî  
in sin^atičnega obraza. 

Za pogumne danes objavlĵ  
tudi prijavnico, ki jo izpoln)̂  
pošljite na naslov: Age^ 
Geržina-Videoton, p.p. 84,. 
Maribor, dodame informacil̂  
dobite po telefonu (062) 300 - J 
40. Izpolnjeno prijavnico 
pošljete mdi na Tednik, Raî  
ulica 6,2250 Ptuj. 

A 

Zdravko Geržina: "Deklfi 
prihajajo na tekmovanja vi 
bolj pripravljena, povečt^ 
pa se tudi izobrazbena n 
ven." Foto: Črtomir Goznil 

POPRAVEK 
Ko smo v prejšnjem Tedniku 

poročali o zadnji seji sveta 
občine Markovci, kjer so obrav-
navali in sprejeli več pomemb-
nih odlokov, smo med drugim 
zapisali, da so opravili tudi 
menjavo Člana nadzornega od-
bora. Dosedanjega člana Marja-
na Strelca so razrešili zaradi 
neatdružljivosti sodniške funk-
cije s funkcijo v občinski upra-
vi. Na njegovo mesto je bil 
predlagan kandidat Franc 
Simenko, ki pa ni prejel potreb-
nega števila glasov članov sveta, 
kot smo pomotoma zapisali. Po 
krajši raj^ravi in novem pred-
logu so za namreč za članico 
nadzornega odbora imenovali 
LJUDMILO LIPONIK 12 
Markovcev 23 a. 

-OM 

OPRAVIČILO 
v prešnji številki nam je je v ses-

tavku Poučno in zabavno ponagajal 
tiskarski škrat. Kolonijo na Duhu v 
ostrem vrhu, ki se je udeležilo 19 
otrok je vodila Danila Jurgec iz Cen-
tra za socialno delo Ptuj. Za napako 
se iskreno opravičujemo. 

P r i j a v n i c a za n a s t o p n a i z L o r u m i s s Šta jersk i 

Ime in pr i imek: 

T o č e n naslov: 

T e l e f o n : 
Višina: Konfekcijska številka: ' 
Številka čevljev: Datimi rojstva: 









KIDRIČEVO / SCHMIDT SIVILJSTVO 

V Štirih letih poveiali število zaposlenih na 771 
v hčerinskem podjetju znane švicarske firme Schmidt Šivilj-
stvo Kidričevo, so leta 1995 pričeli s proizvodnjo v majhni 
dvorani s 25 zaposlenimi. Dobra poslovna usmeritev, delo za 
znanega kupca in predvsem kvalitetno opravljeno delo, so 
dobra 4 leta pozneje dvignili in razširili razvoj podjetja na 
izredno visoko stopnjo. Lani so zgradili sodobno Upravno zgra-
dbo, letos pa še veliko in moderno opremljeno 1.500 kvadra-
tnih metrov veliko proizvodno halo s skladišči, s čimer zagota-
vljajo delo že 771 zapsolenim. To jih v občini Kidričevo po štev-
ilu zaposlenih uvršča na drugo mesto, takoj za Talumom. Več 
kot dober razlog za pogovor z direktorjem, Bojanom Vaudo. 

Kaj je pravzaprav vplivalo na 
vašo odločitev, da ste v proiz-
vodnjo v Kidričevem vložili 
toliko sredstev? 

Želja po vlaganju v proizvodnjo 
v Sloveniji se je porodila v 
matični firmi v Švici, kjer so po 
obsežnih raziskavah v svoji 
razvojni viziji uvideli, da je 
Slovenija tista dežela, kjer ljudje 
delajo z odgovornostjo do 
opravljenega. In ker se je po 
prvih poiskusih proizvodnje v 
Kidričevem leta 1995 to tudi 
dokazalo, smo se odločili tudi za 
večje vlaganje. Tako kot ste 
povedali smo že lani zgradili 
moderno upravno zgradbo, saj 
smo do tedaj delali v 
neprimernih in utesnjenih 
prostorih. V letošnjem letu pa 
smo zgradili še 1.500 kvadratnih 
metrov veliko proizvodno halo, 
kamor smo preselili enoto 

prirezovalnice, z modernimi 
računalniško vodenimi stroji za 
razrez penastih materialov in 
blaga. Ta trenutek zaposlujemo 
že 771 ljudi, predvsem delavk, saj 
nas je med njimi le 40 moških. 

Ste ohranili pred 4 leti 
začeto proizvodnjo avtomobil-
ske galanterije in notranje 
opreme? 

Zagotovo, saj od vsega začetka 
uspešno sodelujemo s podjetjem 
Audi. In to sodelovanje smo z 
uvedbo novih strojev poglobili 
tudi z izdelavo notranje opreme 
in sedežnih prevlek za Audi TT, 
ki je velik hit letošnjega leta. In 
resnično sem vesel, ker 
proizvodnja teče zelo dobro in 
tudi kvalitetno. Zelo velike 
količine originalnih garnitur za 
prvo vgradnjo izdelujemo, 
trenutno jih izdelamo dnevno od 
650 do 700. In to zagotovo daje 

vedeti, da smo eden glavnih 
dobaviteljev za podjetje Audi. 
Poleg tega šivamo originalne 
avtomobilske garniture tudi za 
podjetje Porsche, nekaj majnših 
količin pa prek podjetja Prevent 
dobavljamo tudi za podjetje VW. 

Sodelujete pa tudi z nekate-
rimi firmami iz Madžarske in 
Hrvaške? 

Da, na Madžarskem je podjetje, 
ki dobavlja podjetju Audi končno 
izdelan sedež, zato z njimi zelo 
dosti in uspešno kontaktiramo. 

Na hrvaškem pa želimo 
sodelovati z nekaterimi 
šivalnicami v kontekstu z 
izdelavo drugih modelov. 

Morda se tudi zaradi tega 
razširjajo govorice, da želite 
proizvodnjo iz Kidričevega 
seliti na Madžarsko ali na 
Hrvaško; so to samo govorice? 

Da to so morda celo zlonamerne 
govorice, ki bi lahko nastale tudi 
s strani konkurence. Dejstvo pa 
je, da podjetje, ki je v proizvodnjo 
vložilo zelo veliko denarja, kot 
smo to storili mi v Kidričevem, 

ni zainteresirano za kakršnokoli 
selitev proizvodnje. Po štirih 
letih delovanja smo si z veliko 
truda ustvarili renome in 
stabilno podlago za nadaljni 
razvoj. Zato je kakršna koli 
selitev nerealna. 

Kakšen je vaš pogled naprej, 
ali so cilji dovolj drzni in 
optimistični? 

Vedno je treba iskati nove 

rešitve in razvijati nekaj novegj 
Tega se dobro zavedamo, zato 
nenehno počne.nao. In zaradi teg, 
pridobivamo nove in nove kupĉ  
V zelo konkretnih razgovoriij 
smo s podjetjema Volvo 
Mercedes, saj je naš cilj, da bj 
proizvodnjo širili še naprej. 
pa smo na tej lokaciji prostorska 
omejeni, zato pričakujem^ 
pomoč občine Kidričevo pfj 
iskanju primerne lokacije, ki bo 
zagotavljala več prostora. Na vsat 
način je naš razvoj odvisen tudi 
od pomoči občine. Od tega 
odvisno, ali se bomo lahko širilj 
na območju Kidričevega, ajj 
bomo za to morali poiskati 
podobne lokacije v širšeu 
območju Dravskega polja. 

Zaenkrat pa 771. zaposleniit 
v vašem podjetju verjetno ni 
treba skrbeti za svojo usodo, 
za svoja delovna mesta? 

Zagotovo ne. V začetku leta snjo 
zaposlovali okoli 730 delavcev, 
sedaj jih imamo že 771, v glav. 
nem žensk. Glede na zagoto 
vljena naročila s katerimi se laii-
ko pohvalimo nam vsaj za sedaj 
ni treba skrbeti ne za obseg dela 
in ne za obseg števila zaposlenih, 

M.Ozmec 

Mlad in uspešen man-
ager Bojan Vauda, 
direktor podjetja Schm-
idt šiviljstvo Kidričevo. 

Večinski del kolektiva sestavljajo ženske, saj je 
med 771 zaposlenimi le 40 moških. 

Foto: M.Ozmec 

AVSTRIJA / OBISK V ZAMREZENE SOSEDOVE SADOVNJAKE 

Krepi se potreba po 
strokovnosti in družabnosti 
Društvo vinogradnikov in sadjarjev Osrednje Slovenske gorice, 
še nima posebno dolge tradicije obstoja in delovanja, 
ustanovljeno je bilo januarja 1997 leta, pa se vendar lahko 
ponaša s plodno opravljenim programom društvenega dela na 
področju strokovnega usposabljanja svojega članstva. 

V poltretjem letu je bilo izve-
denih precej strokovnih preda-
vanj izkušenih strokovnjakov iz 
področja sadjarstva, vinogradni-
štva in vinarstva o negi in varstvu 
v vinogradih in sadovnjakih. 
Posebno pomembna je vloga 
društva pri usposabljanju in 
usmerjanju vinogradnikov na 
področju domače nege in šolanja 
vin. Na doslej treh ocenjevanjih 
vin so se člani imeli priložnost 
spoznati in preizkusiti, kako 
pridelati dobro vino, kam se 
njihova vina po kakovosti lahko 
uvrščajo, kar je zanesljiva pot 
kulturnejšo porabo in večjo tr-
žnost. Pomemben del društvene 
aktivnsoti so strokovne ekskur-
zije. Prevladalo je spoznanje, da 
so od časa do čas na svojem pod-
ročju delovanja moraš preveriti, 
kaj si dosegel, pri čem zaostajaš 
in kako to počno drugi. Društvo 
vinogradnikov in sadjarjev Osre-
dnje Slovenske gorice si je v svoj 
program zastavilo vsako leto 
organizirati strokovno tkskurzijo 

in se napotiti k sosedom v druge 
kraje ter se prepričati, kaj in kako 
počno na področju stroke, mimo-
grede pa si članstvo tako širi 
obzorje s pomočjo tamkajšnjih 
kulturnih in drugih značilnosti. 
Po uspeli ekskurziji pred dvema 
letoma k vinogradnikom v 
Goriška Brda, lansko leto v Belo 
Krajino, je v letošnjem začetku 
julija pot veljala našim sosedom 
na Južno Štajersko v Avstriji. Cilj 
potovanja in največ pozornosti je 
veljal ogledu Štajerske jabolčne 
ceste. Pokrajino med kraji 
Gleisdorf - Kaindorf - Stuben-
berg in Weiz na Južnem Štajer-
skem, oddaljeno okrog 40 km 
vzhodno od deležnega mesta 
Graz, povezuje 25 km dolga 
simbolično poimenovana Štajer-
ska jabolčna cesta. Pokrajina, ki 
je po relijefu, padavinah, tempe-
raturi in drugih naravnih značil-
nostih povsem podobna našim 
Slovenskim goricam, je skrbno 
urejena in zasajena s sadovnjaki. 
Po Štajerski jabolčni cesit nas je 

vodil in predstavil tamkajšnjo 
sajdarstvo, prijazni gospod 
Zohrer, župan občine Puch in 
posestnik 9 ha jabolčnega nasada. 
Najugodnejše lege, primerne za 
sajdarstvo, so posajene z jabla-
nami, ki jih je v intenzivnih 
nasadih okrog 1200 ha. Kot drugi 
tamkajšnji sadjar ima tudi naš 
gostitelj vzorno obdelane in 
negovane jabolčne nasade, ureje-
ne po enotni sodobni sadni tehn-
ologiji in do potankosti izpeljano 
tržnost svojih pridelkov in 
proizvodov. Prvorazredna jabol-
ka skladišči in proda prek 
centralne hladilnice in skladišča 
v Puchu, drugorazredno sadje pa 
predela v jabolčni šampanjec, 
sadno vino, sokove, najrazličejša 
žganja in vnovčuje v turistično 
skrbno urejenem sadnem butiku. 
Pokrajina je podobno kot naše 
Slovenske gorice, izpostavljena 
pogostim neurjem in toči. Preiz-
kusili so več načinov obrambe 
pred točo. vendar se jim je najbolj 
obneslo zavarovanje nasadov z 
razpetimi mrežami. Kar preko 80 
odstotkov nasadov je že tako 
prepeletenih z mrežami, ki sicer 
predstavljajo precejšen investi-

cijski vložek, vendar se vsled nji-
hove najmanj 15 letne trpežnosti 
in zanesljivega varovanja pridel-
ka, to izplača. Jabolčno cesto smo 
zapuščali z nekoliko grenkim 
priokusom, da so nas sosedje avs-
trijci v razvoju sadjarstva po 
strokovnosti, agrotehniki in 
organizaciji toliko prehiteli, da se 
po njih lahko samo zgledujemo, 
dohiteti pa jih več ne bo mogoče. 
Po ogledu Herbersteinove- graš-
čine, muzeja, živalskega in cvetli-
čnega vrta v Stubenbergu, smo se 
seznanili s tamkajšnjimi kultur-
nozgodovinskimi značilnostmi, 
ki imajo vsled nekdanjega gospo-
stva in veleposesti nekaj podob-
nosti z našo zgodovino. Sledila je 
pot po Južno Štajerski vinski ces-
ti, skozi Steintal, z vinsko poku-
šnjo tamkajšnjih vin v kletarstvu 
Kolleritsch. Koristno in stroko-
vno zanimivo sadjarsko in vino-
gradniško potovanje, ki ga je 
izbral in organiziral predsednik 
društva ing. Andrej Rebernišek, 
pa je bilo v prijetnem razpolože-
nju zaključeno med Slovenskimi 
vinogradi v Taverni v Svetinju. 

Miran Glušič 

V sadonosniku z mre'ami zavarovanim pred točo. 
Foto: Andrej Polanec 
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pRAKSL / P O N O V N A POSTAVITEV KAPELE 

p/oz ne bo vet ogrožal 
kapele sv, Ane 
y nedeljo 25. julija dopoldan je v Drakšlu pri Veliki Nedelji 
potekala slovesnost ob blagoslovitvi ponovno postavljene 
l̂ apele Svete Ane. Pred leti je kapelo, ki je bila zaščitena kot 
panoramski kulturni spomenik poškodoval zemeljski plaz. 
lier se je ni dalo popraviti, so se lastniki, vaščani, in občina 
Ormo' odločili, da kapelo porušijo ter nekaj metrov stran 
postavijo novo, ki bo popolna kopija stare. 

predsednik sveta krajevne skup-
flosti Velika Nedelja Ivan Hržič 
nam je povedal, da so gradbena 
dela potekala pod strokovnim 
nadzorom Zavoda za varstvo 
naravne in kulturne dediščine. 
Originalno kapelo je leta 1913 dal 
postaviti duhovnik Jože Kraj ne 
imenovan Krizoston v spomin 
svoji umrli materi. Da je to deja-
nje lahko uresničil je po materini 
smrti izstopil iz redovniškega 
reda frančiškanov, ki jim pravila 
velevajo, da ne smejo imeti oseb-
nega premoženja. Z dediščino po 
materi, ki je nesrečno utonila je 
dal postaviti kapelo, v kateri je 
častil spomin nanjo. 
Gradbena dela so bila zelo zah-

tevna in prevelik zalogaj za 
lastnike kapele. Zato so ustanovili 
iniciativni gradbeni odbor, ki si je 
zadal nalogo, da postavi popolno 
kopijo stare kapele nekaj metrov 
od originalne lokacije na obmo-
čju, ki bo varno pred plazom. 
Izgradnja kapele je stala po oceni 
Ivana Hržiča blizu 5 milijonov 
tolarjev. Finančna sredstva so 
prispevali občina Ormož, Opek-
arna Ormož, Komunalno podjetje 
in drugi sponzorji. Velik delež pa 
so prispevali tudi lastniki dose-
danje kapele. Tudi krajani so 
zbirali prostovoljne prispevke. 
Ormoški župan Vili Trofenik je 
povedal, da občina že nekaj let 
razpisuje natečaj za sofinancira-
nje obnove kulturnih spomeni-
Vov, ki so v zasebni lasti. Vsako 
ko je v ta namen na razpolago iz 
občinskega proračuna milijon do 
milijon in pol tolarjev. Tudi 
kapela sv. Ane je v privatni lasti 
in je razglašena za panoramski 
kulturni spomenik. Zato so odob-
rili lastnikom 650.000 tolarjev v 
lanskem letu. V letošnjem letu 
razpis še ni zaključen zato znesek 
še ni znan. 
V na novo postavljeno kapelo je 

bila prenešena notranja oprema 
stare, pa tudi kovinska okna, 
kropilnik in spominska plošča. 
Na novo pa so izdelali oltarno 
mizo, kamor so bile prenešene 
tudi svetniške relikvije. V času 
druge svetovne vojne je kapela 
služila tudi kot farna cerkev, kajti 
takratnega velikonedeljskega 
župnika Gregorja Cerarja so 
okupatorji izselili. Zato je takrat 
Upokojeni duhovnik Jože Krajnc 
kar v kapeli opravljal svete maše, 
krstne obrede in poroke. Bil je 
namreč že precej v letih in do 
farne cerkve je bilo daleč. 
Na nedeljski prireditvi blago-

slovitve kapele je razen predsed-
nika sveta krajevne skupnosti 
yelika Nedelja Ivana Hržiča 
številne zbrane pozdravil tudi 

ormoški župan in poslanec v 
državnem zboru, predvsem pa 
eden izmed domačinov Vili 
Trofenik. Zahvalil se je vsem, ki 
so pomagali ponovno postaviti 
kapelo kot odraz vere, zahvale, 
spoštovanja in dobrih medčlo-
veških odnosov. Kljub temu, da je 
občina Ormož prispevala znaten 
del finančnih sredstev, brez 
nesebične pomoči posameznikov 
kapela ne bi bila predana namenu. 
Blagoslovitev je opravil redovnik 
križniškega reda in 17 let 
priljubljen velikonedeljski 

župnik pater Bogomir Kocjan, ki 
je po izvolitvi za priorja odšel v 
Ljubljano. Kljub visoki starosti 
in bolezni se rad vrača v te lepe 
kraje. Skupaj s sedanjim 
velikonedeljskim župnikom ter 
priorjem križniškega reda za 
Slovenijo Albinom Znidaričem, 
je opravil tudi sveto mašo. Dejal 
je, da je Slovenija dežela kapelic 

in križev ob poti. Tudi kapela Sv. 
Ane, živ spomenik na stičišču poti 
je znak vere, upanja, dobrote ter 
ljubezni do matere. Priznanje in 
zahvalo je izrazil vsem, ki so 
pomagali pri obnovi. 

Kapela je na privatnem zemlji-

šču in v privatni lasti Alojzije 
Marin ter njenih hčera Darinke 
Petek in Ljubice Zamuda. Slednji 
sta se s spominskimi darili 
zahvalili za pomoč pri izgradnji 
kapele ormoškemu županu Viliju 
Trofeniku, predsedniku sveta KS 
Ivanu Hržču, članu gradbenega 
odbora Antonu Pevcu, gradbene-
mu podjetju Holermus iz Ormoža 
ter Vekoslavu Zlatniku, mojstru, 
ki je po vzoru stare kapele izdelal 
fasado nove. 

Po končanem obredu so številni 
domačini in gostje nadaljevali s 
prijateljskim srečanjem vseh ljudi 
dobre volje, kot so ga poimenovali 
organizatorji, vaščani Drakšla. Na 
posebno željo župana so točili 
tudi medico in medeno vino. 

Po vzoru starih navad, ob obno-
vitvenih delih na sakralnih obje-
ktih so tudi tokrat pripravili spo-
minsko listino z vsemi podatki o 
času, v katerem je bila obnova 
opravljena ter obnovitvenih delih 
samih. Shranjena bo v oltarni 
mizi ob relikvijah. 

Listina se zaključuje z beseda-
mi: Vsi zbrani se zahvaljujemo 
Bogu in vsem, ki so ta dogodek 
omogočili s prošnjo patroni tega 
objekta, SV. ANA prosi za nas! 

Majda Fridl 

Od plazu prizadeta originalna 
kapela Sv. Ane. 

Na novo postavljena kopija stare kapele. 

Ana je s svojim možem, 
starejšim duhovnikom Joa-
himom živela v Jeruzalemu. 
Po dvajsetih letih zakona sta 
bila še vedno brez potomcev. 
Nekoč pa se je možu pri delu 
na polju prikazal angel in mu 
napovedal rojstvo otroka. 
Angel se je prikazal tudi Ani, 
ki je kmalu zatem res rodila 
hčerko Marijo, ki je postala 
Jezusova mati. Sveta Ana je 
zavetnica mater, vdov, 
gospodinj, delavk, rudarjev, 
tkalcev, mlinarjev, vrvarjev, 
krojačev itd. K njej se 
obračajo verniki, kadar 
prosijo za srečen zakon, za 
otroke, za srečen porod, pa 
tudi kadar prosijo za dež ter 
iščejo izgubljene predmete. 
Anino češčenje je doseglo 
svoj vrhunec v 15. in 16. 
stoletju. V mnogih deželah 
so nekoč obstajale Anine 
bože poti. Na Slovenskem je 
Sv. Ani posvečenih nad 
sedemdeset cerkva, imamo 
pa tudi več božjih poti v 
njeno čast. Ana je pogosto 
upodobljena kot matrona s 
pokrivalom na glavi, pogosto 
v družbi z Marijo, malim 
Jezusom ter možem 
Joahimom. 

SEVERNA KAROLINA / 10. SPECIALNA OLIMPIADA 

Slovenski tekmovahi so 
dosegli lepe rezultate 

Desete letne svetovne igre specialne olimpiade so potekale od 
26. junija do 4. julija v Severni Karolini, v Združenih državah 
Amerike pod zelo zgovornim in aktualnim motom: vse je stvar 
odnosa, pogleda, stališča. To bi izraženo v kratkem bistvu 
pomenilo: če vidimo motnjo v duševnem razvoju kot problem, 
je to stvar našega odnosa, stališča, pogleda, predsodka. 

Ameriški mediji so igre propagi-
rali kot največji športni dogodek 
na svetu v letu 1999. In v marsi-
čem so te igre to res bile. Udele-
žilo se jih je skoraj 8 tisoč šport-
nikov iz 152 držav in vseh konti-
nentov sveta, igre je organiziralo 
in izvedlo več kot 38 tisoč profesi-
onalcev in volnterjev. Otvoritveni 
slovesnosti, ki je bila izvedena z 
vsem ameriškim bliščem Steviem 
Wanderjem, Bon Jovijem in 
Arnoldom Schwarcenegerjem je 
prisostvovalo več kot 50 tisoč 
gledalcev, prav tako na zaključni 
slovesnosti, ki je bila ob najve-
čjem prazniku - dnevu neodvi-
snosti Združenih držav Amerike. 

Specialno olimpijski športniki 
so 8 dni tekmovali v 19 športnih 
disciplinah, vključno s tako 
zahtevnimi in atraktivnimi, kot 
so maraton, peteroboj in plavanje 
na 1500 metrov. 

Slovenska ekipa, ki je bila 
izbrana na osnovi rezultaov na 
domačih tekmovanjih, je štela 24 
tekmovalcev, poleg tega pa še 8 
trenerjev in 2 delegata. 

Iz zavoda dr. Marijana Borštn-
arja Dornava je sodelovala ekipa, 
ki sta jo sestavljala Janez Pernek 
in Milan Fašing ter spremljevalka 
Rosanda Kneževič. 

Slovenska ekipa je tekmovala v 
petih športnih panogah; atletiki, 
plavanju, kolesarstvu, namiznem 
tenisu in nogometu, in osvojila 24 
medalj. 

Tekmovalca iz Dornave sta 
dosegla naslednje uspehe; Milan 
Fašing je osvojil zlato v teku na 
200 metrov in 4 krat 400 metrov, 
peto mesto 4 krat 100 metrov in 
šesto mesto v teku na 400 metrov. 
Janez Pernek je dosegel zlato v 
teku 4 krat 400 metrov v štafeti, 
srebrno medaljo si je pritekel v 
teku na 100 metrov, četrto mesto 
v metanju krogle in peto mesto v 
teku 4 krat 100 metrov. Naslednje 
veliko druženje specialnih 
olimpijcev iz celega sveta bodo 
zimske svetovne igre specialne 
olimpiade v Anhoragu na Aljaski, 
marca 2001.leta. 

M. Slodnjak 

Ekipa iz Zavoda dr. Marijana Borštnarja: tekmovalca Milan Fašing In Janez Pernek ter trenerka 
Rosanda Kneževič. 



Info - glasbene novice! 

Info - kviz 
Gotovo veste, kdo je na sliki. Izrežite glasovnico, vpišite odgovor, 
in če vam bo sreča naklonjena, vam bodo v prodajalni Tehnika 
Emone Merkurja Ruj podarili zgoščenko. 
Da je bila pred štlrln^stiml dnevi na fotografiji Madonna, je ugo-
tovila tudi Mojca Černivec, Vintarovci 49/a, Destnik. Čestitamo! 
Odgovore na današnje vprašanje pošljite (ali prinesite) na: Ured-
ništvo Tednika, p.p. 95, 2250 Ruj. Rok: četrtek, 05. avgust. 

Reševalec: 

Naslov: 

Ime skupine: 

Pevec, pevka ali skupina so 
stalno v ospredju, ko slišimo 
kakšno dobro pesem. Za vsa-
kim izvajalcem pa navadno 
stoji vleko število ljudi, ki na 
najboljši način poskrbi, da Iz 
neznanega glasbenika naredi 
zvezdo svetovnega formata. 

Britanski pevec CLIFF Rl-
CHARD se je rodil 14. okrobra 
leta 1940 In njegovo pravo ime 
je Harry Roger Webb. Gospod 
RICHARD prepeva značilno po-
pevko THE MIRACLE (****) iz 
lanskega albuma z naslovom 
Real as I wanna be. 

CHRISISAAK je bil zaradi svoje-
ga erotičnega videza In glasa 
nekaj časa tudi rezervni Elvis 
Presley, vendar je prav zaslovel 
le s čudovito balado VVicked 
Game. CHRIS je s svojo 
spremljevalno skupino odigral 
in zapel preveč grobo ročk pe-
sem BABY DID A BAD BAD 
THING (***). To pesem pa bos-
te lahko slišali v razopitnem fil-
mu Eyes Wide Shot, v katerem 
svoje telo kažeta Tom Cruise in 
Nicole Kidman ter ga je režiral 
preminuli mojster Stanley Ku-
bick. 

Ameriška pevka JEWEL prihaja 
iz Aljaske - toraj iz najbolj sever-
ne zvedne države ZDA in je do 
sedaj posnela dva fantastična 
albuma z naslovom Pieces of 
you in Špirit. Akustična kitara in 
otožen vokal sta zaščitna znaka 
pevke JEVVEL tudi v novi baladi 
JUPITER (****), v kateri prevla-
dujeta glasbena pristnost in 
iskrenost. 

MARY J.BLIGE je v ZDA super 
soul zvezda in letos je pevka v 
duetu z Georgeom Michaelom 
že blestela v težki skladbi As. 
Odlična pevka promovira 
zahtevno soul melodijo skladbe 
ALLTHAT I CAN SAY (****), ki 
jo je napisala, uglasbila in pro-
ducirala vedno bolj priznana 
pevka Lauryn Hill. 

Britanski "pretepač" MARK 
MORRISON je že lep čas v za-
poru, prav tako pa je že minil 
lep čas od njegovega super 
uspešnega singla Return of the 
Mack. MARK tokrat poje v duetu 
z britanskim r & b pevcem CON-
NER REEVES-om hitrejšo funky 
ter r & b pesem BEST FRIEND 
(***), katero je napisal Git Scott 
Heron. 

Britanski studijski hip-hop pro-
jekt LFO sestavljata Mark Bell in 
Jaz Varby. Ime LFO si velja za-
pomniti, saj izdajata atraktiven 
poletni hip-hop komad SUM-
MER GIRLS r****) in v njem je 
tudi nekaj provokativnih izjav, 
kot je na primer - New Kids on 
the Black have a band of hits, 
Chines food makes me sick! 

DJ Tom Rovvlands in DJ Ed Si-
mons stojita za projekti skupine 
CHEMICAL BROTHERS, ki še 
vztraja na evropski lestvici s ko-
madom Hey Boy, Hey Girl. Veli-
ka studijsak mojstra izdajata mi-
nimalistično zamišljen break 
beat projekt imenovan LET 
FOREVER BE (***) in v tem ko-
madu vokalno sodelujeta Neel 
in Liam Gallangher iz skupine 
Oasis. 

PHATS & SMALL sta letos nare-
dila eno izmed plesnih himn leta 
z naslovom Turn Around. DJ-a, 
producenta in studijska mojstra 
predstavljata novo plesno temo 
s pospešenim ritmom v komadu 
FEEL GGOD (****), kateri bo 
imel na single plošči remikse 
Rhythm Mastersa, Chris & Ja-
mesa in Mind Crimea. 

Danska manekenka in pevka 
VVHIGFIELD je zaslovela s hitom 
Saturday Night. VVHIGFIELD je 
na zabaven način priredila klasi-
ko BE MY BABY (****), ki jo 
spremljajo preprosti disco ritmi. 

Julij je mesec dopustov, tako da 
vam lahko opišem le malo novih 
albumov, ki vas bodo pritegnili 
k nakupu. Najbolj privlačne 
počitniške zgoščenke pa so: 
Blues - ERIC CLAPTON, Astro 
Lounge - SMASH MOUTH, The 
Best ogf - NEIL SEDAKA, Fee-
ling Strangely fine - SEMISO-
NIC, Ifs Real - K-CI & JOJO, Big 
Daddy - SOUNDTRACK, Signifi-
cant Ofier - LIMP BIZKIT, VH1, 
Presents Live & More Encore -
DONNA SUMMER, Uve in texas 
- LYLE |!OVETT, Running VVith 
Scissors - VVEIRD AL YANKO-
VIC, Nothing Safe - ALICE IN 
CHAINS, Classics in the Key G. 
- KENNY G. Portrait - CELUTS, 
Movin Melodies - ATB, VVrittin-
g's on the VVall - DESTINY'S 
CHILD. 

David Breznik 

POPULARNIH 10 
1. Mambo No. 5 

- LOU BEGA 

2. My Love is Your 

Love 

-WHITNEY HOUSTON 

3. Wjld Wlld West 

- WILL SMITH & DRU 

HILL&KOOLMOE DEE 

4. Livin' La Vida Loca 

- RICKY MARTIN 

5. Beautiful Stranger 

-MADONNA 

6. If you Had my Love 

- JENNIFER LOPEZ 

7. Sometlmes 

- BRITNEY SPEARS 

8. Ali Out of Lovo 

-ANDRO DONALDS 

9. Bailamos 

- ENRIAUE IGLESIAS 

10. Feel Lonely 
- SASHA 

Lestvico POPULAR-
NIH 10 lafiko poslušate 
vsako soboto v večer-
nem sporedu radia Ruj. 

^Mladi dopisniki 
HVALNICA 
POMLADI 

Hvala, pomlad, 
za sončne prelepe žarke, 
za svetle žive barve. 
Hvala ti, pomlad 
za metulje vseh vrst, 
za ptičje petje. 
Hvala ti, pomlad, 
za rože in drevje z listi obda-

ne, 
s cvetjem zarasle. 
Hvala, hvala ti, pomlad. 
Rok Korošec, 5.a 
OŠ KIDRIČEVO 

OPIS POMLADI 
Lep le tn i čas pomlad se 

začne 21. marca in konča ne-
kaj dni pred poletnimi počit-
nicami. Prvi znanilci pomladi 

so zvončki, ki začnejo cveteti 
že pred pomladjo. Takrat kar 
mrgoli ljudi po belih travni-
kih, posutih z zvončki. Neka-
teri pa se napotijo v gozd in se 
vrnejo polni vejic z mehkimi 
popki, ki jim pravimo mačice. 
V gozdu se začnejo prebujati 
živali in si lačne začnejo iskati 
hrano. Tako se medved masti 
z r ibami , polh se pre teguje 
pred svojo luknjo. Veverica pa 
se že podi po drevesih. Čez 
kakšen teden bo vse zeleno in 
živo. Temperature so že naras-
le in bliža se veliki praznik, 
velika noč. Takra t je doma 
zelo živahno. Začnejo se bar-
vati jajca in peči hlebci kruha. 
V košaro se dajo hren, pirhi, 
kruh in klobase ter se nesejo v 
cerkev. T i s t i teden je zelo 
živahen, saj hodimo na obiske 
po pirhe, se pogostimo z do-
brotami ter si voščimo veselo 
pisanko. 1, maja postavimo 
majsko drevo, na njega pa obe-
simo slovensko zastavo, saj je 
tedaj praznik dela. Tedaj se na 
neko mesto znosijo veje, lese-
ne s tvar i in av tomobi l ske 
gume. Počaka se na večer, nato 
pa se ta kres vžge. Nekaj dni 
pred velikimi poletnimi počit-
n icami se pomlad konča in 
nastopi poletje. 

Rok Panikvar, 5.a 
OŠ KIDRIČEVO 

POMLAD 
Pomlad že hiti. 
Oj, kako diši! 
Mlada je, prelepa, 
lahka kot puhasta kepa. 
A kmalu bo morala oditi, 
doma vse pustili. 
Katja Rajh, 6.b 
OŠ KIDRIČEVO 

POMLAD 
Pomlad. Vsakemu človeku ta 

beseda pomeni svoje. Meni 
pomlad pomeni nekaj lepega, 
nekaj... Pomlad je čas prebu-
janja. Narava se prebuja po 
dolgi in pusti zimi. Vsa narava 
zaživi. Tudi v meni vse zaživi. 
Rada imam ta letni čas, ker se 
v men i p r e b u j a j o razl ična 
čustva. Neka te r i l j ud j e 
označujejo pomlad z ljubezni-
jo. Pravijo tudi, da če se ljube-
zen rodi spomladi, traja večno. 
Ne vem, ali je to res. Ob vsem 
tem prebujanju narave in ljudi 
se počutim, kot da bi se znova 
rodi la . Vsak lep in sončen 
spomladanski dan se mi zdi 
čudovit, ker je tako "živ". Po 
pol j ih in t r avn ik ih začnejo 
cvete t i nove ras t l ine , nove 
rože. Travniki so živozeleni in 
polni raznobarvnih rož. Tudi 
nebo se mi zdi tako drugačno. 
Je takšno, kot bi ga pravkar 
nekdo "umil". Ob sončn ih 
dnevih rada ležem v travo na 
travniku, polnem rož in me-
tuljev. Takrat samo ležim in 
strmim v nebo ter razmišljam. 
Razmišljam, kako bi bilo, če bi 
bila metul j . Poletela bi v to 
čudovito nebo in sedla na kak 
cvet pisane rože, ko bi se utru-
dila. A vse so samo sanje. In 
pomlad je prava tako čas sanj -
uresničljivih ali neuresničlji-
vih. Takrat so vsi l judje san-
jači. Nekater i sanja jo samo 
zase, v svojem skr ivnem 
kotičku, drugi pa sanjajo vse-
povsod in vsak čas. Jaz raje 
sanjam sama, nekje, kjer vem, 
da me nihče ne bo moti l in 
vdrl v svet mojih sanj. Tudi 
meni se zdi pomlad čas ljubez-
ni . Sploh ne vem zakaj . 

Mogoče zato, ker takrat vse 
zaživi in v vseh ljudeh se pre-
budijo čustva, za katera prej 
niso vedeli, da so tam, v njiho-
vem srcu. To je zame pomlad. 
Vsak človek takrat prebudi 
svoje srce iz zimskega spanja 
in začne živeti znova. Pomlad 
je polna življenja in novega 
upanja, je razcvet celega leta. 

Nina Valentan, 8.a 
OŠ KIDRIČEVO 

STRAHOVI 
(Izpoved sneženega moža) 
Sem kup snega. Nekega dne 

so prišli otroci in iz mene na-
redili snežaka. Imel sem tudi 
kapo, metlo, naredili so mi nos 
iz rdečega korenčka. Bližala se 
je noč, zelo me je bilo strah. 
Okrog mene se je zbralo polno 
psov. Vsak, ki se mi je pri-
bližal, me je polulal. Postal 
sem ves rumen. Naslednji dan 
je prišlo še več otrok, naredili 
so mi prijatelje. Skupaj smo se 
veselili. Ampak veselje ni dol-
go t rajalo. Čez neka j dni je 
prišlo sonce in začeli smo se 
taliti. Otroci so nas obnavljali 
in obnavljali. Ampak sonce je 
bilo premočno. Vedno manjši 
sem postajal. Prosil sem sonce, 
da me pust i še malo živet i , 
vendar me ni poslušalo. Zma-
galo je. Zelo žalosten sem 
odšel v nebesa. 

Damir Umik, 6.a 
OŠ KIDRIČEVO 

PRVI 
SPOMLADANSKI 
DAN 

Z j u t r a j je b i lo mrzlo. Na 
oknih so se pojavile prelepe 
ledežen rože. Vse je bilo kot ja-
sno nebo. V tej bel in i so se 
sončni žarki, ki jih je narava 
dolgo čakala, lovili po beli 
odeji, kot da ne bi vedeli, kje 
so. Ko je sonce dolgo sijalo, se 

je ta prelepa bela oddeja poslo-
vila od svoje prijateljice trave 
in skrivnostno izginila nezna-
no kam. In že so začeli kukati 
na plan prvi spomladanskih 
cvetovi. T i prvi cvetovi so -
nam naznani l i , da je prišla 
pomlad in se je zima do-
končno poslovila za to leto. 

Katja Bek, 6.b 
OŠ KIDRIČEVO 

ZADNJI DAN 
V LETU 1998 

Bilo je jutro. Zagledal sem 
sneg. Bilo je čudovito lepo kot 
v pravljici. Šel sem na jutranji 
sprehod. S seboj sem vzel svo-
jega psa. Ime mu je Luksi. Ko 
sva šla po vasi, je nekaj zavo-
hal. Bila je krvava sled. Luksi 
je našel divjega zajčka. Bil je 
sivo r jave barve in imel je 
zlomljeno nogo. Odnesel sem 
ga domov. Oče je poklical stri-
ca, ki je živinozdravnik. Stric 
je prišel. Dal mu je nekaj in-
jekci j in mu zavezal nogo.; 
Okreval je čez en teden. 2 
očetom sva ga spustila v gozd. i 
Bil je zelo srečen. Jaz ga pa 
imam še zdaj rad. Moj pes^ 
Luksi pa je dobil veliko kost 
za nagrado. 

Aleš Sakelšek, 5.b 
OŠ KIDRIČEVO 

PTIČEK 
Nekega dne, ko je babica ku-

hala, je imela dopr to okno-
Nenadoma je skozi okno prile* 
tel ptiček. Bil je ranjen, to da 
si je opomogel. Jaz sem ga dru-
gi dan nesla na dvorišče. Spus-
tila sem ga, čeprav bi ga ra)e 
obdržala. Odletel je daleč v 
nebo. In še danes mislim nan)-
Vesela sem, da si je opomogel • 

Katja Krajnc, 5.b 
OŠ KIDRIČEVO 

LUJZEK 
Dober den, vsoki den! Toto 

pismo vam pišem v nedelo, 25. 
julija leta gospodovega 1999. 
Enka in tri devetke, nikol v zgo-
dovini se nedo več ponovile. Je 
meglena in brezsunčna nedela. 
Tudi dež je malo rosija vjutro. 
Po grabah se že megla vleče kak 
ta stori mačok, ki miši lovi. 
Včeraj sma mela z Mico pri hiši 
kombajnista, ki nama je 
pšeničko požeja in naju ustrezno 
tudi finančno opleja. Pa saj neje 
bila tak hujdo. Če bi moga 
človik ženjkijam samo dobro 
jedačo in pijačo dati in nič 
pločati in samo težoka odslužiti, 
bi naji ročna žetev bolj drogo 
koštala. Potli bi še mogla marsi-
kaj drugega od mlatitve do ve-
janja nareti, s komabjna pa kar 
pune vreče zrnja letijo. Moren 

vam povedati, da letos neje bila 
dobra krušna letina, saj je 
pšeničko na njivi preveč dež 
zaliva, enkrat pa jo je še točka 
potukla. Pa kaj si čemo, nič se' 
ne do pomagati. Kak ste vena že 
čuli je moga predsednik vlode 
Drnovška/Janez hitro pod nož v 
Kliničnem centri v Lublani. 
Tokšno je pač živleje. Betegi si 
ne zbirajo med politiki in navad-
nimi lidmi, med reveži in 
bogataši, med pametnimi in 
mala manj brihtnimi, pač pa 
vsekajo vse povprek. Janezi pač 
po človeško zaželimo vse na-
jbojše in hitra okrevanje. Za Ar-
tura bodo v totem cajti, ka ba ata 
v špitoli, že drugi poskrbeli. 
Države pa v totem cajti tudi nede 
vrag vzeja.'Ker smo glih že pri 
betegih in nesrečah, se spunima 
še Kenedija mlajšega, kije z 
aeraplanom v morje tresna, 
sebe, svojo ženo in še njeno ses-
tro v morji pusta. Kaj bogastvo, 
kaj denar, človek ni sveta 
vladar... Tej ko sen vam misla 
gnes povedati. Mica je glih zaj 
prišla od pozne meše in že s 
piskri v kuhinji ruži in mi de-
lavne naloge tola. Dobra se me-
jte da drugega tjedna, ka se bam 
drgoč srečali. Bodite vsi povprek 
lepa podavljeni od vašega 

LUJZEKA. 







ŠPORT 
flOGOMET / POKAL SLOVENIJE 

pravo; Primorie 1:4/0:1/ 
gtrclci: 0:1 Komac /22/, 1:1 Bezjak/71/, 1:2 Kržišnik/75/, 1-3 
^bec /77/, 1:4 Pate /82. iz llnv' 
prava: Simonič, Toplak / U. Krajnc/, Golob, Klinger, Vršič, Le-
„art, M. Emeršič, Bezjak, Meznarič / KraU/, Čeh, Korez / B. 
gmeršič /. 
V pokalnem nogometnem 

jrečanju so nogometaši ptujske 
prave gostili ekipo prvoligaša 
primorje iz Ajdovščine v Gerečji 
vasi, saj se igrišče na Mestnem sta-
dionu na Ptuju obnavlja. Že pred 
srečanjem so za velikega favorita 
veljali gostje. Temu primemo so 
srečanje tudi pričeli. Skozi ves 
prvi polčas so imeli rahlo terensko 
pobudo, vendar so se Ptujčani do-
bro, predvsem pa organizirano 
branili. V 14. minuti bi lahko 
gostje povedli, vendar je njihov 
igralec Gregorič zgrešil prazna 
vrata. V 22. minuti pa je napada-

lec Komac izkoristil napako 
domače obrambe in iz neposredne 
bližine premagal vratarja Drave 
in povedel Primorje v vo^tvo. Do 
konca prve^ polčasa so tudi 
domači imeli priložnost, vendar je 
udarec Čeha iz prostega strela 
končal v zunanjem delu mreže 
Primorja. 

Prvi del drugega polčasa je bil v 
znamenju domačih, ki so imeli 
več od igre in mdi priložnosti. V 
51. minuti je Toplak lepo podal 
do Čeha, ta je iz razdalje osmih 
metrov dobro streljal, vendar se je 
izkazal gostujoči vratar in strel 

odbranil. V 56. minuti je ponovno 
iz p r o s t ^ strela p o i ^ š a l Čeh, 
vendar tudi tokrat ni bil na-
tančen. V 71. minuti je Toplak 
lepo podal do Bezjaka, ki je z 
močnim strelom premagal gostu-
jočega vratarja in rezultat izenačil. 
Toda veselje domačih ni dolgo 
trajalo, saj so gostje v 75. in 77. 
minuti dosegli dva zadetka V 82. 
minuti pa si jesodnik Kos izmislil 
enajstmetrovko za goste. Kapetan 
Primorja, Pate je bil uspešen in 
samo potrdil zmago Primorja, ki 
pomeni uvrstitev v drugi krog po-
kalnega tekmovanja. Nogometaši 
Drave niso razočarali, saj so sedo 
75. minute zelo dobro kosali z 
Primorjem. Do začetka prvenst-
vav 2. SNL pa imajo dovolj časa, 
da se dobro pripravijo. 

Danilo Kiajnšek 

NOGOMET / POKAL SLOVENIJE 

Alumnii: Sa Olimpiia 0:2 /0:1/ 
Strelca: Fridl /28/, 0:2 Moro /50/ 
Aluminij: Dukarlč, Franci, Koren, Kancler, Žolek /Vidovič/, 
Prapotnik, Perkovlč, Pučko, Emeršič , Kolar, Hojnlk/M. 
Bes^ak/. 

No^metaši SCT Olimpije so se 
z veliko sreče in z pomočjo sodni-
kov uvrstili med šestoajst ekip v 
tekmovanju za pokal nogometoe 
zveze Slovenije. Tokrat so jim no-
gometaši Aluminija dobro parira-
li. Začetek srečanja je bil v zna-
menju rahle terenski premoči gos-
tov, ki so z hitro igro in podajami 
v kazenski prostor in na bočne po-
zicije želeli raztegniti obrambo 
domačih, z ciljem, da bi čimprej 
prišli do zadetka. Toda ta namera 
jim ni uspela. Priznati pa je po-
trebno, da so v 17. minuti imeli 
prvo priložnost nogometaši SCT 
Olimpije. Pred domačim vratar-
jem se je znašel sam temnopolti 
napadalec Moro, vendar je njegov 
strel zletd mimo levega vratnika. 

V 25. minuti je izjemno priložnost 
zamudil še drugi napa^ec SCT 
Olimpije Ekmečič. V 28. minuti 
pa so Ljubljančani končno poved-
li. Ekmečič je zadel desni vramik, 
od katerega se je žoga odbila do 
Fridla, ki je bil v nedovoljenem 
položaju in potisnil žogo v mrežo 
nemo&iega domačega vratarja. 
Toda sodniška piščalka je ostda 
nema. Tudi nogometaši Alumini-
jaso imdi priložnosti, vendar pa 
so njihovi streli bili nenatančni. 
Iz pravih priložnosti so zgrešili 
Franci, Emeršič in Hojnik. 

V peti minuti drugega polčasa so 
gostje dosegli še drugi zadetek, ki 
pa je ponovno bil sporen. Čeh je 
na levi strani vodil žogo, preigral 
obrambnega igralca Aluminija, se 

obrnil in žoga ga je zadela v roko, 
medtem je podal v kazenski pros-
tor domačih, kjer je bil najspret-
nejši napadalec Olimpije Moro in 
dosegel drugi zadetek za goste. 
Tudi v tem primeru je sodniška 
piščalka ostala nema in to kljub 
temu, da je bil delilec nogometne 
pravde zelo blizu dogodka. Do 
konca srečanja so več od igre imeli 
domači nogometaši, ki pa na 
žalost niso uspeli izkoristiti pred-
nosti igralca več, saj je v 33. minu-
ti bil izključen obrambni igralec 
SCT Olimpije, Jukič, nekajkrat pa 
je poti žoge v gostujočo mrežo 
preprečil vratar Olimpije. Z malo 
več sreče bi lahko bilo drugače. 
Kidričanom pa ostaja dovolj časa, 
da izpilijo formo do pričetka 
prvenstvav drugi slovenski nogo-
metni ligi, ki se prične 14. avgus-
ta. 

Danilo Kiajnšek ŠPORTNI POGOVOR / DAMJAN BEZJAK, NK DRAVA 

Ambitije še niso zamrle 
Bivši trener Ptujčanov Milan Koblencer ga je ocenil kot igralca 
po njegovem okusu, kar je ob visokih merilih tvorca "nove" 
Drave redka pohvala. "Ima fantastično kimbinac^o lasntosti: 
čudovit talent, močan karakter brez katerega ni velildh igral-
cev, in brezkompromisnost 

Z odličnimi igrami ste si priig-
rali standardno mesto v moštvu 
in zdaj ste vse pomembnejši ka-
menček v mozaiku Drave. 
"V naši vrsti kolektivnega duha 

velja, da ni nihče pomembnejši od 
drugih. Sem sicer tak človek, ki se 
rad drži trdnih tal. Upam na naj-
boljše in se trudim po svojih naj-
boljših močeh. Predvsem pa mo-
ram poudariti, da je moja igra re-
zultat zelo kakovostoe vadbe no-
gometnega strokovnjaka Milana 
Koblenc^a, ki mi je dal pri-
ložnost, in zaupal, meni je ostalo 
le, da vse skupaj izkoristim na 
najboljši način." 
Novi strateg Dušan Čeh je vse-

lej iskal garače na igrišču, med 
treningi narekuje oster ritem in 
vse podreja cilju ekipe. Takšno 
okolje je pravšnje za mladega 
igralca. Po drugi strani pa je po-
^ e z n i k u težko dokazati se na 
igrišču in dovoliti prosto pot na-
d^enosti in in^rovizaciji. 
"Dober igralec se mora znajti v 

vsaki situaciji in se prilagoditi sis-
temu. Sem realist in zavedam se, 
da moram še napredovati. Moj 
trener verjame v disciplino in za 
dober rezultat ti ne preostane dru-
gega, kot mu slediti. Sem dober 
poslušalec, zato natančno vem, kaj 
od mene pričakuje. Za mladega 

igralca je to najpomembnejše in 
©^no, kar velja." Murko, Bogati-
nov, Sankovič, Filekovič, Apol-
lonio..., skoraj vsi najsposob-
nejši igralci nekdanje l^detske 
in mladinske izbrane vrste, so se 
znašli na prvoligaški sceni, le 
njihov kapetan Bezjak ni uvelja-
vil svojega velikega potenciala v 
eni od i ^edn ih slovenskih sre-
din. 

"Z nadarjenostjo, trdim delom 
in srečo, ki je za kaj takega vedno 
potrebna, jim je uspelo. Primer 

mojih reprezentančnih soigralcev 
nam pove, da se je za vsak odme-
ven dosežek, pa naj bo nogomerni, 
šolski ali zasebni, potrebno 
predvsem potruditi. Zdaj sem 
vnovič na poti uveljavitve. Treba 
je vztrajati in misliti, si zadati pra-
ve cilje, se učiti iz svojih napak in 
tudi v najtežjih trenutkih ohraniti 
optimizem in dostojanstvo." 

Nova sezona pomeni svojevr-
sten izziv. Boste lahko ugodili 
pričakovanjem javnosti? 

Apetiti seveda nenehno 
naraščajo. Zelo rad sem optimist, 
a le v okvirih, ki pretirano ne pre-
segajo meja realizma. Ta čas sodi-
mo v zlato sredino. Uvrstitev više 
pa bi oznanil kot uspeh. Sicer pa 
smo že pokazali, da lahko prema-
gamo prav vsakogar, a žal mdi 
proti slehernemu tekmecu 
razočarani zapustimo travnato 
površino." 

Znoj teče v "potokih". 
"Da bi p r e m ^ i napore, mora-

mo preliti kar veliko znoja. Me-
nim, da smo naredili velik korak 
naprej, ta pa je bil opazen že na 
prijateljskem srečanju s celjskim 
Publikumom." 

In Vi? 
"Moje nogomeme ambicije še 

niso zamrle. Zaigrati v dresu mla-
de reprezentance! To je moja tre-
numo najbolj vroča želja. Še veli-
ko lahko pokažem. Upam, da me 
bo kmalu opazil tudi selektor." 

Ivo Komik 

Damjan Bezjak 

GEREČJAVAS 99 

Nogometni 
turnir 

Da v času poletja, ko se eki-
pe vneto pripravljajo na novo 
nogometno sezono, gledalci 
ne bi ostali brez nogometnih 
srečanj, so poskrbeli v Gerečji 
Vasi, ki je organizator 
niočnega nogometnega turnir-
ia, ki bo v soboto 31. julijain 
nedeljo 1. avgusta. Na tiunirju 
^ sodelovalo osem ekip, ki 
l^do razdeljene v dve skupini 
m bodo medsobojno razigra-
vale za prvaka skupine, ki se 
^ uvrstil v finale in za 
sončnega zmagovalca. 

Udeležbo na turnirju so 
Potrdile naslednje ekipe : dru-
goligaša Aluminij in Drava, ki 
t̂a tudi nosilca skupin, zraven 

Pa še Bisuica, Hajdina, Kovi-
'̂ ar, Starše, Malečnik in domača 
ekipa. 

Danilo Kiajnšek 

V Haithšah ponovno tmiMiii kmHsli 
Kartodrom v Hajdošah bo prihodnjo nedeljo gostil najboljše sloven-

ske in hrvaške voznike kartingov. Dirka šteje za državni prvenstvi in 
za pokal HrvaŠke in Slovenije, Marljivi Športni delavci AMD Ptuj hiti-
jo z zadnjimi pripravami in urejanju kartodroma tako prostora za tek-
movalce kot gledalce, kot za vse potrebne službe. Or^nizatorju AMD 
Ptuj se je prijavilo 58 tekmovalcev, Gledalci bodo nedvomno z zani-
manjem spremljali borbe v razredu FC125 cm, kjer bo mladi Dominko 
vodil borte za ohranitev skupnega vodstva, ki si ga je privozil po 5 dir-
kah, pred zasledovalcema Repičem in Klemenčičem iz Most-Ljublja-
na. V ostalih razredih N-60 prepričljivo vodi Rotar-Moste v A-100 J 
Bajželj-Moste in v SLO-kartu ima veliko prednost Prek-Moste. V so-
boto bodo popoldan trening in tehnični pregledi, v nedeljo dopoldan 
uradni trening in merjenje na čas za štartna mesta ob 14. uri po uvodni 
svečanosti tekme-vožnje v polfinalni in nato v finalni vožnji . Vablje-
ni ljubitelji kartinga. 

anc 

JUDO 

Za pokal 
občine Juršinci 

Judo klub Juršinci bo v soboto 31. 
julija organiziral tekmovanje v judu 
za judoiste in judoistke rojene leta 
1984 in mlajše. Tekmovanje bo po-
tekalo na športnem igrišču pod šoto-
rom, ali v telovadnici OŠ Juršinci. 
Tekmovanje se bo odvijalo po ekip-
nem sistemu, kjer bi se naj pomerili 
po sistemu vsak z vsakim. Ekipo 
sestavlja enajst tekmovalcev. To 
tekmovanje vedno privabi veliko 
ekip, kakor tudi gledalcev. 

Danilo Kiajnšek 

STRELSTVO 

Pokal Ptuja 
v soboto 
v počastitev občinskega praznika 
mesme občine, organizira strelski 
klub Ptuj veliko republiško strelsko 
tekmovanje s pištolo velikega kali-
bra za pokal Ptuja. Tekmovanje bo v 
soboto, 31. julija na strelišču v Ba-
busekovi grabi, s pričetkom ob 9. 
uri. Generalni pokrovitelj tekmo-
vanja je mestna občina Ptuj, gene-
ralni sponzorji turnirja pa Trstenjak 
d.o.o. in Petlja Ptuj. 

Si 

ŠPORTNI POGOVOR / BORIS KLINGER, NK DRAVA 

Tmk^bi^mmhrsmiJ^ 
K nogometašem ptujske Drave je prestopil Boris Klinger, ki je 
drugače igral veliki nogomet za četrtoligaša Domavo in bil 
eden izmed stebrov kluba malega nogometa Mile Poetovie in 
na koncu postal tudi reprczcntant Slovenije v malem nogometu. 
To je i^egov drugi prihod med ptujske plave. Prvega je zal^jučil 
po polovici sezone. Prišel je ravno v pravem času, saj bo po od-
hodu AndrejaVršiča v Avstrijo zapolnil vrzel v obrambi. Pred 
pričetkom tekmovalca si ne dela velikih iluzij in upa, da se bo 
vse dobro izteklo za Dravo. Kaj vas je ponovno privabilo, 
da ste pristopili k Dravi? 

"Prvič ko sem igral za Dravo, ni 
bilo izpolnjeno tisto, kar smo se 
dogovorili in sem zato tudi odšel. 
Privabilo me je igranje velik^a 
nogometa, saj vsi moji kolegis z 
katerimi sem igrali mali nogomet 
nekaj pomenijo. S predsednikom 
Drave Borisom Pergerjem sva se 
dogovorila za sodelovanje." 

Pri Dravi je prišlo do igralskih 
sprememb. Kako vidite novo 
Dravo? 

"V drugi slovenski.nogometni 
ligi je kvaliteta nogometa nekoli-
ko padla. Ta ekipa je zelo mlada, 
zraven tega pa še neizkušena in 
mislim, da bomo morali trdo dela-
ti, če želimo doseči začrtane cilje." 

Do spremebe je prišlo na tre-
nerski klopi. Kako gledate na to? 

"Dušan Ceh je bil nekdaj odličen 
igralec in bo nedvomno poskusil 
na nas prenesti znanje. Mislim, da 
je prava rešitev in da je dober stra-
teg. Čaka pa ga zahtevno delo, da 
bo uigral to ekipo. Po mojem 
nmenju nas dobro pripravlja na 
novo prvenstvo." 

Kljub vsem odhodom in priho-
dom nas zanima vaše mišljenje o 
uvrstitvi Drave v jesenskem 
delu prvenstva? 

"Napovedi so bile vedno nehva-
ležna stvar. Za nas bo zelo težko, 
vendar sem kljub vsemu optimist 
in pričakujem uvrstitev nekje do 
desetega mesta, kar bi bil velik 
uspeh." 

Ali ste s prestopom k Dravi 
dali dokončno slovo malemu no-
gometu? 

"Moje misli so povezane z veli-
kim nogometom. Nekako sem se 

zasitil malega nogometa. Ne 
rečem pa, da ne bom nastopil na 
kakšnem turnirju, kjer bo nasto-
pala Petovia v prvotni zasedbi. 
Praktično ne vidim ekipe, ki nas 
bi lahko ugnala. Bilo je tudi nekaj 
poškodb in mali nogomet mi bo 
ostal samo v lepem spominu, saj 
sedaj želim pokazati svoje znanje 
na zelenih površinah. 

Tekst in foto: 
Danilo Kiajnšek 

Boris Kiinger 

GORIŠNICA / 4, TEK NA BORL 

iInffoA HoUlnw pfvi 
V občini Gorišnici so se šport-

niki in športnice aktivno 
vključili v praznovanje občin-
skega praznika. Potekala so šte-
vilna tekmovanja, nekakšen fi-
nale vseh prireditev pa je bil le-
tos že 4. tek na grad Bori. Start 
53 kilometra dolgega teka je bil 
v Gajevcih in se gaje udeležilo 
okrog osemdeset ljubiteljev 
teka, različnih starostnih kate-
gorij. 

Tek ni bil preveč zahteven, saj je 
v glavnem potekal po ravninskem 
delu, le zadnji del je potekal v 
hrib, na katerem stoji grad Bori in 

je zahteval velike napore. Prvo 
mesto je pripadlo Antonu Holdi-
narju iz Lenarta, ki si je pritekel 
enajst sekimd prednosti pred dru-
gim, Anckejem Voglarjem iz Des-
temika. Šele tretji pa je bil znani 
slovenski tekač Geza Grabar. 
Najmlajši udeleženec je bil 
Tomaž Lehner iz Benedikta, naj-
starejši pa Peter Zmazek iz 
Gorišnice. Sicer pa tek na Bori 
pridobiva na veljavi, saj se ga ude-
ležuje vedno več ljubiteljev te dic-
sipline in ne dvomimo, da bo 
naslednji imel še številčnejšo za-
sedbo. 

Rezultati- moški 
Do 15 let: 1. David Kamenšek 

/Cirkulane/ 22,36, 2. Tomaž 
Lehner /Benedikt/ 22,59, 3. Leon 
Bedrač /Zamušani/ 23,01. 

Do 21 let: 1. Andrej Voglar 
/Destemik/ 18,01, 2. Živko Perič 
/Hum/19,18, 3, Aleš Bezjak /Ruj/ 
19,22. 

Od 21-35 let: 1. Anton Holdinar 
/Lenart/ 17,50, 2. Geza Grabar 
/Radenci/ 18,06, 3. Janez Sužnik 
/Hrastovec/ 19,13. 

Veterani: 1. Branko Lehner 
/Benedikt/ 18,30, 2. Slavko Ku-
mek /Gornja Radgona / 18,42, 3. 
Franc Zupanič /Hajdina/ 20,29. 

Absolutno: I.Anton Holdinar 
/Lenart/ 17,50, 2. Andrej Voglar 
/Destemik/18,01, 3. Geza Grabar 
/Radenci/ 18,06. 

Rezultati - ženske: 
Do 15. let: 1. Petra Petek 

/Gorišnica/33,00 
Do 21 let: 1. Tamara Šteger 

/Destemik/21,49. 
Vrstni red najboljših iz občine 

Gorišnica: 1. Rene Žohar /Cun-
kovci 20,09, 2. Bojan Purgaj 
/Gorišnica/ 20,20, 3. Boštjan Kos-
tanjevec 21,24. 

Danilo Kiajnšek Zmagovalec Anton Holdinar. 
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OGLASI IN OBMVB 



GRAJENA / Z L A T O P O R O C E N C A LOZINSEK 

Srečo, dolga pet desetletij 
Minulo soboto sta zlato poroko 

slavila Jakob in Jožefa (rojena 
Gomboc) Lozinšek z Grajene 34. 
Prvič sta stopila pred matičarja 3. 
julija leta 1949 v Cankovi. Jakob je 
bil tesar, Jožefa gospodinja. V 

zakonu so se jima rodili trije 
otroci, danes ju razveseljuje osem 
vnukov. Posebej sta vesela, ker ju 
zdravje še služi, da bi bilo le tako 
še naprej, poudarja Jožefa. Šest 
vnukov živi doma, zato je na njuni 

majhni kmetiji, ki ju še zmeraj z 
veseljem obdelujeta, vedno 
živahno. 

Zlatoporočencema Lozinšek 
tudi naše iskrene čestitke! 

M G 

Zlatoporočenca Jožefa in Jakob Lozinšek. Foto: Langerholc 

ZABOVCI / PEVKE SPET ZAPELE 

Raziskovalna naloga in kaseta 

Zabovške pevke so se na snemanje pripeljale na star način. 

Ljudske pevke iz Zabovec, ki j ih poznamo že desetletji in 
pol so se spet zbrale in posnele novih deset pesmi. Skupino 
ljudskih pevk sestavljajo: Kristina Janžekovič, Angela 
Liponik, Terezija Maroh, Ančka Letonja, Elizabeta Muhič, 
IVeža Mikša in Otilija Kukovec. Skupino je dolga leta vodila 
Terezija Maroh, ki pa v zadnjem času predaja vodstvo 
Angeli Liponik. 

Pri njihovem petju gre za vse 
značilnosti ljudskega petja na Šta-
jerskem. Skupino sestavljajo same 
pevke. Ena pevka začne pesem, 
ostale ji pritegnejo. Pesmi imajo 
veliko kitic, saj gre za pripovedne 
ali baladne pesmi. Petje je pravi-
loma triglasno in zaradi starosti 
pevk uglašeno v nekoliko nižji 
intonaciji. Vdihi med frazami so 
prepuščeni trenutnemu navdihu. 

Prisotno je tudi portamentiranje 
in glisandiranje, ki je prav tako 
značilno za ljudsko petje. Tudi v 
dinamičnem pogledu ni kakih 
večjih razlik. Program zabovških 
pevk je precej drugačen kot pred 
petindvajsetimi leti. Poleg izvir-
nih ljudskih pesmi iz bližnje in 
daljne okolice pojo pevke po 
posluhu tudi nekatere čitalniške 
skladbe oz. pesmi iz polpretekle 
dobe zborovske ustvarjalnosti. 
Velik delež pesmi pa pojo na verze 
Zabovčanke Terezija Maroh, ki 
jih nato glasbeno preoblečejo v 
cerkvene ali ljudske melodije. 
Snemanje zabovških pevk, ki je 
bilo v OS Markovci 14. julija, sodi 
v okvir raziskovalne naloge iz 
glasbeno narodopisnega področja 
Markovec. Naloga bo zaobjela 
snovanje in poustvarjanje Ijud-

Foto: M. Gobec 

skih pevcev in godcev na območju 
sedanje občine Markovci. 
Raziskavo bo opravila Jerneja 
Bombek Gobec. Zabovške pevke 
je posnel dolgoletni snemalec 
radia Ptuj Ivo Ciani, ki bo za 
raziskavo razvoja skupine 
ljudskih pevk dal na voljo tudi 
njihove prve posnetke izpred 
dvajsetih let. V končni fazi pa bo 
prihodnje leto izšla skupaj s 
študijo tudi kaseta s zvočnimi 
posnetki. Nova markovška občina 
se bo tako, ob že zlorabljenih 
korantih, s tem projektom gotovo 
najlepše predstavila slovenskemu 
in tujemu kulturnemu prostoru. 

M i G 

Kulturni 
križemkražem 
ORMOŽ • V soboto, 24. julija 
se bo na dvorišču ormoškega 
gradu ob 20.30 pričel večer 
ljubezenskih pesmi in podoknic 
Nocoj pa oh nocoj. Nastopili 
bodo najboljši ljubiteljski pevski 
zbori in vokalne skupine iz 
ormoške občine. V primeru 
dežja bo prireditev v Domu 
kulture Ormož. (MF) 
ORMOŽ • V soboto 31. julija 
se bo ob 20.30 na dvorišču 
ormoškega gradu pričel Kon-
cert Etno glasbe. V prvem delu 
koncerta bodo nastopile doma-
če folklorne skupine, v drugem 
delu pa se bodo predstavili 
udeleženci mednarodnega 
glasbenega tat)ora Musica 
perience, ki poteka na Svetin-
jah. V primeru dežja bo priredi-
tev v Domu kulture Ormož. (MF) 
DORNAVA • Odbor za obno-
vo baročnega gradu v Dornavi 
pripravlja danes, 29. julija ob 
20. uri koncert v dvorani gradu. 
Igrali in prepevali bodo udele-
ženci letošnjega mednarodne-
ga glasbenega tabora na Sve-
tinjah. Vstopnine ne bo, dobro-
došli pa bodo prostovoljni 
prispevki, (ms) 
VUHRED • V nedeljo, 1. av-
gusta ob 14. uh, bo v Vuhredu 
6. tradicionalno tekmovanje za 
zlato harmoniko Vuhreda. Tek-
movanja se lahko udeležijo vsi, 
ki igrajo diatonično harmoniko, 
prireditev pa bo ob vsakem 
vremenu. 
SLOVENSKA BISTRICA • 
V petek, 30. julija ob 21. uri se 
bo na notranjem grajskem 
dvorišču predstavil s koncer-
tom, ki sodi v program letošnjih 
tretjih starobistriških večerov, 
kvartet saksofonistov 4 SAX-
EES z Dunaja. Izvajali bodo 
klasično in zabavno glasbo, (vt) 
KINO PTUJ • Do konca 
tedna je ob 19. uri na sporedu 
film Moj najljubši marsovec, ob 
21. pa Morilci, tatovi in dve 
nabiti šibrovki. 

ČRNA KRONIKA 
MOPEDIST BOČNO 
TRČIL V AVTO 

Po lokalni cesti od Rujske Gore 
proti domu se je v ponedeljek, 19. 
julija ob 15,20 peljal s kolesom z 
motorjem 18-letni B.A. iz Stopne-
ga. Med vožnjo skozi naselje Savi-
njsko je v ostrem ovinku zapeljal 
na nasprotni vozni pas v trenutku, 
ko je nasproti pripeljal voznik ose-
bnega avtomobila 21-letni U.T. iz 
Kovače vasi, občina Slov. Bisthca. 
Mopedist je močno zavrl, zaradi 
česar je padel po cestišču in po 
petih metrih drsenja bočno trčil v 
sprednji del osebnega avtomo-
bila. Pri tem se je težje ranil. 

OTROK SE JE SMRTNO 
PONESREČIL 

v nedeljo, 25. julija nekaj pred 
21. uro so se otroci igrali na 
dvorišču gospodarskega poslopja 
A.P. v Levajncih, občina Destrnik. 
Petletni I.M. je splezal na kovinski 
snežni plug, ki je bil prislonjen na 
ograjo. Plug se je prevrnil s 
priklopnim delom pod seboj 
pokopal otroka ter mu stisnil prsni 
koš. Otroka so takoj odpeljali v 
ptujsko bolnišnico, kjer pa je kljub 
zdravniški pomoči zaradi hudih 
poškodb še isti večer umrl. 

ČRNA KRONIKA 
MOPEDIST ZAPRL POT 
GOLFU 

v sredo, 21. julija okoli 10. ure 
se je po lokalni cesti skozi naselje 
Moškanjci peljal s kolesom z 
motorjem 60-letni A.G. iz Tibolcev. 
V križišču je začel zavijati levo 
proti Gorišnici, pri tem pa je zaprl 
pot golfu, ki ga je po prednostni 
cesti vozila 28-letna K.A. iz 
Moškanjcev. Prišlo je do trčenja, 
mopedist je padel po cestišču in 
se ranil. 

Z AVTOM ZBIL 
KOLESARKO 

Od Rujske Gore proti Ruju je v 
petek, 23. julija'ob 12,40 vozil 
osebni avto 25-letni B.P. Po 
ugotovitvah policistov je vozil 
prehitro, povrh tega pa je še 
nepravilno prečkal cesto v naselju 
Apače. To je bil vzrok, da je trčil v 
kolesarko 15-letno D.S., ki je 
padla in se hudo ranila. 

NEPREVIDNO PREČKAL 
GLAVNO CESTO 

v nedeljo, 25. julija ob 3,35 je po 
lokalni cesti od Vidma pri Ruju 
proti Selam vozil osebni avto 
30-letni M.V. V križišču pri Lancovi 
vasi je želel prečkati, glavno cesto 
in to v trenutku, ko je po njej vozil 
osebni avto 33-letni D.P. Prišlo je 
do trčenja, v katerem je bil en 
sopotnik hudo ranjen, dva pa sta 
bila lažje poškodovana. 

GORELO V 
STAROŠINCAH 

Lastnik gospodarskega poslo-
pja v Starošincah pri Cirkovcah, 
44-letni A.Č. je v torek, 20. julija 
dopoldne žagal drva z motorno 
žago. Okoli 11. ure se mu je žaga 
starejšega tipa nenadoma vnela, 
plamen mu je ožgal desno roko, 
zato je žago odvrgel. Tedaj se je 
ogenj hitro razširil na slamo in 
drva, ki jo je imel spravljeno v 
poslopju. V celoti je zgorel leseni 
del gospodarskega poslopja, 
nadstrešek, 400 bal slame, vap za 
pranje strojev, nekaj drugega oro-
dja in drva. Po oceni je materialne 
škode za dobrih 300.000 tolarjev. 

V POČITNIŠKO HIŠICO 
PO TELEVIZOR 

Prejšnji teden je neznanec 
vlomil v počitniško hišico v 
Podgorcih, last I.M. Z vlomilcem je 
izginil barvni televizor s sobno 
anteno in telefon. S tem je lastnik 
oškodovan za dobrih 100.000 
tolarjev. 

STRELA UDARILA V 
GOSPODARSKO 
POSLOPJE 

v četrtek, 22. julija nekaj pred 3. 
uro zjutraj je med nevihto udarila 
strela v gospodarsko poslopje. 
J.J. v Polencih, občina Dornava. 
Zgorelo je celotno ostrešje 
poslopja, pod njim pa okoli 2000 
bal sena in slame ter nekaj orodja. 
Ogenj so ukrotili in pogasili gasilci. 
Po oceni je škode za 2,5 milijona 
tolarjev. 

POMOR RIB V 
POLSKAVI 

v soboto, 24. julija dopoldne so 
v potoku Polskava pri Tržcu opazili 
večjo količino poginulih rib, bilo jih 
je okoli 1500 kilogramov v skupni 
teži. Nesporno je, da je zaenkrat 
še neznani povzročitelj v potok zlil 
kemično sredstvo in s tem one-
snažil vodo. Nesrečo si je ogle-
dalo več strokovnjakov z različnih 
področij, ki bodo poskušali 
ugotoviti, katero kemično sredstvo 
je bilo v vodi, policisti pa zbirajo 
obvestila o povzročitelju. 

ČRNA KRONIKA 
VLOMILEC UKRADEL 
ZVOŽNIKE 

v noči od srede na četrtek, ^ 
julij je neznanec vlomil v skladišči 
AMD v Zgornji Bistrici, last T.M 
Odnesel je večje število različni 
zvočnikov in s tem lastnika oško 
doval za okoli 300.000 tolarjev. 

V PIJANOSTI PRETEPAL 
SVOJO ŽENO 

Rujski policisti so v četrtek, 2 
julija nekaj pred 19. uro mora 
posredovati v Kungoti pri Ptuji 
kjer je 35-letni M.P. pod vplivoi 
alkohola doma pretepal svoj 
ženo in s tem ni prenehal kiju 
opozorilom policistov. Zato so g 
odpeljali in pridržali do iztreznitv^ 

NESREČA PRI DELU 
v Cirkovcah so v sredo, 21. ju'! 

popoldne prekrivali streho stai* 
vanjske hiše. Pri delu je potna9 
tudi 30-letni I.V. iz SpodnjeS 
Prebukovja. Med pritrjevanj^ 
ladijskega poda mu je spodrsn* 
padel je štiri metre globoko in ^ 
težje poškodoval. 

RODILE SO - ČESTITA. 
MO: Suzana Kralj, Zamu-
šani 28/c, Gorišnica - Taro; 
Gabrijela Zamuda, Sodinci 
89, Velika Nedelja - deklico; 
Majda Kidrič, Grdina 25, 
Majšperk - dečka; Janja 
Hodnik, Mali Brebrovnik 
36 - Žana; Vanja Lešnik, 
Volkmerjeva 7, Ptuj . 
deklico; Nada Majcen, 
Tomaž 58, Ormož - deklico; 
Andrejka Kolarič, Pavlov-
cki vrh 25, Ormož 
Kristjana; Peira Petek, 
Moškanjci 112/a - Špelo; 
Jožica Kralj, Rotman 16 -
Jana; Barbara Žagar, Zg. 
Hajdina 121, Ptuj - Uroša; 
Kristina Zelenik, Cunkovci 
4, Gorišnica - Nastjo; 
Aleksandra Šramel, Lorger-
jeva 22, Šmarje - Kajo; Irena 
Štrok, Steklarska 20, Roga-
tec - Ivono; Simona Vilčnik 
Prejac, Osojnikova 7, Ptuj -
dečka; Lidija Kostanjevec, 
Bukovci 137, Markovci -
dečka; Šarita Djekič, Ul. 5. 

- Prekomorska 2 - Maria; 
Valerija Munda, Lunovec 
18, Ormož - Dariana; 
Alenka Pintarič, Gruškovec 
70, Cirkulane - dečka; Irena 
Jernejšek, Stoperce 35, 
Majšperk - Janjo; Marija 
Muhič, Moravci 81, Mala 
Nedelja - Tanjo. 

POROKE - PTUJ: Milan 
Ekart, Slovenja vas 54 in 
Klavdija Kozoderc, Skorba 
51; Ervin Ciglar in Tanja 
Krefl, Podvinci 113; Jože 
Polajžer, Nadole 32 in 
Mojca Jeza, Stanečka vas 

^ 15/a. 

UMRLI SO: Ivan Gojkovič, 
Tovarniška c. 5, Kidričevo 

1941 - t 18. julija 1999; 
Marija Meško, rojena Kosi, 
Velika Nedelja 34, ^ 1928 - 1 
18. julija 1999; Franc Pečuh, 
Zagorci 79, 1950 - t 18. 
julija 1999; Maksimiljan 
Stres, Žetaie 4/a, * 1927 - 1 
19. julija 1999. 


